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Pentru Presbiteri: 

In cursul lunilor anului trecut au fost nenumă-
rate cauzele cari zi cu zi au făcut ca durerile să 
crească în omenire. Aceste stări dureroase din lume 
au fost o încercare deosebită pentru vieaţa şi cre-
dinţa credincioşilor noştri. Deaceea Comitetul Con-
ferinţei Generale, sub a cărui călăuzire au fost puse 
în mâinile credincioşilor noştri aceste instructive 
articole spirituale ale Săptămânii de Rugăciune, so-
coteşte acest timp mai mult decât oricare altul ca 
fiind cel mai potrivit când ar trebui să fie făcut 
orice efort pentru ca aceste zile să devină o deose-
bită ocazie de rugăciune din care să prindă cele 
mai mari puteri fiecare credincios, fie că s'ar află 
în vreo Comunitate ori ar fi izolat. 

Timpul în care trăim este timpul când sufletele 
noastre sunt cercetate, şi nu vom puteâ să trecem 
cu bine prin aceste cercări decât ţinându-ne tare de 

fcomnul, cu o credinţă ca cea dovedită de Iacob în 
ffupta sa cu Iehova. Şi noi tot la fel să nu-I slăbim 

mâna până ce nu am primit binecuvântarea Sa. 
.Mai presus de nevoile noastre personale, sunt 

nevoile unei lucrări mereu crescânde care a avut de 
suferit obstacolul ridicat înainte-i prin lipsa de fon-
duri, şi totuş este lucru învederat faptul că nici o 
putere sau voinţă omenească nu va izbuti să do-
boare lucrarea Domnului. In timp ce scrim aceste 
rânduri, privim mai mult ca sigur spre o nouă scă-
dere a fondurilor noastre. Singurul mijloc de a ieşi 
din acest greu impas va fi de a reduce bugetul fie-
cărei diviziuni. In timpul acestei Săptămâni de Ru-
găciune să ne gândim ce ar însemnă aplicarea aces-
tei hotărîri. Şi ca şi Ezechia pe vremuri, care fiind 
împresurat de vrăjmaşii Domnului, prezentă toată 
situaţia înaintea Lui şi găsi scăpare printr'o mani-
festare deosebită a puterii divine, tot astfel şi noi 
ca popor laolaltă să luăm atitudinea lui Ezechia şi 
să cerem în rugăciune scăpare din greutăţile cari se 
arată înaintea noastră. 

Mai mult decât oricând rugăm pe membrii noştri 
să-şi amintească de darurile anuale ce se vor strânge 
la sfârşitul acestei Săptămâni de Rugăciune. O mică 
majorare a sacrificiului va face posibilă strângerea 
unui dar ce va aduce mult ajutor. Fraţii noştrii ar 
puteâ uşor să se abţină de a risipi banii pentru ca-
douri de Anul Nou şi astfel să facă posibil misiona-
rilor noştri să rămână la lucrul lor. Rugăm călduros 
pe toţi presbiterii să plănuească lucrurile cu mult 
timp înainte şi să informeze pe membri că strânge-
rea darurilor va fi în Sabatul dela 12 Decembrie. 

Să dăm toată atenţia cuvenită îndrumărilor date 
celor însărcinaţi a face lecţiunile cu copiii. Toate 
aceste lecţiuni pentru copii sunt grupate la sfârşi-
tul acestei reviste. Valoarea acestor lecţiuni depinde 
în mare măsură de influenţa instructorului. Fie, ca 
fiecare din ei să-şi dea bine seama de rolul său, 
pentru ca însăş copilaşii să resimtă binecuvântările 
unei Săptămâni de Rugăciune, care să-i aducă 
aproape de Dumnezeu. 

In aceste vremuri de grabă şi superficialitate, se 
dă prea puţină însemnătate alegerii celui care să ce-
tească prelegerea, şi în felul acesta pierdem o mul-
ţime de binecuvântări. Aceste lecturi au fost pregă-
tite cu mare grijă de servi ai Domnului cu îndelun-
gată experienţă, şi ele nu vor fi de un adevărat fo-
los decât dacă vor fi cetite fără a se mai face dife-
rite comentarii la cele cetite, comentarii cari sunt 
inutile. Prelegerile sunt scurte, dând timp destul 
pentru rugăciune şi mărturisire, astfel ca inima să 
poată simţi cele amintite în prelegere. 

In aceste vremuri de mare criză încredinţăm pe 
credincioşii noştri şi lucrarea noastră în mâinile lui 
Dumnezeu, singurul care poate da întărire şi mân-
gâiere sufletelor lor lipsite, putând să-i conducă la 
un mai mare sacrificiu si o mai mare lucrare fată 
de El. 

Comitetul Uniunii Române. 



veghere ta rugăciune. 
De cetit Vineri 4 Decembrie, 1931, seara. 

Unii din membrii noştri, acum foarte îm-
bătrâniţi, îşi mai amintesc încă de prima Săp-
tămână de Rugăciune a acestei denominaţiuni. 
Ţinta acestui timp deosebit din an, erâ a pune 
întreaga Comunitate în legătură cu Dumnezeu 
cu privire la anumite lucruri. In primul rând 
se urmăriâ a se face din acest timp o ocazie 
când atât în căminurile cât şi în Comunităţile 
noastre, să ne consacrăm pregătirii personale 
a inimii în vederea întâmpinării lui Isus la a 
doua Sa venire. In acei ani dela început aceasta 
însemnă o deplină şi profundă cercetare a ini-
mii şi a eului, pentru a vedeâ dacă nu cumvâ 
în inimă este cevâ care ar puteâ ţine departe 
de noi binecuvântările lui Dumnezeu. însemnă 
riguroasa Cercetare a legăturilor în familie şi 
Comunitate. Fiind deplin convinşi că Isus aveâ 
să vină în curând, aceşti credincioşi dela înce-
put căutau cu multă căldură harul şi puterea 
spirituală care să-i facă în stare a fi gata pen-
tru marele eveniment. Fără îndoeală, mult, 
foarte mult din creşterea, desvoltarea, biruinţa 
şi temeinicia acestei lucrări la care am ajuns 
astăzi este datorită ajutorului dat de Domnul 
poporului Său în aceste trecute Săptămâni de 
Rugăciune. 

. Atunci, deasemenea, Săptămâna de Rugă-
ciune erâ un timp când întreaga Comunitate 
în mod deosebit, unită, şi cu o mare 'râvnă rugâ 
pe Dumnezeu să-i dea mijloace şi har spre a 
răspândi adevărul tuturor oamenilor de prin 
toate unghiurile lumii. In zilele acelea ni s'au 
deschis doar câteva uşi pentru înaintare în alte 
părţi ale pământului. Chiar noi cari am primit 
adevărul mai târziu ne aducem aminte cu câtă 
ardoare se rugâ poporul acesta de Dumnezeu 
spre a deschide uşi şi a face să fie răspândită 
glorioasa solie a venirii Mântuitorului. Multe 
ţinuturi din lumea păgână erau închise cu totul 
faţă de adevărul Advent, şi nu se vedeâ nici o 
speranţă de a puteâ ajunge ca să fie avertizată 
întreaga lume în timpul îngăduit. Totuş, în fie-
care an, Săptămâna de Rugăciune a continuat 
să adune pe acest popor din toate rasele şi lo-
curile la tronul lui Dumnezeu, în rugăciune 
fierbinte, şi nici una din aceste ocazii nu a tre-
cut fără ca să nu se fi ridicat către cer ruga 
multora, ca pornită însă dintr'o singură inimă: 
„O, Doamne, deschide căi în toate ţările, şi 
răspândeşte adevărul Tău". Şi cine ar puteâ 
zice că Domnul nu a ascultat această rugă? 
Una după alta căile s'au deschis, şi vestitori ai 
soliei au pornit pe ele în locuri noui şi la po-

poare noui. In ţară după ţară, s'a aprins lu-
mina, iar întunerecul a început să scadă tot 
mai mult până ce acum lumea este deschisă 
eforturilor noastre, şi păgânii au devenit moş-
tenirea noastră. In adevăr, ar fi imposibil a 
măsură binele pe care această experienţă 
anuală a deosebitei comuniuni cu Dumnezeu 
1-a adus fiecărui suflet în parte şi Comunităţi-
lor de pretutindeni. 

Şi aceeaş ţintă stă şi azi pentru Săptămâna 
de Rugăciune. In fiecare an avem nevoie să 
cerem har şi biruinţă pentru noi şi pentru (alţii, 
şi să rugăm pe Domnul: „Răspândeşte adevă-
rul Tău, O, Doamne, şi termină lucrarea Ta în 
toate inimile". Timpul a accentuat însăf nevoile 
noastre. Pentru deschiderea căilor înaintea 
noastră şi pentru lucrarea întinsă la care 
ajuns Comunitatea noastră a fost cerut m u l ^ 
har şi călăuzire din partea lui Dumnezeu, dar 
avem nevoie încă de şi mai mult. Cu cât sfâr-
şitul se apropie, nevoia unei strânse şi intime 
legături cu Domnul nostru nu se va micşoră, 
ci va fi tot mai mare. Nu ne putem aşteptă la o 
sarcină mai uşoară. Nu trebuie să privim după 
o cale mai uşoară. Cu cât ne apropiem de sfâr-
şit, sarcina trebuie să fie mai grea, şi calea mai 
aspră. Chiar din firea lucrurilor lupta trebuie 
să devină din ce în ce mai intensă. Cu cât pe-
ricolul timpului nostru a ajuns să fie mai gro-
zav, şi puterile pământului au devenit tot mai 
neînduplecate în ciocnirile lor, de sigur că noi 
trebuie să ne consacrăm din ce în ce mai mult 
la rugăciune. Fără îndoeală trebuie ca acum 
inimile noastre să se întoarcă mai mult către 
Dumnezeu, şi interesul cât şi dragostea noastră 
să se concentreze tot mai mult în lucrurile în 
legătură cu împărăţia cerească. 

ÎNDEMN LA VEGHERE. ţ 
Scripturile spun în mod foarte lămurit că 

drumul poporului credincios din urmă va fi 
plin cu greutăţi şi primejdii. Ele arată că po-
porul lui Dumnezeu trebuie să sufere pentru 
credinţă. Dar ele deasemenea spun că în această 
suferinţă, care este după voia lui Dumnezeu, 
noi putem să ne încredinţăm păzirea suflete-
lor, Lui, ca unui credincios Ziditor. (Vezi 1 Pe-
tru 4, 19.) Ele deasemenea ne îndeamnă, ca în 
vederea sfârşitului, să fim înţelepţi şi să ve-
ghem în rugăciune. 1 Petru 4, 7. 

Primejdia cea mare a Bisericii de acuma 
este ca ea să nu obosească aşteptând, şi să în-
ceteze să vegheze în rugăciune. Spiritul şi do-



rinţa lumii caută să amăgească pe poporul lui 
Dumnezeu şi să-1 facă a deveni tot mai nepă-
sător în ceeace priveşte venirea lui Hristos. Isus 
a prevăzut că se vor întâmplă astfel lucrurile, 
şi ne-a dat îndemnul să veghem şi să ne ru-
găm. Ea a prezis că „iubirea multora se va 
răci". Că obosind, ei nu vor puteâ răbda până 
la sfârşit. Deasemenea, El a prezis dureroasele 
posibilităţi ca unii dintre trimeşii Săi, cuprinşi 
de spiritul îndoelii şi nesiguranţei, să zică !în 
inimile lor: „Stăpânul meu zăboveşte să vină!" 
şi trecând de partea lumii în cele din urmă să 
înceapă a persecută pe conlucrătorii de mai 
înainte, cu cari lucrase în vestirea soliei. (Vezi 
Mat. 24, 48. 49.) 

Înţelegând toată primejdia care ne pândiâ, 
Isus ne-a lăsat acest îndemn: „Vegheaţi dar în 
tot timpul, şi rugaţi-vă". Luca 21, 36. „Luaţi 
seama, vegheaţi şi rugaţi-vă; căci nu ştiţi când 
va veni vremea aceea". „Vegheaţi dar, pen-
trucă nu ştiţi când va veni stăpânul casei: 

gfea nu cumva, venind fără veste, să vă găsească 
Wlormind. Ce vă zic vouă, zic tuturor: Ve-

gheaţi!" Marcu 13, 33. 35—37. Două lucruri 
contrarii sunt puse în faţa noastră de către 
Mântuitorul. Somnul şi vegherea. Să stăm o 
clipă şi să medităm asupra sensului în care 
sunt aplicate aceste două lucruri. Posibilitatea 
somnolenţii spirituale în loc de veghere ar tre-
bui să ne îngrozească. Aceasta înseamnă nu 
mai puţin decât o stare nepregătită a vieţii, 
înseamnă că salvarea oferită de Dumnezeu a 
fost neglijată. înseamnă că nu a fost căutată 
iertarea de păcat, şi că dreptatea lui Hristos nu 
a fost primită şi nici nu a fost reţinută. în-
seamnă că credinţa a făcut loc îndoelii, că în-
crederea a slăbit, şi că speranţa s'a micşorat, 
înseamnă că a fi găsit dormind spiritual la ve-
nirea Domnului, este la fel cu a fi pierdut. 

Pe de altă parte, a veghea spiritual în-
seamnă a fi totdeauna gata. A veghea în acest 
sens înseamnă a aveâ toate păcatele spălate 

^^omplet în preţiosul sânge al Mântuitorului, 
wmseamnă a ne fi însuşit dreptatea lui Hristos 

şi a socoti această dreptate mai de preţ decât 
orice. înseamnă ca toată credinţa, speranţa, şi 
încrederea noastră să fie concentrată în glo-
rioasa revenire a Mântuitorului. înseamnă a fi 
plin de râvnă în lucrul Domnului până la ve-
nirea Lui. De sigur, iubiţi fraţi şi surori, avem 
nevoie să ne rugăm ca Dumnezeu să ne tre-
zească din somnolenţă şi să ne ţină trezi spi-
ritual. Fără îndoeală trebuie să ne ridicăm 
pentru a îndepărtă păcatul şi a primi drepta-
tea binecuvântatului nostru Domn. Nu avem 
decât să privim în jurul nostru pentru a găsi 
pretutindeni dovezi nemăsurate, ale foarte 
apropiatei veniri a lui Isus. Concluzia de netă-

găduit este că noi, credincioşii din urmă, sun-
tem îndemnaţi la „veghere şi rugăciune". 

PRIMEJDIA NECREDINŢEI. 

Şi propriul nostru sentiment de nevoie ne 
asigură că aceasta este de trebuinţă. Primejdia 
timpului nostru este fără de asemănare în is-
toria Bisericii. Lumea în care trăim este în 
naufragiu. Păcatul pare că şi-a atins culmea. 
Oamenii au devenit pe faţă dispreţuitori de 
Dumnezeu. Adevărul nu mai este 'dorit. Acei 
cari în aceste zile doresc să ducă o vieaţă plă-
cută lui Dumnezeu, trebuie „să vegheze şi să 
se roage". Curentele vieţii lumeşti urmăresc să 
îndepărteze pe oameni dela Dumnezeu. Noi 
trebuie să ne liberăm de puterea lor şi să obţi-
nem putere spre a le învinge. Milioane se lasă 
pradă acestei puteri şi astfel cad pradă morţii. 
Noi trebuie să găsim har spre a fi deosebiţi de 
mulţime, şi să căutăm a primi tărie de caracter 
spre a puteâ merge în direcţie opusă. Acestea 
putem să le obţinem doar ca răspuns la rugă-
ciunile noastre din inimă şi la strigătul nostru 
continuu către Dumnezeu. Pentru a fi liberaţi 
de influenţele lumeşti noi trebuie să ne rugăm 
şi să veghem. 

Cu mult timp mai înainte, necredinţa a fost 
care a impiedicat pe poporul lui Dumnezeu de 
a intrâ în ţara făgăduită şi 1-a ţinut rătăcind 
în pustie timp de patruzeci de ani. Acelaş spi-
rit caută cu tot dinadinsul să răpească credinţa 
poporului credincios din urmă. Din moment 
ce noi îl vom îngădui în vieaţa noastră, el va 
produce aceleaşi rezultate triste pe cari le-a ob-
ţinut şi cu copiii lui Izrail; şi, cu durere trebuie 
să spunem, unii au început să păşească pe că-
rarea îndoelii. Realitatea primejdiei care ne 
pândeşte în această anumită privinţă este greu 
de exagerat. Necredinţa caută pe toate căile 
şă intre în inimile credincioşilor Iui Dumnezeu. 
Ea atacă adevărul în fiecare punct, şi caută să 
răstoarne toate punctele lui. Ea se prezintă sub 
cele mai înşelătoare măşti ale adevărului şi 
adesea este descoperită în veşminte cari o în-
făţişează ca o formă superioară de credinţă. 
Dar prin orice cale prin care ea va câştiga o 
portiţă de intrare în inima omenească, va 
aduce numai ruină şi moarte. In acest timp de 
universală necredinţă noi trebuie să veghem 
şi să ne rugăm, ca nu cumvâ venind Domnul, 
pe neaşteptate, să ne găsească dormind. Lu-
crul de cea mai mare importanţă pentru cre-
dinciosul adventist este a fi gata pentru Dom-
nul Său la venirea Sa. Inima care se îndoeşte 
nu este gata pentru Domnul, şi trebuie să fie 
liberată de necredinţa ei. Deaceea, noi să ru-
găm pe Dumnezeu a ne păzi de orice tendinţă 
spre îndoeală. 



Spre cunoştinţă. 
„Straja Dimineţii" pentru anul 1932 s'a pus dejâ în vân-

zare pe preţul de 10 Lei. Ţinem să atragem atenţiunea asupra 
faptului că anul acesta, pe lângă minunatele texte biblice ce 
vor fi ca o strajă pentru fiecare suflet, zilnic, în „Straja Dimi-
neţii" pentru anul 1932 sunt puse şi diferite poezii şi citate 
foarte frumoase şi pline de învăţătură. Recomandăm căldu-
ros tuturor membrilor a şi-o procură, mai ales că preţul este 
doar de 10 Lei. 

De mult timp am primit mereu comenzi pentru tablouri 
cu porunca a patra, comenzi pe cari cu regret .nuiam putut să 
Ie efectuăm. Astăzi însă ne simţim bucuroşi putând să anun-
ţăm că'ne-au sosit asemenea! tablouri, şi le vindem pe preţul 
de 40 Lei. 

Deoarece nu ne-a mai rămas decât un foarte mic număr 
de cărţi de cântări cu note, invităm pe membrii noştri şi'în-
deosebi pe corişti a şi le procură din vreme, ţinând seaftia că 
Editura nu va mai tipări o a doua ediţie cu note a acestei 
cărţi de cântări. Preţul acestei cărţi de Imnuri Creştine co 
note a fost scăzut la 250 Lei. Pe lângă aceasta mai avem şi 
Anexa la cartea de cântări cu note, cu preţul de 25 şi 20 Lei. 

,Apoi recomandăm membrilor noştri şi cartea de cântări fără 
note, cu preţul de 150 Lei legată în piele, şi 80 Lei legată în 
pânză. 

„Biblia Ta zice" este colecţia celor 10 subiecte interesante. 
O colecţie întreagă costă 10 Lei. Se poate trimete şi separat, 
fiecare foae costând doar 1 Leu. Iată un mijloc bun de a face 
lucrare misionară, şi a vesti oamenilor solia lui Dumnezeu/ 

„Ce credem noi Adventiştii", este un tractat care în cele 
opt pagini tratează toate punctele de credinţă ale noastre. II 
recomandăm călduros membrilor, pentru a fi folosit în lucra-
rea lor misionară, spre lămurirea celora cari nu ne cunosc 
bine. Preţul 2 Lei. 

Pentru anul 1932 abonamentele pe an la reviste vor fi 
următoarele: * ' -
Semnele Timpului, apărând de 6 ori pe an 60 Lei 
Vieaţă şi Sănătate, apărând de 4 ori pe an 40 „ 
Curierul Misionar, apărând lunar, şi împreună cu 
Gazeta Slujbaşilor, ce apare trimestrial 100 „ 
Gazeta Slujbaşilor, apărând de 4 ori pe an 40 „ 

Pentru buna rândueală a fiecărei Comunităţi, este bine 
ca acum, când începe un an nou, fiecare Comunitate să-şi 
aibă registrele de membri, cari vor uşura foarte mult munca 
secretarului şi vor fi de un real folos bunului mers al Comu-
nităţii. Asemenea registre le puteţi procură cu preţul de: 20, 
30, sau 40 Lei, după mărimea registrului. 

Un cadou frumos pe care l-aţi puteâ face cuiva de Anu) 
Nou este un abonament la revistele: Semnele Timpului şi 
Vieaţă şi Sănătate. 

EDITURA. 

m urma, sun-
igăciune". 

NÎŢEI. 

de nevoie ne 
iţă. Primejdia 
mănare în is-
trăim este în 
atins culmea, 
spreţuitori de 
te idorit. Acei 
0 vieaţă plă-

vegheze şi să 
pi urmăresc să 

imnezeu. Noi 
lor şi să obţi-
lioane se lasă 
pradă morţii. 
1 deosebiţi de 
ie de caracter 
pusă. Acestea 
puns la rugă-
rigătul nostru 

Bi a fi liberaţi 
să ne rugăm 

redinţa a fost 
Dumnezeu de 
inut rătăcind 
ti. Acelaş spi-
ască credinţa 
Din moment 
îoastră, el va 

, e cari le-a ob-
iurere trebuie 
şească pe că-
jdiei care ne 
nţă este greu 
ie toate căile 
ii Dumnezeu. 
;t, şi caută să 

prezintă sub 
adevărului şi 
ite cari o în-
de credinţă, 
va câştigă o 

rienească, va 
acest timp de 
e să veghem 
îind Domnul, 
lormind. Lu-
\ pentru cre-
pentru Dom-
e se îndoeşte 
rebuie să fie 
a, noi să ru-
irice tendinţă 



RUGĂCIUNI PENTRU ÎNTINDEREA LU-
CRĂRII LUI DUMNEZEU. 

Deasemenea este nevoie ca să ne rugăm pen-
tru marea lucrare a lui Dumnezeu. întinderea 
ei a fost atât de minunată în aceşti ani din 
urmă încât acum ne găsim în faţă cu mari pro-
bleme în ceeace priveşte susţinerea lucrării. 
Din toată inima ne bucurăm văzând biruinţele 
şi întinderea ei, dar asupra lumii au venit tim-
puri grele şi mijloacele necesare pentru înain-
tarea lucrării sunt puţine. Misionarii, mulţi 
dintre cari suferă pentru lucrare, privesc spre 
noi spre a le veni în ajutor. Această situaţie 
este o serioasă chemare către toate Comunită-
ţile noastre a se rugă de Domnul secerişului a 
scoate lucrători şi a-i trimete în câmp. 

Niciodată în istoria lucrării noastre nu a 
fost o aşâ mare nevoie de cooperare plină de 
zel, rugăciune, şi credinţă din partea fiecărui 
membru al Bisericii noastre, aşâ cum este as-
tăzi. Iubiţi fraţi şi surori, rugaţi-vă ca Domnul 
să vină şi să binecuvinteze pe lucrătorii Săi 
cum şi pe poporul Său, pentru ca aceştia să-L 
facă cunoscut oamenilor. Forţele lucrătoare ale 
acestei mişcări au mare nevoie în acest timp 
de rugăciunile Bisericii. In lucrarea internă, în 
mijlocul nouilor greutăţi şi ale piedicilor de 
tot felul este nevoie ca noi cu toţii să facem o 
nouă consacrare şi să primim o nouă putere în 
serviciu. De aceasta avem nevoie noi ca condu-
cători. De aceasta au nevoie şi predicatorii noş-
tri. Oare nu ar dori Biserica să-şi amintească 
pe conducătorii ei cum şi pe toţi lucrătorii în 
acest timp special de rugăciune, şi să „vegheze 
şi să se roage" pentru ei? Deasemenea şi misio-
narii noştri au nevoie acum de rugăciunile 
noastre deosebite. Aceşti bărbaţi şi aceste fe-
mei au plecat din ţara lor şi de lângă prietenii 
lor în părţile cele mai îndepărtate ale pămân-
tului. Ei au dat piept cu duşmanul acolo unde 
bătălia este mai cruntă decât oriunde. Deseori 
ei lucrează singuri sub situaţii cari aduc mari 
descurajări. Mulţi dintre ei sunt bolnavi. Ei 
vor fi foarte mult învioraţi şi binecuvântaţi 
prin rugăciunile noastre înălţate acum pentru 
ei- Nu vreţi să vă rugaţi ca Domnul să-i spri-
jine şi să-i binecuvinteze pe toţi, şi să-i facă tot 
mai roditori în toate părţile?' 

Mulţi membri de ai Bisericii noastre sunt 
greu încercaţi prin persecuţii. Deseori auzim 
despre colportori duşi în închisoare şi bătuţi. 
Auzim şi despre credincioşi închişi şi exilaţi 
pentru credinţa lor. Ni se spune despre unii 
dintre evanghelişti că au fost împiedicaţi dela 
lucru şi li s'a interzis să predice pe Hristos. Cu-
noaştem familii cari au fost risipite. într'o mare 
diviziune a venit un timp de grea turburare 
pentru credincioşii noştrii. Noi nu putem să le 
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venim în ajutor decât numai pe calea tronului 
lui Dumnezeu. Nu voiţi „să vegheaţi şi să vă 
rugaţi" şi pentru ei în această Săptămână de 
Rugăciune? 

LEGĂTURĂ NOASTRA CU DUMNEZEU. 

Domnul ne spune prin Spiritul Profetic, că 
„nici un om nu este sigur pentru o zi sau o oră, 
dacă nu se roagă". „Marea Luptă", p. 530. Şi 
iarăş, că „rugăciunea este mijlocul orânduit de 
dumnezeire pentru dobândirea succesului în 
lupta cu păcatul şi desvoltarea caracterului 
creştin". „Faptele Apostolilor", p. 564. De sigur 
am ajuns un timp când avem mare nevoie de 
ajutorul lui Dumnezeu. Cum primejdiile aces-
tor zile din urmă se înteţesc tot mai mult în ju-
rul nostru şi calea noastră îngreuindu-se tot 
mai mult, este de absolută necesitate ca să nu 
ne mai încredem în eul personal ci să ne con-
sacram mai mult inimile la rugăciune, mijlo-
cul pe care dumnezeirea 1-a hotărît pentru 
atingerea succesului. Dacă noi ca părinţi am ţ' 
mai zeloşi la rugăciune, atunci am aveâ m a r t 
mult succes în ce priveşte educarea copiilor 
noştri. Dacă noi ca creştini ne-am consacră mai 
mult timp rugăciunii, am aveâ mai mult suc-
ces în cămin, Comunitate, şi vieaţă. Spre a de-
veni mai evlavioşi ar trebui să petrecem mai 
mult timp cu Dumnezeu în rugăciune, care 
„care prinde puterile sufletului şi are influenţă 
asupra vieţii". Noi avem continuu nevoie de 
binecuvântările lui Dumnezeu, căci fără de ele 
vom cădeâ. Avem nevoie de ele acum în mod 
deosebit, spre a fi gata pentru venirea Domnu-
lui nostru şi pentru a fi ţinuţi pregătiţi până 
în clipa venirii Lui. Avem nevoie de ele ca sa 
ne ajute a trăi departe de lume, şi numai pen-
tru Dumnezeu. Noi ne dăm seama că timpurile 
de acum sunt foarte grele pentru a face aceste 
lucruri. Lumea se depărtează tot mai mult de 
Dumnezeu şi necredincioşia creşte. Totuş, în 
această lume plină de răutăţi, sufletele noastre 
trebuie să fie pregătite pentru împărăţia ce- , 
rească. Trebuie să ne rugăm, căci rugăciune! 
aduce binecuvântările lui Dumnezeu. Rugă-
ciunea ne uneşte între noi şi cu Dumnezeu. 
Rugăciunea aduce pe Isus alături de noi. Pen-
tru noi, în situaţia în care ne găsim faţă de a 
doua venire a lui Hristos nu este nimic care ar 
puteâ ţine locul rugăciunii. 

In „Calea către Hristos", la pagina 116, ce-
tim : „Intunerecul celui rău învălue pe cei cari 
neglijează rugăciunea. Şoaptele ispititoare ale 
vrăjmaşului îi amăgesc spre păcat; şi toate 
acestea se întâmplă, pentrucă oamenii nu se 
folosesc de înaltul privilegiu al rugăciunii 
Fără rugăciuni stăruitoare şi necontenită ve-
ghere, noi suntem expuşi primejdiei de a 



ajunge nepăsători şi neglijenţi şi de a ne abate 
dela calea dreptăţii. Satana, duşmanul nostru, 
caută mereu să pună piedici în calea spre tro-
nul harului, ca să nu facem rugăciuni serioase 
şi pline de credinţă şi să nu dobândim harul şi 
puterea de a ne împotrivi ispitelor". 

Este minunat faptul că noi putem să adu-
cem dorinţele, grijile, durerile, şi temerile 
noastre înaintea Domnului, şi totuş niciodată 
El să nu Se simtă îngreuiat sau obosit din pri-
cina lor. Nici una din poverile noastre pentru 
El nu este grea de purtat. Apoi mai cetim: „Ni-
mic din cele spre pacea noastră nu este prea 
neînsemnat pentru El, ca să rămână nenotat 
de Dânsul. Nu există în experienţele vieţii 
noastre capitol prea întunecat, ca El să nu-1 
cetească; şi nici nu putem ajunge în încurcă-
turi atât de mari, ca El să nu le poată rezolvă. 
Nici o nenorocire nu se întâmplă chiar celui 
mai mic dintre copiii Săi, nici o grijă nu poate 
chinui sufletul cuiva, nici o bucurie nu ne 

^« îoa te încânta inima şi nici o rugăciune nu iese 
depe buzele noastre, fără ca Tatăl nostru ce-
resc să observe şi să arate un viu interes pen-
tru toate. „El vindecă inimile sdrobite şi leagă 
rănile lor". Ps. 147, 3. Legăturile dintre Dum-
nezeu şi fiecare suflet sunt atât de intime şi 
clare, ca şi cum nu ar mai fi alt suflet pentru 
care Dumnezeu să fi dat pe Fiul Său mult iu-
bit". Id., pp. 12k. 125. 

Nu poate să fie „veghere la rugăciune, în 
sensul îndemnului adresat lui Petru, dacă nu 
există stăruinţă. In orice lucru noi să prezen-
tăm cererile noastre Domnului. Să fim „stă-
ruitori în rugăciune". Deasemenea noi trebuie 
să „stăruim în rugăciune, şi să rămânem în 
ea". A trăi o vieaţă fără de rugăciune, sau a 
ne rugă numai din când în când, înseamnă a 
fi neveghetor, căci sufletul veghetor este acela 
care se menţine în strânsă legătură cu Domnul. 
Când deschidem ochii după somn, inimile 
noastre ar trebui să fie în legătură cu Dumne-

•
zeu. Când pornim apoi la lucrul nostru zilnic, 
ar trebui să ne înălţăm inimile către Domnul. 
„Nu există timp sau loc nepotrivit pentru înăl-
ţarea de rugăciuni la Dumnezeu. Nimic nu ne 
poate opri de a înălţă inimile noastre în se-
rioasă rugăciune". Id., p. 103. In mijlocul ocu-
paţiilor din casă, a treburilor din afară, în afa-
cerile de cari ne ocupăm, sau în drumul pe 
care ne găsim, noi putem trimete cererile noas-
tre la tronul de sus, şi în toate nevoile cum şi 
în toate împrejurările putem fi în legătură cu 
Dumnezeu şi să avem conducerea Sa dumne-
zeească. 

Dacă ne-am examina pe noi înşine, este 
foarte posibil că am găsi multă superficialitate 
şi formalism fără vieaţă unit cu felul rugăciu-
nilor noastre. Prin Spiritul Profeţiei Domnul 
ne spune, că „mulţi, chiar în timpul când se 
consacră, nu primesc binecuvântările realei 
comuniuni cu Dumnezeu. Ei sunt în prea mare 
grabă. Cu paşi grăbiţi ei trec prin cercul pre-
zenţei iubitoare a lui Hristos, poate rămânând 
câteva clipe în cuprinsul acestui cerc, dar fără 
să aştepte a primi un sfat. Ei nu au timp să 
rămână cu învăţătorul divin. Astfel ei se întorc 
la lucrul lor cu poverile pe cari le-au avut mai 
înainte . . . . Nu o rămânere de o clipă în pre-
zenţa lui Hristos, ci contactul personal cu Hris-
tos, şederea în legătură eu El, aceasta este ne-
voia noastră". „Educaţie", pp. 260. 261. 

Puterea care a fost îndestulătoare pentru 
creştinii din trecut, nu mai puţin va fi îndestu-
lătoare şi nouă spre a preîntâmpină nevoile 
orei prezente. Noi nu avem destulă putere pen-
tru a purta poverile noastre pe o cale atât de 
grea şi care trebuie parcursă pentru a puteâ 
ajunge în cetatea lui Dumnezeu, şi în toată 
această lume întinsă nu există un singur loc 
unde le-am puteâ lăsă, decât numai la picioa-
rele lui Isus. El este acela care a purtat toate 
greutăţile noastre, şi care s'a încărcat cu toate 
păsurile noastre. El este bucuros să le pri-
mească dela noi şi să le poarte pentru noi. Este 
cât se poate de rău pentru oricine dintre noi 
să pornească pe cale singur, şi neajutat. Este 
ruşinea noastră dacă rămânem cu poveri. 
Râpile şi glodurile depe cale vor dispare dacă 
vom merge cu Isus. Povara nu mai are putere 
să apese când este purtată de Isus. Avem ne-
voie de ajutorul care vine din continua legă-
tură cu Domnul nostru. Pentru a ne ţine pi-
cioarele să nu alunege, pentru a menţine iubi-
rea pentru adevăr aprinsă în inimile noastre, 
pentru a fi mereu creştini fericiţi, zeloşi, şi 
plini de speranţă, pentru a vegheâ totdeauna 
în vederea venirii Domnului, şi pentru a fi în 
orice clipă gata pentru acest mare eveniment, 
noi trebuie să veghem şi să ne rugăm. „Sfârşi-
tul tuturor lucrurilor este la uşă", dar iubiţi 
fraţi şi surori, fie ca inimile noastre să fie îm-
bărbătate de cunoştinţa că voi veniţi înaintea 
Acduia, care „poate să vă umple cu orice har, 
pentru ca, având întotdeauna în toate lucrurile 
din belşug, să prisosiţi în orice faptă bună". 
2 Cor. 9. 8. 

C. H. Watson. 



m area insarcmare. 
De cetit Sâmbătă 5 Decembrie 1931, dimineaţa. 

Mântuitorul Şi-a terminat lucrarea Sa pe 
pământ. Lucrarea şi învăţăturile Sale, minu-
nile şi vindecările Sale, lupta sufletească din 
grădina Ghetsemani, batjocorirea şi biciuirea 
Sa, condamnarea şi crucificarea Sa, cum şi 
glorioasa Sa înviere, sunt toate în trecut. Uce-
nicii, potrivit cuvântului Său dinainte de moar-
tea Sa, se duseseră în Galilea spre a întâm-
pină pe Domnul. La această ocazie importantă 
cu drept cuvânt se aşteptă ca Hristos să dea 
ucenicilor Săi solia pe care El o socotiâ de cea 
mai mare însemnătate pentru ei. El nu Se 
gândiâ ca să-i lase să lucreze doar pentru un 
oarecare timp, ca apoi arătându-Se din nou în 
acelaş chip vizibil să întrerupă lucrarea lor şi 
să îndrepte slăbiciunile lor. De aci înainte ei 
aveau să-L reprezinte pe pământ; ei aveau să 
fie trimişi împuterniciţi ai împărăţiei Sale; ei 
aveau să clădească Biserica. Şi ceeace El a 
spus atunci nu sunt cuvinte cari să se fi adre-
sate numai ucenicilor; ele sunt pentru toţi cre-
dincioşii Săi, până la revenirea Sa în mărire. 
Aceste cuvinte minunate sunt o solie, de iubire 
şi servire. Potrivit Evangheliei după Matei, El 
zice: „Toată puterea mi-a fost dată în cer şi 
pe pământ. Duceţi-vă şi faceţi ucenici din toate 
neamurile, botezându-i în numele Tatălui şi al 
Fiului şi al Sfântului Duh. Şi învăţaţi-i să'pă-
zească tot ce v'am poruncit. Şi iată că Eu sunt 
cu voi în toate zilele, până la sfârşitul vea-
cului". 

Aceasta este marea însărcinare dată de 
Hristos ucenicilor Săi, şi ea trebuie să consti-
tue lucrarea lor până la sfârşitul istoriei pă-
mântului. Nimeni care nu. se supune acestei 
porunci nu îşi împlineşte menirea în planul 
lui Dumnezeu; căci El nu a orânduit Bisericii 
o altă lucrare. 

O nouă traducere a Bibliei spune: „Faceţi 
ucenici, sau creştini, din toate neamurile". 
Aceasta este o datorie clară, cuprinsă în cu-
vinte pe înţelesul nostru al tuturora. Lucrarea 
ta, lucrarea mea, atât individuală cât şi colec-
tivă, este a face creştini. Nu este a administrâ, 
sau a conduce, ci lucrarea fiecărui creştin ar 
trebui să fie să meargă, şi să fac creştini. Ar 
trebui ca Biserica să crească, să-şi îmmulţească 
numărul membrilor, şi să ridice noui Comu-
nităţi. 

Comunitatea sau Biserica este o fiinţă vie, 
adăpându-se din izvoarele vii cu apa vieţii, şi 
luându-şi hrana şi vieaţa de sus. Membrii de 
acuma ar trebui să simtă datoria nu numai a 
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se menţine pe ei, ci deasemenea a face să 
crească numărul membrilor Bisericii prin adu-
cerea a noui convertiţi în sânul ei. O Comuni-
tate dormitând, sau inactivă este moartă sau 
pe moarte. Ce este viu se mişcă. Plantele vii 
îşi întind rădăcini noui şi prind noui puteri. 
Tot astfel este şi cu Biserica creştină — ea 
creşte, lucrează, şi face creştini. 

NOI SUNTEM DATORI. 
Noi suntem datori faţă de fiecare păcătos 

din această lume de a aduce acestor persoane 
rătăcite şi pierdute Evanghelia mântuitoare. 
Sora White arată clar această datorie a noas-
tră: 

„Oricine a fost pus ca econom al abunden-
tului har al lui Dumnezeu, este chemat să-i' 
împărtăşească sufletelor în necunoştinţă şi în-
tunerec, aşâ cum, dacă el ar fi fost în locul lor, 
el ar fi dorit ca ei i-1 împărtăşească. Apostolul 
Pavel spune: ,Eu sunt dator şi Grecilor şi Bar-
barilor, şi celor învăţaţi şi celor neînvăţaţi'. 
Prin tot ceeace ştii despre iubirea lui Dumne-
zeu, prin tot ceeace ai primit din darurile bo-
gate ale harului Său, mai mult decât sufletele 
decăzute şi întunecate depe pământ, tu eşti 
dator faţă de aceste suflete să le împărtăşeşti 
şi lor aceste daruri". „Muntele Fericirilor'' n 
193. ' l 

Din aceste cuvinte înţelegem că sarcina de 
a aduce oameni la Hristos este pusă atât asupra 
membrilor laici cât şi asupra servilor Evanghe-
liei. Datoria noastră este proporţională cu da-
rurile primite de noi. Ai cunoştinţă? Datoria 
ta este să o faci cunoscut acelora cari nu o au. 
Ai lumină? Nu o acoperi, ci las-o să lumineze 
în toate părţile. Faţă de fiecare suflet care nu 
are această lumină tu ai o datorie egală cuţ 
lumina pe care tu ai primit-o. „Mergeţi, şi 
creştinaţi pe cei din jurul vostru. Eu voiu fi 
cu voi până la sfârşit. Vorbiţi în numele Meu. 
Mergeţi la toate popoarele. Aceasta este lu-
crarea voastră. Eu v'am iubit, voi trebuie să 
iubiţi pe aceşti oameni până ce veţi ajunge cu 
ei ca să Mă iubească pe Mine". 

Solomon, care încercase orice plăcere, glo-
rie şi putere pământească, şi care avusese bo-
găţii din belşug, scrie în unul din proverbele 
sale: „Cel înţelept câştigă suflete". De ce? 
Fiindcă orice lucru pământesc, aur, argint şi 
averi, lucrări de artă, cărţi şi palate de mar-
mură, tronuri de fildeş şi giuvaeruri străluci-
toare, toate acestea vor fi mistuite de foc în 



ziua vărsării cupei mâniei lui Dumnezeu, şi 
vor fi reduse la cenuşă. De mistuirea acestor 
flăcări nimicitoare nu vor fi cruţate decât su-
fletele celor mântuiţi. Ei vor trăi pe vecie şi 
vor străluci ca stelele în coroanele sfinţilor. 
„Cei înţelepţi vor străluci ca strălucirea ceru-
lui, şi cei ce vor învăţă pe mulţi să umble în 
neprihănire vor străluci ca stelele, în veac şi 
în veci de veci". Ce răsplată minunată! Nimeni 
nu a ajuns vreodată la această culme a fai-
mei şi gloriei pământeşti încât să strălucească 
asemenea stelelor depe cer. 

Şi nu pierdeţi din vedere eternitatea acestei 
răsplătiri — „în veac şi în veci de veci". Pu-
neţi faţă în faţă şi comparaţi gloria lui Pavel, 
marele câştigător de suflete, cu aceea a lui 
Nero, împăratul întregei lumi romane în tim-
pul unei părţi din vieaţa lui Pavel. Nero a avut 
mărire, bogăţii şi orice cinste şi glorie pămân-
tească; astăzi vizitatorii Romei privesc la rui-

^îcle „casei de aur" a lui; el avusese putere ne-
^ m i t a t ă asupra vieţilor şi soartei supuşilor săi. 

Dar aproape toţi sau se temeau de el sau urau 
pe Nero; puţini îl iubiau. El şi-a trecut repede 
scurtele sale zile, şi se spune că a fost omorît 
pe tron în timp ce Pavel se găsiâ închis în 
Roma, şi când a fost decapitat. De mult, de 
mult, amândoi au murit. Nero — rău, crud, 
mândru, şi tiran, se duse în mormânt fără nici 
o speranţă. Pavel, care îşi dusese vieaţa în su-
ferinţă şi sărăcie, lucrând pentru sufletele oa-
menilor, şi care, privind în faţă suferinţele 
grozave ale martiriului a putut scrie biruitor: 
„Deacum mă aşteaptă cununa neprihănirii, pe 
care mi-o va da, în ,ziua aceea', Domnul, Ju-
decătorul cel drept". Când Pavel va ieşi din 
mormânt, el va fi încoronat cu glorie; când 
Nero va învia, îl va aştepta lacul focului. Nero 
va aveâ de îndurat pieirea veşnică, iar Pavel 
va străluci ca stelele în veac şi în veci de veci. 

ADEVARATA LUCRARE PERSONALA. 

A Poate că vei zice: „Eu nu sunt chemat pen-
tru o asemenea lucrare cum a făcut Pavel. Să 
câştigi suflete este lucrarea predicatorului. Eu 
nu sunt decât un membru laic, cu totul nepre-
gătit pentru a vorbi în public". Dar pentru a 
câştigă suflete nu este nevoie ca tu să fii un 

• orator. Lucrarea personală este aceea prin care 
se câştigă cele mai multe suflete. Câteodată 
chiar numai un cuvânt ajunge pentru ca ci-
nevâ să se hotărască. Alteori un tractat, sau o 
carte ori o revistă împrumutată, va aduce bu-
curia iubirii mântuitoare în vieaţa cuivâ. Ni-
meni nu poate şti care va fi rezultatul acestei 
semănări a seminţei Evangheliei. „Noi sun-
tem conlucrători cu Dumnezeu", care lucrează 
în şi prin oameni să aducă pe păcătoşi la Hris-

tos. Nimeni prin sine însuş nu este în stare să 
facă această lucrare de câştigare de suflete; 
dar noi avem un Ajutor care a făgăduit: „Iată, 
Eu sunt cu voi totdeauna". 

O sărmană femeie bătrână, slăbită şi abia 
mai ducându-şi zilele, se apropiâ într'o zi de 
Biserică, când deodată văzu pe un tânăr şe-
zând fără nici o treabă lângă un felinar. Ea 
nu îl cunoşteâ, şi nici nu-şi aduceâ aminte să-1 
fi mai văzut vreodată mai înainte; totuş îi vorbi, 
zicându-i: „Bună dimineaţa, tinere. Vrei să 
mergi cu mine în Biserică". El răspunse: 
„Niciodată nu am fost în vreo Biserică; pentru 
ce să merg cu Dvs., o străină"? Ea însă îl luă 
de mână, şi-i zise: „Vino şi şezi lângă mine. 
Voiu fi atât de fericită să te pot aveâ alături 
de mine". El merse cu bătrâna, şi în predica 
rostită în ziua aceea a fost o solie care a miş-
cat inima tânărului, şi el a fost convertit. 

0 bătrână din Londra, după cum ne spune 
istorisirea, îşi dădea seama că în curând tre-
buia să moară, căci aveâ foarte mulţi ani. 
Tristeţea ei cea mare care o apăsâ, erâ că 
ea nu-şi aduceâ aminte să fi adus vreun suflet 
la Hristos. Ea se rugâ necontenit lui Dumne-
zeu să-i dea un suflet înainte de a muri. într'o 
dimineaţă, ca de obiceiu, după ce ceruse cu 
lacrămi un suflet, ea plecă spre o prăvălie din 
apropiere pentru a cumpără unele lucruri de 
mâncare, şi luă cu ea şi câteva tractate spre 
a le da acelora cari ar fi vrut să le primească. 
Pe drum, văzu pe un cunoscut necredincios 
venind spre ea, şi în a cărui scrieri ea cetise 
despre răutăţile sclaviei. Ea luă un tractat de 
Taylor, îl lăsă să cadă pe cale în urma ei. şi 
merse mai departe. Wilberforge îl ridică când 
ajunse în locul acela, şi începu să-1 cetească. 
Această simplă solie îl conduse la Hristos. Şi 
acest bărbat, mai mult decât oricare altul, 
condus de Spiritul Sfânt a stăruit pe lângă po-
porul englez să înceteze cu sclavia în coloni-
ile lor din India de Vest. Prin lucrarea lui 
cum şi a acelora pe cari El i-a câştigat la 
Hristos, zeci de mii au găsit pe Isus ca Mân-
tuitor al lor. Dumnezeu a fost cu această bă-
trână. Ce răsplată o aşteaptă! 

PRIN DARURILE NOASTRE. 
Ar trebui ca să dăm cu mână largă pentru 

ajutarea acelora cari sunt în stare şi pot să 
facă o lucrare pe care tu nu o poţi face, şi ca 
in felul acesta să se poată ajunge la suflete şi 
să fie câştigate. Nu eşti tu un părtaş în lucra-
rea fratelui tău pe care tu îl ajuţi prin oste-
nenile tale şi prin dăruirea banilor tăi? Oare 
sufletele aduse de el la Hristos nu sunt în parte 
şi ale tale? Doi fraţi voiau odată să devină 
misionari, şi să meargă între păgâni. Dar 



amândoi nu puteau merge, căci aveau un tată 
şi o mamă bătrână de cari unul din ei trebuiâ 
să îngrijească. Deaceea fratele cel mai în 
vârstă zise celui mai tânăr: „Jones, tu să te 
duci în câmpul misionar. Eu voiu rămâne să 
îngrijesc de tata şi de mama, şi îţi voiu trimete 
tot ce voiu puteâ economisi pentru a-ţi veni 
în ajutor". Când fraţii erau să se despartă, 
Jones având să se ducă într'o ţară foarte în-
depărtată, el zise: „William, din sufletele pe 
cari le voiu câştigă îţi dau jumătate pentru 
coroana bucuriei tale. Vom împărţi pe jumă-
tate. Roagă-te pentru mine". Nu este aşâ? 
Sunt multe procente în aceste suflete din ţinu-
turile păgâne cari trebuie socotite ca credite 
ale acelora din ţările mai favorizate cari s'au 
ostenit' şi au dat pentru sprijinirea lucrării lui 
Dumnezeu! 

Nici o altă lucrare pe care oamenii muri-
tori au făcut-o vreodată, sau pe care ar puteâ-o 
face cândva, nu are o atât de mare răsplată 
ca aceasta a câştigării de suflete. Strângerea 
de bani atrage pe oameni şi oferă zile plăcute; 
dar mulţi ajung să fie atât de absorbiţi de ea 
încât uită pe toate celelalte; dar vine moartea, 
şi totul este lăsat în urmă spre a fi pricină de 
ceartă între prietenii interesaţi. Poziţia socială 
poate să dea mulţumire pentru un oarecare 
timp, dar aclamaţiile mulţimii se sting curând 
şi nu se mai întorc. Când hidoasa secerătoare 
cheamă, cel care şi-a pus încrederea în aceste 
lucruri văzând deabiâ atunci pierderea veş-
nică, aude sentinţa grozavă: „Nu te cunosc. . . 
Depărtează-te dela Mine". Dar îngerul morţii 
nu face decât să aducă pe câştigătorul de su-
flete mai aproape de răsplătirea sa veşnică; 
comoara sa este adunată în ceruri, şi este în 
veac şi în veci de veci. 

Cred că dintre toate bucuriile pe cari le vom 
aveâ, în afară de aceea de a fi noi mântuiţi, 
va fi bucuria de a întâlni pe aceia pentru cari 
ne-am străduit să-i aducem la Hristos. Spune 
cineva că prea mult se accentuează asupra 
răsplăţii câştigătorului de suflete? Pavel nu 
gândiâ astfel. El ştiâ ce trebuiâ să urmărească 
prin lucrarea sa — sufletele oamenilor, — şi 
el ştiâ că acestea erau ale lui. Pentru a câştiga 
suflete, Pavel, bărbatul cel liber şi plin de 
mândrie, deveni un serv; faţă de Iudei el se 
făcu Iudeu, pentru ca să poată câştigă Iudei; 
celor slabi el le aduceâ o solie plină de spe-
ranţă pentru a le arătâ că el înţelege slăbiciu-
nea. „M'am făcut tuturor totul", spune el, „ca, 
oricum, să mântuesc pe unii din ei. Fac totul 
pentru Evanghelie". Pentru a ne da seama 
cum priviâ Pavel sufletele pe cari le câştiga la 
Hristos, nu avem decât să cetim solia pe care 
el o adresă Bisericii din Tesalonic: „Căci cine 

este, în adevăr, nădejdea, sau bucuria sau cu-
nuna noastră de slavă? Nu sunteţi voi, înain-
tea Domnului nostru Isus Hristos, la venirea 
Lui? Da, voi sunteţi slava şi bucuria noastră". 

Din scrierile sorei White, cetim: „Această 
comoară, pe care Hristos o preţueşte mai mult 
decât orice, este ,bogăţia slavei moştenirii Lui 
în sfinţi'". Şi apoi încă: „Nouă ne este îngă-
duit să luăm parte cu El la marea lucrare de 
mântuire, şi să fim părtaşi cu El în marile bo-
găţii pe cari le-a câştigat prin moartea şi sufe-
rinţele Sale". „Cel care dă bani şi timp pentru 
răspândirea Evangheliei îşi depune interesele 
şi rugăciunile pentru lucrare, şi pentru ca ea 
să ajungă la"multe suflete; dorinţele lui de 
bine se îndreaptă către alţii, şi el se simte în-
demnat la o mai mare devoţiune faţă de Dum-
nezeu, pentru ca astfel să fie în stare a le face 
cel mai mare bine posibil". „Cugetări depe 
Muntele Fericirilor", pp. ÎSk. 135. 

SE VA ÎNTOARCE CU BUCURIE. 

Prin Psalmist, Domnul a dat o asigurare ^ 
încurajatoare câştigătorului de suflete: „Cel 
ce umblă plângând, când aruncă sămânţa, se 
întoarce cu veselie, când îşi strânge snopii". 
Câştigătorul de suflete nu va merge la lucrul 
său în mod uşuratec şi frivol. Lucrarea pentru 
suflete adeseori trebuie făcută cu lacrămi de 
acei cari poartă în inimile lor o dorinţă arză-
toare de a câştiga pe oameni pentru împără-
ţia cerească. Semănarea seminţii trebuie fă-
cută cu rugăciune; nimeni nu poate ajunge un 
mare câştigător de suflete dacă nu stă, aseme-
nea Domnului şi învăţătorului său, lângă tro-
nul harului; căci câştigarea de suflete este o 
lucrare sfântă, o lucrare delicată, cea mai de 
seamă şi cea mai preţioasă lucrare încredin-
ţată vreodată omului. Fericit acel lucrător pen-
tru suflete, care se menţine în strânsa comu-
niune cu Dumnezeu, şi care păşeşte spre în-
deplinirea datoriei sale conştient de un nou 
botez al Spiritului Sfânt. îngeri sfinţi sunt îr 
jurul lui; el respiră însăş aer ceresc. Pentrv 
el, făgăduinţa: „Iată, eu sunt cu tine", este o 
realitate. 

Câteodată simţim că trebuie să spunem un 
cuvânt cuiva, sau să facem cevâ pentru vreun 
prieten sau vecin; dar timiditatea sau teama 
ne ţine pe loc, şi atunci lăsăm să ne scape oca-
zia, fără să ne gândim că acel îndemn fusese 
trimes din ceruri. Câteodată inimile noastre 
sunt cuprinse de un sentiment al neputinţei şi 
slăbiciunii noastre tocmai atunci când Domnul 
vrea să ne folosească spre a câştigă un suflet 
pentru El. Pământul înţelenit al inimii cuiva 
fusese lucrat şi pregătit de Spiritul Sfânt. 
Dumnezeu ne chemă să vorbim un cuvânt 



pentru El; însă noi nu am fost gata să rostim 
acel cuvânt, sau nu am îndrăznit; ocazia trece 
— şi un suflet poate să se piardă pentru vecie 
ca urmare a tăcerii noastre. Cât de deosebită 
este însă experienţa acelora cari folosesc orice 
ocazie pentru a semănâ sămânţa Evangheliei, 
şi astfel să poată primi răsplata amintită de 
Isaia: „Ferice de voi, cari semănaţi pretutin-
deni dealungul apelor". 

In adevăr, este de plâns pierderea pe care 
o suferim când scăpăm ocazia de a lăsă pe 
Dumnezeu să ne folosească în câştigarea vreu-
nui suflet pierdut care deabia aşteaptă un aju-
tor! Păcatul a tocit simţurile noastre; neglija-
rea vieţuirii în sfinţenie şi neglijenţa în ceeace 
priveşte rugăciunea au adus îndepărtarea 
noastră de Dumnezeu; certurile şi neînţele-
gerile din căminul nostru poate ne-au învârto-
şat în aşâ măsură inimile încât am ajuns indi-
ferenţi în experienţa noastră de creştini, şi ne 
simţim aproape fără nici o speranţă. Păcatul 

^ o a t e a ros toate legăturile credinţei şi nădej-
ţ p i i până ce am ajuns fără de Dumnezeu, şi 

suntem surzi faţă de cele mai înduioşătoare 
îndemnuri ale Lui. Numai atunci când sufle-
tul arde de iubire pentru Dumnezeu şi pentru 
aproape, suntem în stare să vorbim cuvântul 
la timp potrivit. Nutnai atunci este bucurie în 
lucru. In jurul nostru se găsesc o mulţime de 
ocazii de a împrăştiâ sămânţa adevărului, dar 
noi trebuie să ajungem a fi în stare să obser-
văm ocaziile dacă urmărim să atingem ţinta 
lui Dumnezeu. „Dimineaţa, seamănă-ţi să-
mânţa, şi până seara nu lăsă mâna să ţi se 
odihnească, fiindcă nu ştii ce va izbuti, aceasta 
sau aceea, sau dacă amândouă sunt deopotrivă 
de bune". 

Un tânăr se împotrivise tuturor eforturilor 
făcute de tatăl şi mama lui de a-1 aduce la 
Hristos. Predicatorul încercase în zadar să-1 
câştige. In una din şcolile noastre, la care 
urma, el ascultă în totul de reguli, dar sub nici 

un motiv nu voia să devină creştin. Zilnic pă-
rinţii lui se rugau pentru el, dar totul păreâ 
fără nici o speranţă. El părăsi casa părintească 
şi se duse în lume. într'o iarnă friguroasă, pe 
când mergeâ singur pe stradă, auzi dintr'o 
mică sală de adunare, imnul „Aşâ cum sunt". 
De nenumărate ori cântase el acest imn în 
şcoală, în Comunitate, şi la diferitele adunări. 
Merse- înăuntru şi cântă şi el. Tânărul acesta 
aveâ o frumoasă voce de tenor, şi de îndată ce 
începu să cânte ochii multora se îndreptară 
spre el spre a vedeâ cine erâ acela care cânta 
aşâ de frumos. Credincioşii chemau pe păcă-
toşi să vină la Hristos. Un bătrân creştin se 
apropie de acest tânăr, şi stătu lângă el. Şi 
când se opriră pentru câteva clipe la sfârşitul 
cuvintelor — 

„Aşâ cum sunt, plin de păcate 
Mă 'ncred în sângele vărsat. 
Să mă albească ştiu că poate, 
Să fiu un om nou, nepătat", 

bătrânul se întoarse către tânăr, şi cu lacrămi 
curgându-i pe obraji, zise cu o voce iubitoare: 
„Nu vrei să-ţi predai inima lui Dumnezeu în 
această seară"? Tânărul răspunse: „Vreau", 
şi apoi el merse în faţă şi acolo mărturisi în 
faţa tuturor pe Hristos. 

Dumnezeu poate folosi pe oricare dintre 
noi în via Sa, dacă noi ne lăsăm să fim folo-
siţi. Câmpul este alb pentru secere. El are ne-
voie de secerători, şi către noi El adresează 
chemarea: „Priveşte câmpul; căci el este copt, 
gata pentru seceriş". Niciodată nu a fost vreun 
timp ca cel de astăzi când oamenii să fie atât 
de dispuşi să primească Evanghelia. Aproape 
întreg pământul şi-a deschis uşile pentru mi-
sionari, îngăduind predicarea adevărului în 
acest timp. „Treci şi ajută-ne", este rugăciunea 
multora. Este nevoie de secerători cari să 
strângă snopiii. Vrei şi tu să fii unul dintre 
aceştia? 

7. H. Evans. 

fericita nădejde. 
De cetit Sâmbătă 5 Decembrie 1931, după amiază. 

„Când vor începe să se întâmple aceste lu-
cruri, să vă uitaţi în sus, şi să vă ridicaţi cape-
tele, pentrucă izbăvirea voastră se apropie". 
Luca 21, 28. 

Aceste cuvinte ale binecuvântatului nostru 
Domn au fost spuse în profeţia revenirii Sale 
cat „împărat al împăraţilor şi Domn al domni-
lor". Ucenicii Săi II întrebaseră: „Care va fi 
semnul venirii Tale si al sfârsitului veacului 

acestuia?" In răspunsul Său El le prezise eve-
nimente grozave, „de răsboaie şi veşti de răs-
boaie". Căci El zise: „Un neam se va sculă îm-
potriva altui neam, şi o împărăţie împotriva 
altei împărăţii; şi, pe alocurea, vor fi cutre-
mure de pământ". Este înspăimântător tabloul 
pe care 1-a prezentat Hristos despre grozăviile 
şi turburările cari aveau să preceadă venirea 
Sa. Ceartă şi vărsare de sânge, nesinceritate, 



neciedincioşia şi nelegiuirea aveau să fie 
foarte abundente în inimile oamenilor. Păcatul 
aveâ să se înrăutăţească tot mai mult, umplând 
cu totul lumea de ură şi lăcomie. Dar în mij-
locul acestui tablou înspăimântător şi întune-
cos, Isus puse minunata piatră preţioasă: 
„Evanghelia aceasta a împărăţiei va fi propo-
văduită în toată lumea, ca să slujească de măr-
turie tuturor neamurilor. Atunci va veni sfâr-
şitul". Aceste cuvinte sunt ca o stea străluci-
toare ce-şi trimete razele ei scânteietoare într'o 
noapte întunecată! Acestea sunt în adevăr 
steaua nădejdii lumii! Ele luminează tot res-
tul profeţiei Domnului! „Evanghelia aceasta" 
— această frumoasă descriere a mântuirii şi 
a păcii — trebuie dusă la orice limbă şi popor 
din lume, şi atunci va veni sfârşitul. O, ce feri-
cită nădejde! Şi ea este pentru fiecare. 

CĂTRE CEI CARI O AŞTEAPTA. 

Nici un alt subiect, în afară de acela al 
mântuirii oferită prin Hristos, nu este menţi-
nut de mai multe ori în Sfintele Scripturi de-
cât este acela al revenirii Sale. Predicatorul 
Moody spune că se vorbeşte despre această 
temă de aproape două mii cinci sute de ori. 
Aproape fiecare din cei cari au scris Biblia au 
vorbit despre ea, unii, cum a fost Daniel şi 
loan Descoperitorul, într'o măsură mai mare. 
Şi acum, mulţumim lui Dumnezeu, dreptatea 
este aproape să se întroneze. Domnia cea crudă 
al lui Satana este aproape de sfârşit. Boala, 
durerea, şi moartea, împreună cu tristeţele şi 
amărăciunile ei sunt aproape să înceteze. 

Oamenii din toate veacurile au privit spre 
aceste zile în cari trăim noi; cei buni cu nă-
dejde, cei răi, cu teamă. Noi suntem absolut 
siguri că acelaş Isus care a umblat odată prin-
tre oameni, în curând Se va întoarce personal 
pe pământ. Hristos doreşte ca cei ai Lui să-L 
aştepte cu inimile pline de dor după El. Zilnic 
trebuie să cercetăm Cuvântul Său pentru a 
dobândi o înţelegere nouă şi mereu crescândă 
cu privire la profeţiile cari ţintesc spre venirea 
Lui. Trebuie să vedem şi să ne bucurăm de 
împlinirea lor. Trebuie să umblăm şi să vor-
bim cu Mântuitorul nostru, să ajungem atât 
de intimi cu El încât să fim cuprinşi cu totul 
de dorinţa de a vedeâ în persoană, cu ochii 
noştrii, pe Acela pe care acuma II vedem şi-L 
cunoaştem doar cu ochii credinţei. „Se va 
arătă a doua oară, fără păcat, ca să aducă 
mântuirea celor ce-L aşteaptă". Prin zilnica 
studiere, meditare, şi cercetare cu rugăciune a 
Scripturii, ajungem să-L aşteptăm. Trebuie să 
învăţăm „să ne uităm ţintă la Căpetenia şi De-
săvârşirea credinţei noastre". Nu trebuie' uitat 
că numai acelora „ce-L aşteaptă" „Se va arătă 

a doua oară, fără păcat, ca să aducă mântui-
rea". Pentru cei cari privesc numai la lucru-
rile pământeşti, concentrându-şi tot interesul 
în acestea, pentru unii ca aceştia El nu va 
apare spre bucurie. 

CHIAR LA UŞI. 

Isus a arătat în mod precis timpul când El 
va reveni şi când, după cum ştim, se va sfârşi 
lumea. El nu a arătat numai durerile, neînţe-
legerile, şi dezastrele depe pământ ca semne, 
ci şi semne pe cer. El spuse că atunci când 
soarele şi luna se va întunecă şi stelele vor că-
deâ din cer, să ştim cu siguranţă că venirea 
Sa este „la uşă". Aceste mari evenimente au 
avut loc cu multe zeci de ani mai înainte. 

Pe lângă aceasta, înainte de venirea celei 
dintâiu a Sa, şi apoi şi după aceea, Hristos a 
inspirat pe bărbaţi sfinţi să profetizeze despre 
a doua Sa venire. Dintre multele profeţii cu 
privire la această venire poate fi menţionată 
aceea a celor două mii trei sute zile (ani), 
dată de Daniel. Această profeţie.arată în moi f 
precis judecata finală a lui Dumnezeu şi, ase® 
menea multor altor profeţii, ea este întemeiată 
pe date cu totul sigure. Această mare profeţie, 
începând cu decretul împăratului Persiei, Âr-
taxerxe, în anul 457 în. Hr. „pentru rezidirea 
din nou a Ierusalimului", ne duce până la în-
ceputul judecăţii de cercetare, începând în 
anul 1844. Şi această „judecată stă să înceapă 
dela casa lui Dumnezeu". De optzecişişapte de 
ani tot se continuă această solemnă lucrare de 
cercetare a însemnărilor cu privire la vieaţa 
tuturor acelora cari îşi zic copii ai lui Dumne-
zeu — atât morţi cât şi vii. Ea încă nu s'a ter-
minat. In curând fiecăruia dintre noi îi va fi 
dată sentinţa. Ea va fi de o mare bucurie pen-
tru acela primit de Dumnezeu; sau va fi de o 
negrăită durere pentru cel lepădat de Dumne-
zeu. Zilnic noi ne alegem viitorul. Fie ca ale-
gerea noastră să fie ca a lui Iosua: „Cât despre 
mine şi casa mea, noi vom servi Domnului". 
Atunci vom auzi din partea Mântuitorului cu-
vintele plăcute: „Bine ai făcut". c: 

IUBITORI DE PLĂCERI. 

Dar dovezile că venirea lui Hristos „este la 
uşă" nu sunt de găsit numai în semnele cau-
zate pe pământ sau cer, nici numai în tumul-
tul şi neînţelegerea neamurilor. Ea este măr-
turisită de schimbările repezi ce au loc în min-
ţile şi inimile tuturor oamenilor. Lumea este 
împărţită în două clase cu totul diferite. O 
clasă crede într'un Dumnezeu drept şi iubi-
tor, care a făcut şi susţine toate lucrurile. Ei 
cred că El a iubit atât de mult această lume, 
pierdută în păcat, încât a dat pe Fiul Său pen-



tru ca prin El să mântuească pe oricine vine 
la El. Această clasă de oameni este mică la 
număr, dacă e comparată cu cealaltă. Cea de 
a doua, crescând repede, este compusă din 
aceia cari sunt foarte indiferenţi faţă de Dum-
nezeu şi religie. Ei sunt iubitori de plăceri. Ei 
nu numai că nici nu vor să se gândească la 
Dumnezeu, dar Ii tăgăduesc şi existenţa. După 
ei, Isus Hristos nu este altceva decât un om 
bun, nu un Mântuitor ce poate iertă păcatele. 
In chipul cel mai real se împlineşte profeţia 
următoare: 

„Să ştii că în zilele din urmă vor fi vremuri 
grele. Căci oamenii vor fi iubitori de sine, iu-
bitori de bani, lăudăroşi, trufaşi, hulitori, 
neascultători de părinţi, nemulţumitori, fără 
evlavie, fără dragoste firească, neînduplecaţi, 
clevetitori, neînfrânaţi, neîmblânziţi, neiubi-
tori de bine, vânzători, obraznici, îngâmfaţi; 
iubitori mai mult de plăceri decât iubitori de 

• Dumnezeu; având doar o formă de evlavie 
dar tăgăduindu-i puterea. Depărtează-te de 

•
oamenii aceştia". 2 Tim. 3, 1—5. 

Aceasta este descrierea clasei celei mari — 
majoritatea omenirii. Această clasă a fost tot-
deauna în lume, dar în timpul ultimilor ani 
ea a crescut enorm. Cât de mult a scăzut nive-
lul moral, cât de mult a crescut dorinţa după 
plăceri, şi cât de mulţi au numai forma evla-

. viei religioase!? 
Un predicator baptist din New-York a ară-

tat de curând că într'un district central din 
acel oraş, se găsesc nouăsprezece biserici în 
comparaţie cu patru^ecişicinci de teatre. El 
spune că într'o Duminecă seară au luat parte 
la serviciul religios din acele biserici numai 
1.817 persoane, în timp ce în aceeaş seară, în 
acelaş district au fost la teatre şi cinematografe 
peste 75.000 de persoane. Această goană după 
plăceri ce se vede în lume nu este altceva de-
cât semnul clar al apropierii venirii lui Hris-
tos. Cu cât zel ar trebui ca Biserica, în acest 
timp, să caute să predice Evanghelia în cură-

ţ e n i a ei. 
^ ACEASTA EVANGHELIE VA FI PREDI-

CATA. 
Dintre toate profeţiile cu privire la apro-

piata revenire a lui» Hristos, nici una nu este 
mai precisă decât predicarea Evangheliei. Nu 
numai că acest semn este definit, dar el este şi 
îmbucurător. Evanghelia lui Hristos aduce nă-
dejde celor descurajaţi, linişte celor abătuţi, 
mângâiere celor cari plâng, şi bucurie celor 
întristaţi. Ea este pentru cel sărman; ea este 
să vindece inima sdrobită, să aducă liberare 
celor prinşi, • orbilor yedere, şi libertate celor 
încătuşaţi. O, ce binecuvântată lucrare face 

această minunată descriere a planului mântui-
rii asupra întregului acest pământ învechit, şi 
plin de păcate! Ce contrast este între acest 
semn şi multele altele date în Cuvântul lui 
Dumnezeu! 

In împlinirea acestui semn, trebuie obser-
vat că prin descoperirea Americei a început o 
eră nouă de exploatare care a făcut cunoscută 
lumea întreagă. Şi cu inventarea tiparului, 
aproape cam în acelaş timp cu descoperirea 
Americei, s'au ivit o mulţime de mijloace pen-
tru răspândirea cunoştinţei Evangheliei. Odată 
cu ivirea vapoarelor şi trenurilor s'a făcut po-
sibil trimeterea lucrătorilor Evangheliei şi a 
literaturii în toate colţurile pământului. Da-
niel, profetul, a spus că în timpul sfârşitului, 
„mulţi vor alergă încoace şi încolo, căci cu-
noştinţa se va îmmulţi". El nu se referă nu-
mai la îmmulţirea cunoştinţei Evangheliei, ci 
mai mult la îmmulţirea cunoştinţei Cuvântu-
lui lui Dumnezeu. Cât de izbitor s'au împlinit 
cuvintele Sale! 

Biblia, în totul sau în parte este publicată 
acuma în peste opt sute de limbi. Este socotit 
că nouăzecişicinci la sută din toţi locuitorii de 
azi ai pământului au Cuvântul lui Dumnezeu, 
care le vorbeşte. Este mult dela presa de tipar 
a lui Gutemberg pe care s'a tipărit prima Bi-
blie, — numai câte o pagină odată, iîn anul 
1450—1455 — şi până la presa modernă, care 
mergând cu o iuţeală de 350 km pe oră, tipă-
reşte optsprezece tone de hârtie prin zaţul ei, 
dând 300.000 de ziare de câte opt pagini. Dea-
semenea este mult şi din timpul primelor va-
poare şi trenuri cari se mişcau agale, şi până 
la aeroplanele cari pot duce tipăriturile, cu o 
iuţeală de peste 3 km pe minut, la cetitori în-
depărtaţi. In adevăr, cunoştinţa s'a îmmulţit, 
din moment ce un orator poate fi auzit de mi-
lioane de oameni prin ajutorul radio-ului. Solia 
întreită din Apocalips patrusprezece este sim-
bolizată prin îngeri sburând cu mare iuţeală 
şi vestind-o „cu voce tare". Şi Dumnezeu S'a 
îngrijit de mijloacele prin care să fie dusă. In 
adevăr, Dumnezeu lucrează într'un chip tai-
nic la împlinirea minunilor Sale. Semnele cele 
precise, multe la număr şi exacte în împlinirea 
lor, sunt atât de sigure şi clare încât nimeni nu 
poate să se înşele câtuş de puţin în ce priveşte 
timpul celei de a doua veniri a lui Hristos. De 
sigur că noi ştim cum că „Domnul va împlini 
pe deplin si repede pe pământ cuvântul Lui". 
Rom. 9, 28.' 

„Prin Cuvântul lui Dumnezeu ni se spune 
că acesta este timpul, mai mult decât oricare 
altul, când să privim după lumina din cer. 
Acuma este timpul când să aşteptăm o învio-
rare dela faţa Domnului. Noi trebuie să ve-

t 



ghem asupra purtării providenţei lui Dumne-
zeu aşâ cum oştirea lui Izrail aveâ să fi atentă 
la acel ,vuet de paşi în vârful duzilor' — sem-
nul deosebit că Cerul aveâ să intervină pentru 
ei". „Mărturii", Vol. V. p. 728. 

DUMNEZEU LUCREAZA. 
Dumnezeu ne pune această întrebare: 

„N'am aşternut eu oare în scris pentru tine 
sfaturi şi cugetări, ca să te învăţ lucruri temei-
nice, cuvinte adevărate, ca să răspunzi cu 
vorbe adevărate celor trimeşi la tine?" 

Obsearvă că aceste „sfaturi şi cugetări" 
ne-au fost date ca să putem „răspunde cu vorbe 
adevărate celov trimeşi la noi". Dumnezeu ne 
dă adevărul pentru ca noi să-I putem da altora. 

Porunca lui Hristos „Mergeţi în toată lu-
mea", se potriveşte pentru fiecare credincios. 
El nu îndepărtează pe nimeni. Unul dintre iu-
biţii noştri credincioşi din Corea, un fermier, 
îşi puse această poruncă în inimă. El începu 
să cerceteze Biblia, să spună vecinilor lui des-
pre Hristos şi să lucreze pentru mântuirea 
lor. într'un an ceti Biblia de patru ori dela un 
capăt la celalt, şi aduse patru dintre vecinii 
săi la credinţă în Mântuitorul ce va veni cu-
rând. 

Un fermier din Filipine venind în oraş, 
din satul lui de munte, auzi pe misionarul 
nostru de acolo vorbind despre apropiata ve-
nire a lui Hristos. El deveni interesat de 
aceasta şi luă cu sine acasă literatură. După 
scurt timp el se întoarse cu soţia sa. Ei cerce-
taseră atât de credincioşi adevărul şi îl cunoş-
teau atât de bine, încât au fost imediat buni 
pentru botez. Nu după multă vreme el se în-
toarse cu un vecin pe care-1 învăţase adevă-
rul, apoi cu un altul şi încă cu altul, până ce 
s'a ajuns până la treisprezece membri, în sta-
re să formeze o Comunitate. 

0 mică fetiţă din Filipine hotărî pe mai 
multe tovarăşe de ale sale mici de joacă, să 
vină cu ea la Şcoala de Sabat. Aceste fetiţe 
aduseră şi pe mamele lor, şi trei membri au 
fost adăugaţi la aceâ Comunitate ca rezultat 
al lucrării acelei mici fetiţe. 

Gândiţi-vă, cât de repede ar veni Hristos 
dacă fiecare dintre cei 300.000 de credincioşi 
câţi suntem ar urmă aceste exemple şi ar câş-
tigă cel puţin un suflet la adevăr în timp de 
un an. Atunci în anul viitor ar fi 600.000 de 
credincioşi, fiecare dintre ei putând să facă 
aceeaş lucrare personală pentru Hristos. S'a 
spus că păcatul este ce ţine pe om departe de 
Dumnezeu şi de altă persoană. Lucrul de tre-

, buinţă este iubirea constrângătoare a lui Hris-
tos, care îndeamnă tot mereu pe bărbaţi şi fe-
mei să câştige suflete pentru El. 

RASPLATA SACRIFICIULUI. 
Această solie despre Mântuitorul ce stă să 

vină trebuie să meargă la toţi locuitorii pă-
mântului. Dar sunt încă întinse ţinuturi din 
lume cari încă nu au fost atinse. Sunt multe 
limbi cari nu vorbesc despre ea. Nu este nu-
mai datoria, dar este chiar un adevărat pri-
vilegiu pentru fiecare membru al Bisericii ca 
să ia parte în răspândirea Evangheliei până 
la cele mai îndepărtate colţuri ale pământu-
lui. Majoritatea membrilor Bisericii noastre nu 
sunt în stare să meargă ei înşişi în acele ţinu-
turi în cari Hristos nu este încă cunoscut, dar 
ei pot ajutâ ca să fie trimeşi acei cari pot să 
se ducă. Aceasta a fost totdeauna calea prin 
care a înaintat Evanghelia. Biserica Apostoli-
că a ales bărbaţi şi femei credincioşi şi i-a tri-
mes în depărtări pentru ca să vestească mân-
tuirea prin Hristos. In inima Chinei am văzut 
vechi inscripţii puse în comemorarea lucrării 
Apostolului Toma, care se zice că ar fi lucrat 
în acele părţi atât de îndepărtate ale lumii. 
Sacrificiul făcut de cineva pentru a trimete pe®| 
un altul, poate fi tot atât de mare ca şi acela 
al celui care este trimes. Şi lucrarea Iui 
Dumnezeu trebuie să fie dusă înainte prin sa-
crificiu. 

„Dumnezeul nostru vine şi nu tace. înain-
tea lui merge un foc mistuitor, şi împrejurul 
Lui o furtună puternică. El strigă spre ceruri 
sus, şi spre pământ, ca să judece pe poporul 
Său": Strângeţi-Mi pe credincioşii Mei, cari au 
făcut legământ cu Mine prin jertfă'". Ps. 50, 
3—5. 

Judecata lui Dumnezeu făcută faţă de oa-
meni este arătată aci a fi măsurată după spi-
ritul lor de sacrificiu. Dar ce poate fi sacrifi-
ciu pentru cineva, pentru un altul se poate că 
nu este sacrificiu. Se poate ca pentru cinevâ 
să nu fie un adevărat sacrificiu să dea o parte 
din banii săi pentru lucrarea lui Dumnezeu, 
dar ar fi un mare sacrificiu pentru el să 
meargă la vecinul său şi să-i vorbească lucruri 
cari privesc sufletul aceluia; sau,- dimpotrivă, 
cinevâ poate să vorbească uşor despre f e r i c i t a ^ 
lui speranţă vecinului său, totuş să nu fie dis-
pus să dea vreun ajutor bănesc pentru înain-
tarea lucrării adevărului lui Dumnezeu. Fie-
care dintre noi suntem chemaţi să facem un 
legământ cu Hristos prin jertfă, dându-ne ini-
mile, vieaţa, şi de bună voie şi cu bucurie" tot 
ce avem, îpentru ca să poată fi salvaţi cât mai 
mulţi oameni. 

Mişcarea cea mare a celei de a doua veniri 
va triumfă în curând în chip glorios. Despre 
nimic nu putem fi atât de sigur ca de aceasta. 
Dar încă, este pusă înainte şi o răsplată stră-
lucită pentru acei cari aşteaptă şi privesc cu • 



atenţie după bucuria fericitei nădejdi advente, 
căci Dumnezeu spune: 

„Iată, Eu vin curând; şi răsplata Mea este 
cu Mine, ca să dau fiecăruia după fapta l u i . . . 

Eu, Isus, am trimes pe îngerul Meu ca să ade-
verească aceste lucruri pentru Biserici... Da, 
Eu vin curând! Amin". Şi noi să spunem: 
„Vino, Doamne Isus!" F. Griggs. 

Smaintare sub greutâfi. 
De cetit Duminecă 6 Decembrie 1931, seara. 

Din primele începuturi ale existenţei ei, 
Biserica creştină a fost sortită să-şi împlinească 
lucrarea sub încercări şi greutăţi de tot felul. 
In cursul veacurilor diavolul a căutat în mii 
de feluri să împiedice şi să nimicească lucrarea 
lui Dumnezeu. Câteodată viitorul păreâ Întu-
necat. Se păreâ aşâ cum că Biserica nu ar mai 
puteâ face nici un pas mai înainte. Dar Dum-
nezeu nu a uitat niciodată pe poporul Său. 
Atâta timp cât ei şi-au pus încrederea în El, şi 

^ a u înaintat numai după porunca Sa, calea a 
^ f o s t totdeauna deschisă şi au fost repurtate 

mari biruinţe. 
Când Hristos se găsiâ mort în mormântul 

cel nou al lui Iosef, iar ucenicii Lui se ascun-
seseră de teama vrăjmaşilor lor, lucrarea lui 
Hristos păreâ nimicită pentru totdeauna. Sa-
tana şi toţi îngerii Săi cei răi se bucurau de 
aparenta lor biruinţă. Dar cât de scurtă a fost 
bucuria lor! Cât de fugar triumful lor! Un în-
ger se coborî din cer; sigiliul cel mare roman 
a fost rupt; piatra cea grea a fost rostogolită 
dela uşa mormântului, şi chemat de Tatăl Său, 
Isus păşi afară ca un puternic Cuceritor. Apoi 
după câteva zile, tot Ierusalimul erâ pus în 
mişcare de predicile umililor dar curaj ioşilor 
Săi ucenici, şi mii de noui convertiţi au fost 
adăugaţi Bisericii. Mai târziu, când cruda per-
secuţie alungă pe aceşti noui credincioşi din 
Ierusalim, ei merseră pretutindeni, predicând 
Cuvântul. Astfel Evanghelia a fost făcută cu-
noscut în toate părţile cunoscute atunci, iar 

•
numărul credincioşilor s'a îmmulţit. In ciuda 
tuturor greutăţilor cari se iviau, lumina Evan-
gheliei nu puteâ să fie stinsă. Biserica lui 
Dumnezeu nu puteâ fi oprită. într'o ţară după 
alta învăţăturile adevărului erau sădite, în 
timp ce Biserica înaintâ cu putere mare. 

După noaptea cea grozavă a Secolului în-
tunecat, care a ţinut pentru Biserică mai mult 
decât un mileniu, în care timp milioane de 
creştini şi-au dat vieaţa ca martiri, se păreâ 
aproape că Biserica ar fi ajuns cu totul fără 
nici o putere iar lucrarea ei cu totul nimicită. 
Dar nu a fost aşâ. In loc de înfrângere a venit 
o minunată biruinţă. Lumina de aur a Refor-
maţieî a risipit întunerecul, şi Biserica a păşit 
într'o eră cu mult mai glorioasă în istoria ei. 

ÎMPOTRIVIRE CRUNTA. 
întocmai după cum Biserica din primele 

secole a avut să-şi facă lucrarea sub încercări 
şi greutăţi, tot astfel rămăşiţa Bisericii, adică 
Biserica din timpul sfârşitului, trebuie să se 
aştepte şi ea la o nemiloasă împotrivire din 
partea duşmanului. In aceste zile din urmă 
Satana nu a devenit mai puţin agresiv în asal-
turile sale împotriva copiilor lui Dumnezeu, 
ci din contră el vine cu o şi mai mare furie 
decât înainte. El este hotărît să împiedice Bi-
serica în orice străduinţă a ei de a face să 
înainteze lucrarea lui Dumnezeu. Profetul 
spune: „Şi balaurul, mâniat pe femeie, s'a dus 
să facă răsboiu cu rămăşiţa seminţiei ei, cari 
păzesc poruncile lui Dumnezeu, şi ţin mărturia 
lui Isus Hristos". Apoc. 12, 17. 

Dela început, credincioşii acestei mişcări 
advente au fost urîţi şi dispreţuiţi. Lucrarea 
lor a fost rău prezentată şi a avut de întâmpi-
nat opuneri. Piedici de tot felul au fost puse 
în calea lor. In multe ţări partea lor a fost pri-
goana cea mai aprigă. Misionarii au fost izgo-
niţi sau închişi; colportorii au fost băgaţi în 
închisoare iar cărţile lor arse; casele de'edi-
tură şi sălile de adunare au fost închise, iar 
pe uşi autorităţile au pus sigiliul statului. 

In timp ce scriu aceste rânduri, înaintea 
mea stau fotografiile a nenumăraţi Adventişti 
de Ziua Şaptea din diferite părţi ale Diviziunii 
noastre, cari au suferit mult pentru credinţa 
lor. Aci este o revistă, apărută de câteva zile, 
şi în care se află fotografia unuia dintre tine-
rii noştri care acum se află într'o închisoare 
din Apusul Europei, din pricină că a refuzat 
să calce poruncile lui Dumnezeu. Am aci fo-
tografii de ale unor preşedinţi de Conferinţă 
cari acum sunt legaţi; apoi fotografii de ale 
predicatorilor şi lucrătorilor biblici cari au 
avut de suferit în închisori murdare; de ale 
colportorilor cari au fost crunt bătuţi şi chi-
nuiţi. Am aci fotografii de săli de adunare 
cari au fost devastate iar mobilierul stricat. 
Una din acestea mi-a sosit într'o scrisoare în 
această săptămână. Ea reprezintă scaune rupte 
într'o mică sală de adunare a noastră, şi pline 
cu sângele iubiţilor noştri membri. 



In scrisoarea ce a însoţit această fotografie 
amintită în urmă, preşedintele Uniunii scrie: 

„Vineri seara, 29 Mai, Comunitatea noastră 
a fost deodată atacată în timpul serviciului di-
vin de către o mulţime de oameni înarmaţi cu 
ciomege şi cărămizi, şi cari căutau cu tot dina-
dinsul să intre în sala de adunare. Acolo, fra-
ţii şi surorile noastre împreună cu copiii lor, 
se adunase pentru ţinerea serviciului divin. 
Fraţii s'au strâns toţi la un loc şi au format din 
corpurile lor un zid între femei şi copii de o 
parte, şi între mulţimea înfuriată care loviâ 
sălbatec cu ciomegile, de altă parte. Aceasta 
dădu ocazie surorilor şi copiilor noştri să fugă 
prin ferestre. 

„In furia lor neînfrânată, cei din gloata 
aceea au sfărâmat lampa ce atârnă în tavan. 
Acum, din 'pricină că nu mai puteau să dis-
tingă pe membrii noştri, fraţii noştri fiind 
ocrotiţi de întunerec, au putut scăpă. Dar în 
timp de câteva minute aceşti oameni furioşi 
au făcut stricăciuni foarte mari. Mulţi din fra-
ţii noştri au fost bătuţi şi loviţi atât de grozav 
încât sângele a curs în abundenţă din rănile lor. 

„După ce au scăpat din mâinile lor, mem-
brii noştri au căutat refugiu în casele vecinilor 
în jurul sălii de adunare. Ei nu puteau fugi 
departe din pricină că locul este acolo încon-
jurat aproape de toate părţile cu apă, şi nu 
este ieşire decât printr'un loc îngust dar care 
erâ păzit de o altă grupă de oameni cari nu 
ar fi lăsat pe fraţii noştri să fugă. Câţiva ve-
cini dădură membrilor noştri un loc de ascuns 
în pivniţele lor. Mulţimea înfuriată se uitâ 
îndeosebi după presbiterul Comunităţii, pe 
care ei plănuiseră să-1 omoare. Neputând să-şi 
împlinească planul lor răutăcios, ei îşi întoar-
seră mânia contra localului de adunare. Sfărâ-
mară scaunele în bucăţi, stricară uşile şi fe-
restrele, aruncară amvonul, asvârliră şi rup-
seră cărţile, tractatele, revistele, şi Bibliile cari 
erau pe masa cercului misionar. Apoi au în-
cercat să dea foc clădirii. Un vecin însă, nu 
un Adventist, s'a grăbit de s'a dus acolo şi a 
izbutit să stingă focul, astfel că toată clădirea 
a fost salvată". 

In Uniunea unde s'au întâmplat acestea, 
rareori trece o zi fără ca membrii noştri din 
vreun loc sau altul să nu fie atacaţi de duş-
man. Colportorii suferă mult. In faţa mea sunt 
rapoartele unei perioade de doi ani a jumătate 
din numărul Conferinţelor acelei Uniuni, şi 
ele arată 365 cazuri de închisoare, 862 zile şe-
zute în închisoare, literatură confiscată în 124 
locuri, şi colportori bătuţi de 118 ori. 

Spre lauda şi mărirea lui Dumnezeu noi 
suntem fericiţi putând spune că chiar în faţa 
unor asemenea persecuţii şi al tuturor influen-

ţelor şi greutăţilor ce au căutat să se pună 
piedică, lucrarea înaintează cu putere. Mişca-
rea adventă nu poate fi înfrântă. Ea va merge 
înainte din biruinţă la biruinţă până ce lu-
crarea se va încheiâ. Noi am putut constată că 
acolo unde prigoana este mai mare, acolo şi 
progresul este mai mare. 

BISERICA DE STAT REFUZA PLECAREA 
MEMBRILOR EI. 

In acest câmp despre care am vorbit mai 
sus, de exemplu, numărul membrilor a cres-
cut în câţiva ani dela o mică grupă la 12.000. 
Acum vreo trei ani lucrătorii noştrii ajunse-
seră într'o foarte mare încurcătură din pricina 
unui decret al guvernului prin care interzicea 
ca cinevâ să fie botezat şi să treacă la altă con-
fesiune, până ce mai întâiu nu ieşise din Bise-
rica de stat. Dar când fraţii noştrii s'au nouii 
convertiţi au cerut pe calea amintită de lege 
adeverinţa de ieşirea din Biserică, în cele mai 
multe cazuri li s'a refuzat, autoritatea înaintea 
căreia trebuind să vină să ceară această ade-
verinţă fiind de cele mai multe ori un preot. 
A boteză fără amintita adeverinţă însemnă în-
chisoare atât pentru candidat cât şi pentru 
predicator. 

Nu voiu uitâ niciodată o adunare a mem-
brilor comitetului acelei Uniuni împreună cu 
alţi fraţi conducători, şi în care adunare a fost 
luată în discuţie situaţia creată prin acel de-
cret. Toţi îşi dădeau seama că ne găsiam într'o 
adevărată criză. Marea întrebare erâ: Ce vom 
face? Oare să predicăm doar Evanghelia şi să 
lăsăm pe nouii convertiţi nebotezaţi până când 
se va schimbă decretul? Ori la fel cum predi-
căm să şi botezăm, chiar dacă aceasta ar în-
semnă ca predicatorii şi sute din membrii noş-
trii să intre în închisoare, capelele noastre să 
fie închise, şi lucrarea oprită? Erau chestiuni 
foarte serioase. Erâ un moment solemn. Oa-
menii aceia suferiseră mult, şi ei erau dispuşi 
să mai sufere încă, dar ei nu voiau să aducă 
suferinţă şi întristare asupra iubiţilor noştri JP 
credincioşi, şi să facă un nume rău lucrării lui 
Dumnezeu printr'un procedeu greşit urmat. 

Rareori am putut să aud asemenea rugă-
ciuni fierbinţi ca acelea înălţate din mijlocul 
acelui comitet la tronul lui Dumnezeu, cerân-
du-se înţelepciune şi călăuzire. Pe când ne 
rugam şi ne consfătuiam, binecuvântarea Iui 
Dumnezeu a venit asupra noastră. Marea în-
sărcinare a Domnului şi învăţătorului nostru 
ne-a arătat clar datoria pe care o avem. Toţi 
au fost de părere să boteze pe orice suflet sin-
cer şi bine instruit în cele ale credinţei, şi care 
voia el singur să fie botezat, căutând însă a se 
conformă şi cerinţelor legiL 



Lucrul acesta a fost în Decembrie 1928. In. 
cursul celor doi ani următori, aproape 4.000 
de suflete preţioase au fost botezate şi adău-
gate Comunităţilor noastre în acel câmp, şi 
lucrarea merge înainte cu un succes mereu 
crescând. Persecuţie şi turburări au fost şi sunt 
mereu, dar solia se vesteşte, suflete se câştigă, 
şi lucrarea Domnului înaintează. Domnului să 
fie toată gloria şi lauda! El a făcut ca prin ura 
oamenilor El să fie mărit. 

PRIN VREMURI GRELE. 

Cu cât ne apropiem de sfârşit cu atâta tre-
buie să ne aşteptăm mai mult ca încercările 
şi greutăţile să se îmmulţească în jurul nostru. 
Stările de lucruri din lume vor deveni din ce 
în ce mai turburi şi mai îngrijorătoare. Puteri 
supra omeneşti au început să-şi facă lucrarea. 
Ne putem aşteptă la mari răscoale sociale. 
După cum s'a prezis prin profeţii din vechime, 
vor\ fi răscoale, răsboaie, şi vărsări de sânge. 

£ T a fi sărăcie, foamete şi boli molipsitoare. 
„Oamenii îşi vor da sufletul de groază, în aş-
teptarea lucrurilor cari se vor întâmplă pe pă-
mânt". 

In aceste situaţii Biserica lui Dumnezeu va 
trebui să-şi încheie lucrarea. Sarcina nu va fi 
uşoară, dar cu ajutorul Domnului ea va fi îm-
plinită. Pas cu pas Biserica va înaintâ până ce 
se va atinge ţinta. Nu ar trebui să pierdem 
nici un moment nădejdea şi curajul. Hristos, 
Conducătorul nostru, ne va conduce cu bine 
prin furtună. „In lume", zice El, „veţi aveâ 
necazuri; dar îndrăsniţi; Eu am biruit lumea". 
Şi încă: „Iată că Eu sunt cu voi în toate zilele, 
până la sfârşitul veacului". Cu El lângă noi, 
biruinţa va fi sigură. 

Dumnezeu ne-a dat în timpurile din urmă 
o mulţime de dovezi că El este în stare să Se 
îngrijească de lucrarea Sa chiar în timpuri 
grele. Iată China, de exemplu, unde ani înde-
lungaţi ţara a fost cutreerată în lung şi în lat «'p oştiri ce se luptau între ele cum şi de mari 

ande de tâlhari puşi pe jaf şi nimicire, şi 
totuş lucrarea lui Dumnezeu a făcut progrese 
uimitoare. Apoi în Europa, clătinată şi sfâşi-
ată de cel mai mare răsboiu cunoscut pe lume 
până acuma, şi care a durat cinci ani, mulţi 
se temeau că lucrarea noastră va fi cu totul 
spulberată. Dar, mulţumim lui Dumnezeu, ea 
nu a fost spulberată. Ea nu a fost distrusă. 
Când fumul răsboiului s'a risipit, noi am găsit 
lucrarea intactă iar numărul membrilor 
aproape dublu decât fusese când el a isbucnit. 

Apoi, în aceşti ani de încordare nervoasă 
cari au urmat după răsboiu, când structura 
economică a Europei s'a prăbuşit, şi neamuri, 
ca şi persoane în parte, au ajuns aproape la 

faliment; când banii îşi pierd valoarea şi mi-
lionarii ajung săraci peste noapte; când zeci-
mile şi darurile trimise îşi pierd pe drum o 
mare parte din valoarea lor; de multe ori s'a 
părut că multe conferinţe şi instituţii vor tre-
bui să-şi concedieze slujbaşii şi să înceteze 
orice activitate. Acelea au fost zile de nelinişte 
şi încercare, de greutate şi suferinţă. Dar ele 
au fost şi zile de rugăciune, de căutare zeloasă 
după Dumnezeu. Au fost zile de sacrificiu şi 
slujire. Au fost zile de biruinţă, de minunat 
progres. Rapoartele statistice arată că chiar 
acel timp a fost cel mai bun şi mai roditor din 
istoria lucrării în Europa. 

CREDINŢA ŞI CURAJ. 
Astăzi lumea trece prin una din cele mai 

grele depresiuni financiare. Instituţii au dat 
înapoi, milioane de oameni sunt fără lucru, 
milioane suferă de lipsă şi sărăcie. Multe câm-
puri se găsesc în grele situaţii. Sub aceste stări 
de lucruri noi suntem ispitiţi , să ne descura-
jăm şi să gândim că lucrarea nu va mai puteâ 
înaintâ. Dar acesta nu este timp de descura-
jare, înfrângere, sau dare. îndărăt. Acesta este 
un timp pentru rugăciune fierbinte, credinţă 
tare, pentru aducerea de sacrificii, şi pentru 
fapte pline de curaj. Solia Domnului către 
noi este: 

„Fraţilor, nu este de ce să vă descurajaţi. 
Sămânţa cea bună a fost semănată. Dumnezeu 
va vegheâ asupra ei, făcând-o să răsară şi să 
aducă un rod bogat . . . Mergeţi înainte plini 
de curaj, având siguranţa că Domnul va fi 
cu acei cari II iubesc şi-I servesc. El va ajută 
pe ai Săi cari păzesc legământul. El nu va în-
gădui ca ei să ajungă de ruşine. . . Nimic în 
lume nu este mai scump pentru Dumnezeu de-
cât Biserica Sa. 

„Lucraţi în credinţă, şi lăsaţi rezultatul pe 
seama lui Dumnezeu. Rugaţi-vă în credinţă, şi 
taina providenţei Lui va aduce răspunsul. 
Câteodată poate vi se pare că nu puteţi aveâ 
succes. Dar lucraţi şi credeţi, punând în sfor-
ţările voastre credinţă, nădejde, şi curaj. După 
ce aţi făcut tot ce aţi putut, aşteptaţi dela Dom-
nul. mărturisind credincioşia Lui, şi El va îm-
plini Cuvântul Său. Aşteptaţi, nu cu un spirit 
neliniştit, ci cu o încredere neîndoelnică şi cu 
o credinţă neclintită". „Mărturii", Vol. VII, pp. 
242. 245.' 

Dacă poporul lui Dumnezeu din toată lu-
mea ar căutâ acuma pe El cu toată inima, El 
va fi găsit de ei, şi vom vedeâ că El va schimbă 
experienţa prin care trecem acuma într'o bi-
ruinţă măreaţă pentru Biserica Sa. Cu ajuto-
rul lui Dumnezeu acest timp poate fi făcut o 
perioadă de real progres atât în experienţa de 
creştin cât şi în câştigarea de suflete. 



Chiar înainte ca Moise să fi fost luat din 
mijlocul copiilor lui Izrail, pe când ei stăteau 
la hotarele ţării făgăduite, el le zise: „Numai, 
ia seama asupra ta, şi veghează cu luare 
aminte asupra sufletului tău, în toate zilele 
vieţii tale, ca nu cumva să uiţi lucrurile pe cari 
ţi le-au văzut ochii, şi să-ţi iasă din inimă; fă-le 
cunoscut copiilor tăi şi copiilor copiilor tăi''. In 
timp ce se loviau de greutăţile dinaintea lor, 
Dumnezeu voia ca ei să-şi amintească de felul 
cum i-a condus El. Tot astfel şi acum, Dum-
nezeu doreşte ca noi să ne aducem aminte de 
felul cum ne-a condus El până acuma. Prin 
serva Sa, El ne-a spus că „noi nu avem nimic 
de care să ne temem pentru viitor, afară nu-
mai dacă nu vom uită felul cum ne-a condus 
El". „Mărturii pentru predicatori", p. 31. 

Privind înapoi putem vedea cât de minu-

nat ne-a condus Dumnezeu pe toată calea 
până aici. El ne-a trecut cu bine prin toate fur-
tunile. Făgăduinţa Lui este: „Nicidecum n'am 
să te las, cu nici un chip nu te voiu părăsi". 
Viitorul poate să pară întunecat şi nepromiţă-
tor, dar nu trebuie să ne temem. Cel care a 
condus pe poporul Său din vechime prin Ma-
rea Roşie şi făcut loc uscat prin mijlocul Ior-
danului în ţara făgăduită, poate şi va conduce 
Biserica Sa din timpul sfârşitului în Canaanul 
ceresc. 

In curând lupta va fi trecută şi toate încer-
cările sfârşite. In curând, da, foarte curând, 
cei mântuiţi ai Domnului, împreună cu cetele 
îngereşti, cu cântece şi strigăte de biruinţă, vor 
păşi prin porţile de mărgăritar în cetatea lui 
Dumnezeu. 

A. V. Olson. 

Sacrificiu pentru o fume fipsitâ. 
De cetit Miercuri 9 Decembrie 1931, seara. 

O lume întreagă este pierdută şi nu este 
un lucru uşor a o salva. Lucrul acesta nu poate 
fi săvârşit decât prin sacrificiu. întregul plan 
al mântuirii este clădit pe principiul darului 
din sacrificiu. „Dumnezeu a iubit atât de mult 
lumea, încât a dat pe unicul Său Fiu", în efor-
tul făcut pentru a salvă pe cei pierduţi. Isus 
de bună voie Şi-a dat vieaţa pentru noi pentru 
ca să ne poată răscumpără pentru Dumnezeu. 
Astfel, nimic din ceeace ar fi putut face acest 
Dumnezeu iubitor, El nu a lăsat nefăcut, mer-
gând chiar până la cel mai mare sacrificiu, 
numai, şi numai să aducă mântuirea noastră. 
Nimic nu a fost socotit prea scump când ma-
rele Creator a privit chestiunea salvării ome-
nirii pierdute. 

Dar efortul plin de sacrificiu pentru răs-
cumpărarea pământului nu a aveâ -să fie nu-
mai din partea lui Dumnezeu. El a stabilit ca 
cei mântuiţi să ia parte în această măreaţă lu-
crare chiar până la punctul de a se asemănă 
suferinţelor lui Hristos, altfel, nefiind demni 
a se numi ucenici ai Domnului. Din pricina 
aceasta Isus spune atât de lămurit: „Dacă vine 
cinevâ la Mine, şi nu urăşte pe tatăul său, pe 
mamă-sa, pe nevastă-sa, pe copiii săi, pe fraţiii 
săi, pe surorile sale, ba chiar însăş vieaţa sa, 
nu poate fi ucenicul Meu. Şi oricine nu-şi 
poartă crucea, şi nu vine după Mine, nu poate 
fi ucenicul Meu". „Tot aşâ, oricine dintre voi, 
care nu se leapădă de tot ce are, nu poate fi 
ucenicul Meu". Luca 14, 26. 27. 33. 

In zilele apostolilor, când Biserica Evan-

ghelică erâ tânără, găsim că imediat ce cineva 
erâ convertit, erâ învăţat să sprijinească lu-
crarea lui Hristos prin daruri de sacrificiu fă-
cute din bunurile sale pământeşti. „Mulţimea 
celor ce crezuseră, erâ o inimă şi un suflet. 
Niciunul nu ziceâ că averile lui sunt ale lui, ci 
aveau toate de obşte. Apostolii mărturisiau cu 
multă putere despre învierea Domnului Isus. 
Şi un mare har erâ peste toţi. Căci nu erâ nici 
unul printre ei, care să ducă lipsă: toţi cei ce 
aveau ogoare sau case, le vindeau, aduceau 
preţul lucrurilor vândute, şi-1 puneau la pi-
cioarele apostolilor; apoi se împărţiâ fiecăruia 
după cum aveâ nevoie". Fapt. 4, 32—35. 

SACRIFICIUL FACE PARTE DIN PLANUL 
MÂNTUIRII. 

Acesta este planul lui Dumnezeu orânduit 
pentru vestirea Evangheliei. Dumnezeu ar ^ 
putut să aleagă şi un altul. Ar fi putut ca în-
tregul plan al mântuirii să fie împlinit prin în-
gerii Săi, deci, ca aceştia să aducă pământului 
pierdut harul Său care îi erâ oferit. El ar fi 
putut să ne lase pe noi cu totul deoparte. Dar 
făcând astfel, El ar fi fost nevoit să ne lipsească 
de cea mai plăcută bucurie pe care o poate 
simţi cinevâ în vieaţa aceasta, cum şi de glo-
ria vieţii viitoare: aceea de a vedeâ ajunse 
suflete în împărăţia lui Dumnezeu prin sfor-
ţările noastre personale. Şi dacă dorim să gus-
tăm această bucurie, atunci trebuie să gustăm 
şi suferinţele Domnului. Numai prin greutăţile 
muncii păcătoşii sunt aduşi la naşterea din 



nou, şi numai aceia cari au plătit acest preţ 
pot simţi şi intră vreodată în bucuria Domnu-
lui nostru, când El „va vedea rodul muncii 
sufletului Lui şi se va învioră". 

Dar un sacrificiu nu înseamnă a da din ce 
ai de prisos. Sacrificiu înseamnă cevâ din în-
săş vieaţa ta. Când Isus a stat cu ucenicii Săi 
„în faţa vistieriei templului, şi Se uită cum 
aruncă norodul banii în visterie", ni se spune 
că „mulţi, cari erau bogaţi, aruncau mult", şi 
că „a venit şi o văduvă săracă, şi a aruncat 
doi bănuţi, cari fac un gologan. Atunci Isus a 
chemat pe ucenicii Săi, şi le-a zis: ,Adevărat 
vă spun că această văduvă săracă a dat mai 
mult decât toţi cei ce au aruncat în vistierie; 
căci toţi ceilalţi au aruncat din prisosul lor, 
dar ea, din sărăcia ei, a aruncat tot ce aveâ, 
tot ce-i mai rămăsese ca să trăească". Marcu 
12, 41-44. 

Persoanele bogate despre cari se vorbeşte 
mai sus nu făceau un sacrificiu. Ei nu dădeau 

•
decât din bogăţia lor, dar văduva a dat chiar 
(lin ceeace aveâ pentru trai. Ea a dat din 
ceeace aveâ spre strictă trebuinţă pentru ne-
voile ei. Ca urmare a darului ei, aşâ mic cum 
erâ, ea totuş aveâ să simtă lipsă şi suferinţă. 
Ea aveâ să fie lipsită nu numai de vreo plă-
cere în vieaţă, dar chiar de necesităţi reale. 
Dar credincioşia ei către Dumnezeu şi iubirea 
ei faţă de lucrarea Lui a făcut-o să meargă 
departe în eforturile ei pline de sacrificiu, şi 
această purtare din partea ei a făcut pe Dom-
nul să o socotească mai pe sus de toţi acei cari 
îşi aduseseră darurile în ziua aceea la vistieria 
templului. Ea aflase secretul sacrificiului, şi 
prin el ea primi aprobarea lui Dumnezeu. Cu 
ani înainte, sora White a spus: „Am văzut că 
un sacrificiu nu creştea, ci el descreşteâ şi a 
fost mistuit". „Experienţe şi Viziuni", p. 57. 

Nţi mărimea darului face ca el să fie pri-
mit de Dumnezeu, ci mai mult spiritul în care 
este dat şi mărimea sacrificiului cuprinsă în 
el. „Pentrucă, dacă este bunăvoinţă, darul este 

^ t r imi t , avându-se în vedere ce are cinevâ, nu 
ce n'are". 2 Cor. 8, 12. Nu cantitatea de bani 
pe care o dăm este spre care priveşte Domnul 
spre a hotărî valoarea darului nostru pentru 
lucrarea Sa, ci ceeace rămâne în buzunarul 
nostru după ce am făcut darul. Ceeace rămâne 
este ceeace determină valoarea darului făcut. 
Dacă noi dăm din ceeace avem pentru traiu, 
darul este socotit ca sâerificiu şi dătătorul este 
recunoscut ca făcând prin aceasta un legă-
mânt cu Dumnezeul său, care nu S'a dat îna-
poi dela a da tot ce a avut. Referitor la aceş-
tia va spune Hristos la venirea Sa îngerilor 
Săi: „Strângeţi-Mi pe credincioşii Mei, cari au 
făcut legământ cu Mine prin jertfă"! Ps. 50,5. 

CHEMAREA MULTORA. 

Nevoile unei lumi care piere ar trebui să 
mişte adânc inima poporului credincios al lui 
Dumnezeu după cum ele fac faţă de Dumne-
zeu însuş. Noi ar trebui să avem aceeaş simţire 
care a fost şi în Isus Hristos. Aceasta L-a făcut 
pe El să lepede gloria Sa şi să vină într'o lume 
de întunerec şi păcat spre a suferi şi a muri 
pentru o omenire pierdută. El nu S'a gândit la 
plăcerea, bucuria sau mărirea personală. Un 
singur gând II stăpâniâ — mântuirea celor 
pierduţi. Deci, dacă voim să fim urmaşii Lui, 
ar trebui să imităm spiritul Său şi voinţa Sa 
de a da- totul. In legătură cu aceasta, loan 
spune: „Noi am cunoscut dragostea Lui prin 
aceea că El Şi-a dat vieaţa pentru noi; şi noi 
deci trebuie să ne dăm vieaţa pentru fraţi. Dar 
cine are bogăţiile lumii acesteia, şi vede pe 
fratele său în nevoie, şi îşi închide inima faţă 
de el, cum rămâne în el dragostea lui Dumne-
zeu? Copilaşilor, să nu iubim cu vorba, nici 
cu limba, ci cu fapta şi cu . adevărul. Prin 
aceasta vom cunoaşte că suntem din adevăr, 
si ne vom linişti inimile înaintea Lui". 1 loan 
3, 16—19. 

Niciodată de când a intrat păcatul în ini-
ma omului lumea nu a fost într'o nevoie atât 
de mare de ajutorul pe care Biserica i-1 poate 
da, ca astăzi. Noi am ajuns la sfârşitul acestei 
generaţii. Astăzi ne găsim chiar pe pragul 
veşniciei, şi din moment ce timpul de încer-
care al omenirii este pe sfârşit, îngerii harului 
îşi întind aripile pregătindu-se pentru ultima 
despărţire de pământ. Sfârşitul este chiar dea-
supra noastră, şi lumea este aproape să se cu-
funde în soarta ei finală. Curând, foarte cu-
rând, se va auzi printre popoarele şi neamu-
rile pământului, tânguirea: „Ziua cea mare a 
mâniei Sale a sosit, si cine este în stare să 
stea"? 

Dar printre cei cari sunt aproape să piară, 
sunt încă mulţi cari sunt curaţi în inimă şi 
cari doresc lumina vieţii. Lor le este adresat 
acest cuvânt: „Toţi depe pământ, bărbaţi şi 
femei, privesc cu nerăbdare spre ceruri. Ru-
găciuni, lacrămi, şi cereri se ridică din sufle-
tele celor cari doresc după lumină, har, şi Spi-
ritul Sfânt. Mulţi sunt chiar la marginea îm-
părăţiei, aşteptând doar să fie primiţi înăun-
tru". „Mărturii", Vol. VI, p. 71. Mai cetim încă: 
„Sunt mulţi aceia cari roagă pe Dumnezeu 
să-i facă să înţeleagă care este adevărul. In 
locuri tainice ei plâng şi se roagă pentru ca să 
poată vedeâ lumina din Scripturi". E. G. White 
în „General Conference Bulletin", 1893, p. 29h. 
„Mulţi cu inima sinceră doresc cu tot sufletul 
să respire aerul de vieaţă din ceruri". „Mărtu-
rii", Vol. IX, p. 110. „Printre toate naţiunile, 



neamurile, şi limbile, El vede bărbaţi şi femei 
cari se roagă pentru lumină şi cunoştinţă. Su-
fletele lor nu sunt mulţumite: multă vreme 
s'au hrănit numai din cenuşă". „Profeţi şi 
Regi", p. 376. 

Oare aceştia cari ne cheamă cu multe ru-
găciuni să fie lăsaţi a pieri împreună cu cei 
nelegiuiţi? Oare iubirea noastră pentru ei şi 
dorinţa noastră de a-i vedea salvaţi din întu-
nerec şi păcat să fie exprimată numai prin cu-
vinte, sau să şi facem ceva pentru ei? Serva 
Domnului spune: „Mii de uşi ale lucrării cu 
folos sunt deschise înaintea noastră. Ne plân-
gem de restrânsele mijloace de cari dispunem 
acuma, în timp ce sunt cereri diferite şi ur-
gente dup bani şi oameni. Dacă noi cu toţii am 
fi plini de zel, chiar acuma am puteâ însuti 
mijloacele noastre. Egoismul şi îngăduirea de 
sine, iată obstacolele depe cale". „Mărturii", 
Vol. IX, p. 38. 

„TRECI ŞI AJUTA-NE". 
Pe când luam parte la Comitetul Diviziunii 

Extremului Orient în Filipine, iarna trecută, 
fratele Figure, preşedintele Uniunii Filipine, 
s'a sculat într'o zi în comitet şi a ridicat un 
pachet de scrisori pe cari le primise în cursul 
celor douăsprezece luni trecute din localităţi 
mai apropiate sau mai depărtate de prin cele 
zece mii de insule ale grupului Filipine, şi în 
cari se făceau cele mai călduroase apeluri 
către noi, să trimetem lumina soliei Advente 
trimiţătorilor acelor scrisori cum şi prietenilor 
lor. Unele din acele apeluri erau semnate de 
câte cincizeci de persoane cari auziseră despre 
lucrarea noastră, dar cari nu auziseră predi-
cându-ili-se solia. Următoarele rânduri sunt 
copii traduse după câteva din acele apeluri: 

„Noi, mai jos semnaţii (optsprezece), avem 
dorinţa unanimă să aducem la cunoştinţa Ad-
ventiştilor de Ziua Şaptea următoarele: 

„Conducătorului şi tuturor Adventiştilor de 
Ziua Şaptea, le atragem atenţia că avem mare 
dorinţă\ ca să ne trimeteţi solia Evangheliei în 
Ianuarie 1931. Noi vom mulţumi foarte mult 
Domnului dacă ne veţi ascultă dorinţa". 

„Către Predicatorul Evangheliei: 
„Noi dorim cu multă ardoare ajutorul vos-

tru în această parte din San Rafael, şi Bula-
can, spre a puteâ auzi solia Adventiştilor de 
Ziua Şaptea. Noi până acuma nu am auzit 
această veste bună. Doritorii sunt semnaţi mai 
jos". (Semnată de douăzecişiuna de persoane.) 

„Noi, cari ne-am iscălit mai jos, suntem lo-
cuitori din Concepcion şi Baritan, Malabon Ri-
zal. Noi dorim foarte mult să auzim măreţul 
adevăr al Evangheliei Domnului nostru Isus 

Hristos. Noi credem că voi cari aveţi această 
lumină voiţi să o daţi şi la cei cari o doresc". 
(Semnată de douăzecişicinci de persoane.) 

„Stimate Domn: 
„Noi, locuitori din Antipole, suntem foarte 

doritori să ascultăm lecturile biblice ale Ad-
ventiştilor de Ziua Şaptea. Dacă este posibil 
dorim ca să fie ridicat un cort în localitatea 
noastră astfel ca în fiecare seară să putem as-
cultă adevărul. V'am fi foarte mulţumitori dacă 
ne-aţi puteă împlini dorinţa. Aşteptăm răspun-
sul Dvs." (Semnată de douăsprezece persoane.) 

Un bătrân şef african depe malurile flu-
viului Zambezi, în Africa Centrală de Sud, 
fiind vizitat de mine şi de alţii, a spus: „Ştiu 
că alte ţinuturi din jurul meu au staţiuni mi-
sionare şi predică despre Dumnezeu, dar până 
acuma nimeni nu a venit să ne spună şi nouă 
despre El. De mult suntem în întunerec. Noi 
nu ştim nimic despre viitor şi ce este dincolo 
de mormânt. De mult timp tot aşteptăm ca să 
vină misionarul şi să ne înveţe cum să găsim 
pe Dumnezeu. Ochii noştrii au obosit veghina « 
după solii Lui". 

De curând biroul Uniunii noastre din Ja-
ponia a primit o scrisoare adresată doar către: 
„Armstrong Tokio". Ea erâ dela un bărbat din 
îndepărtatele insule Caroline, departe, dincolo 
de apele oceanului Pacific de Sud, şi în care 
ne spuneâ că de douăzecişicinci de ani ne 
caută, ca urmare a cetirii a două tractate pri-
mite de tatăl Său dela fratele Le Rue, misio-
narul pionier al nostru în China, cu ocazia unei 
vizite făcută de acesta la Hongkong. In ulti-
mul timp un căpitan de vapor i-a dat numele 
„Armstrong" în Tokio, şi scrisoarea sa însoţită 
de cerere a ajuns la noi. Un lucrător japonez 
a fost trimes să facă cercetări acolo, şi a fost 
găsită în acel colţ îndepărtat al pământului, o 
grupă de credincioşi. 

Şi pretutindeni este acelaş lucru. Lumea cu 
adevărat este deschisă cu totul înaintea noas-
tră. Strigătul macedonian se îndreaptă către 
noi astăzi din fiecare ţară: „Treci şi ajută-ne"^ 
Vom răspunde noi acestui strigăt sau vom 
lăsă să piară aceste suflete ce ne roagă cu 
atâta căldură şi cari doresc lumină? 
E NEVOIE DE PERSOANE CONSACRATE. 

Până acuma lucrarea lui Dumnezeu aveâ 
nevoie atât de persoane cât şi de mijloace. As-
tăzi nevoia cea mai mare este de mijloace. 
Este chiar» un oarecare surplus de persoane. 
Zeci de tineri foarte talentaţi termină şcolile 
noastre în fiecare an, şi ei sunt gata să plece 
în orice colţ al lumii ca reprezentaţi ai acestei 
solii, dar nu sunt mijloace să-i trimetem. Mulţi 
s'au legat de lucruri pământeşti, când ar fi pu-



tut să fie chemaţi a plecă ca misionari. Şi ce 
este încă şi mai îngrijorător este că unii din-
tre aceia cari veniseră în ţară pentru câtva, 
timp de odihnă şi reîntărire, nu au mai putut 
să se întoarcă în câmpurile lor. In adevăr, am 
ajuns la un punct de mare criză în lucrarea 
noastră, şi cevâ neobişnuit este de nevoie dacă 
voim să salvăm lucrarea lui Dumnezeu de re-
gres, şi dacă voim să răspundem apelurilor 
călduroase după ajutor. 

Înainte de a se încheiâ această Săptămână 
de Rugăciune, se vor strânge darurile anuale 
misionare. Vor fi ele nişte daruri obişnuite? 
sau vom mări mai mult darurile noastre de 
sacrificiu? 

In timpul ultimei şedinţe a Conferinţei Ge-
nerale o soră bătrână, oarbă, trimese la amvon 
un plic cu 18.000 de lei, cu rugămintea ca 
aceşti bani să fie folosiţi pentru lucrarea din 
Africa. După adunare fiul ei ne spuse că 
mama sa erâ săracă, şi că ea îşi strânsese încet 
încet această sumă pentru a-şi face o operaţie 

'la ochi, spre a-şi recăpătâ vederea, însă acum 

ea se hotărîse să rămână în orbirea ei, numai 
ca prin aceşti bani să se aducă lumină spiri-
tuală ochilor orbiţi de păcat în ţările îndepăr-
tate. De sigur, acesta a fost un sacrificiu, şi 
dacă Isus ar fi fost în trup acolo, ar fi spus 
iarăş cuvintele: „»A dat mai mult decât toţi". 

Fraţi şi surori din solia Adventă, care va fi 
răspunsul vostru faţă de aceste strigăte mace-
donene? Ni se spune că în ziua cea mare a lui 
Dumnezeu, se va auzi tânguirea: „Lucrarea 
lui Dumnezeu stăteâ pe loc, poporul lui Dum-
nezeu flămânziâ după adevăr, şi noi nu am 
făcut nici o sforţare să împlinim lipsa; acum 
averile noastre nu mai au nici o valoare. O, 
dacă le-am fi dat, ca prin ele să ne strângem 
o comoară în ceruri"! „Experienţe şi viziuni", 
pag. 57. 

Dumnezeu să ajute pe fiecare dintre noi 
să ne facem pe deplin datoria în acest ceas de 
criză şi mare nevoie. Fie ca strigătele de lipsă 
să mişte din nou inimile noastre, şi ca iubirea 
lui Hristos cu adevărat să ne îndemne. 

I. H. Evans. 

SProuidenfe constrângătoare. 
De cetit Vineri 11 Decembrie 1931, seara. 

Forţe constrângătoare sunt la lucru. Sub în-
demnul acestor evenimente unice în istoria 
omenirii, planurile divine sunt descoperite prin 
providenţe divine. Ne găsim la punctul de în-
tâlnire al prezicerilor divine cu împlinirea lor. 
In fiecare zi este scris un nou capitol ca un co-
mentariu despre ceeace au prezis apostolii din 
timpurile trecute cu privire la planul divin şi 
punctul ei culminant într'o lucrare încheiată. 

Turburarea unui viitor nesigur pentru lume, 
face pe mulţi să gândească dacă nu cumva tot 
materialismul şi rivalitatea cea mare din pricina 
căutării de avantaj ii personale, nu sunt cele 

ţ mai destructive forţe cari lucrează la nimicirea 
neamului, societăţii şi familiei. Curentul cel pu-
ternic al răului duce pe cel neprevăzător ca şi 
pe cel neatent departe de ţărm, acolo unde nu 
mai este nici o speranţă de întoarcere. Totuş 
chiar în această mare mulţime se găsesc unii 
cari îşi dau seama de situaţia lor. Ei ar voi să 
se întoarcă, numai dacă ar găsi calea. Plini de 
îngrijorare ei speră si se roagă după liberarea 
lor. 

Lucrarea lui Dumnezeu pe pământ este'încă 
neterminată din pricină că planul lui Dumne-
zeu este ca să fie ajunşi şi aceşti oameni sin-
ceri în inimile lor. „Evanghelia aceasta a îm-
părăţiei va fi propovăduită în toată lumea, ca 

să slujească de mărturie tuturor neamurilor. 
Atunci va veni sfârşitul". Mat. 24, 14. 

Mărturia de căpetenie a soliei îngerului al 
treilea este că ea răspunde dorinţii inimii care 
este îndemnată prin rugăciunile şi luptele ei, 
spre Dumnezeu. După cum scânteia de since-
ritate faţă de lucrarea lui Dumnezeu care ar-
deâ în inima zelosului Iudeu Saul a fost trans-
formată într'o flacără puternică a unei vieţi de 
lucrare rodnică pentru noua lucrare prin în-
drumările date de Isus lui pe calea Damascu-
lui, tot astfel acum Spiritul lui Dumnezeu caută 
să convingă pe aceia cari aşteaptă ca lumina 
să răsbată întunerecul neştiinţei lor. 

Apoi, mai sunt aceia cari nu au avut oca-
zie să cunoască. Ei au fost născuţi şi crescuţi 
în superstiţii şi necunoştinţă. Mântuitorul în-
tregii omeniri nu este neatent nici faţă de aceş-
tia. Universala vestire a planului Său pentru 
aceste zile din urmă constitue ocazia lor unică 
pentru liberare. Pentru ei aceasta este ziua vi-
zitei dumnezeeşti. 

ÎNDEMNUL DIVIN LA LUCRURI MARI. 
Atâta timp cât mai este chiar numai un sin-

gur suflet care ar răspunde invitaţiei iubirii di-
vine dacă i s'ar ivi ocazia, atâta timp se va în-
târzia şi venirea Domnului. El nu poate veni şi 



osândi pe cinevâ care a rămas în păcate numai 
din lipsa de ocazie de a auzi invitarea de în-
toarcere la Domnul. Nici Biserica, ce,este mij-
locul prin care trebuie să fie aduse la împlinire 
planurile lui Dumnezeu, nu poate să neglijeze 
providenţele lui Dumnezeu cari cu toată tăria 
lor îndeamnă pe poporul lui Dumnezeu să în-
cheie lucrarea. Câteodată suntem stăpâniţi de 
un fel de fatalism, şi noi zicem căi printr'un 
plan divin au să fie aduse roade, cutoatecă noi 
stăm neglijenţi şi nepăsători. Dar noi avem o 
răspundere pe care Dumnezeu a pus-o asupra 
noastră şi neglijenţa de a ţine pas cu conduce-
rea divină, fie în lucrarea noastră personală 
fie în programul de lucrare misionară al Bise-
ricii, va aveâ acelaş efect distrugător asupra 
celui neglijent. 

In cursul acestei "Săptămâni de Rugăciune 
nu ar trebui să simţim din nou îndemnul Dom-
nului: „Duceţi-vă şi faceţi ucenici din toate 
neamurile, botezându-i în numele Tatălui şi al 
Fiului şi al Sfântului Duh. Şi învăţaţi-i să'pă-
zească tot ce v'am poruncit. Şi iată' că Eu sunt 
cu voi în toate zilele, până la sfârsitul veacu-
lui"?. 

împrejurările cari au dat naştere acestei 
mari însărcinări au fost acelea cari sunt soco-
tite ca ţinând pe poporul lui Dumnezeu încor-
dat în faţa oricărei greutăţi. Această poruncă 
s'a adresat unei grupe mică la număr şi săracă; 
adresată într'un timp când cele mai mari spe-
ranţe ale credincioşilor fuseseră spulberate de 
evenimentele cari duseseră pe Domnul lor la 
crucea depe Golgota; adresată atunci când 
membrii încă nu erau organizaţi. Mica Biserică 
de atunci nu aveâ nimic, nici bani, nici planuri, 
şi nici o poziţie. Dar credincioşilor ei le erâ 
dată această poruncă ce-i îndemnă, şi pri-
mind-o, aceasta a înviorat credinţa lor, care 
aduse roade. 

De această credinţă avem şi noi nevoie. Tot-
deauna credinţa a rămas o păşire în lucrurile 
ce par imposibile; sau primirea unei directe 
cereri de a le împlini; sau urmarea fără nici 
un murmur a providenţelor conducerii divine. 
Credinţa este care îndepărtează îndoeala ome-
nească: credinţa este răspunsul faţă de aştep-
tările dumnezeirii. Isus a spus: „Dacă aţi aveâ 
credinţă cât un grăunte de muştar, aţi zice 
muntelui acestuia: ,Mută-te de aici colo', şi s'ar 
mută; nimic nu v'ar fi cu neputinţă". Dar ară-
tând cum se poate ajunge la o asemenea cre-
dinţă, Isus a adăugat: „Dar acest soi de draci 
nu iese afară decât cu rugăciune şi cu post". 
Mat. 17, 20. 21. Nu ar trebui oare ca întregul 
corp format din credincioşii Domnului depe 
întreg globul pământesc să caute în mod deo-
sebit astăzi a obţine această credinţă care sin-

gură poate da răspunsul la toate problemele 
noastre? 

Providenţele constrângătoare cari cer 
această credinţă se manifestă în toată lumea şi 
în orice ramură a lucrării. Căile larg deschise 
înaintea noastră ne invită la o mai zeloasă ac-
tivitate, iar nu numai menţinerea forţelor exis-
tente. Dacă am sta să medităm asupra fiecărui 
factor prezent, pământesc sau nu, am vedeâ că 
ne găsim încă sub necesitatea de a încheiâ lu-
crarea lui Dumnezeu pe pământ. Această lu-
crare ne-a fost încredinţată de Dumnezeu, şi 
grija noastră cea mai mare ar trebui să fie a 
găsi calea pentru împlinirea unei datorii atât 
de mari şi de măreţe. Acest timp deosebit de 
cercetare a inimii nu cere din partea fiecărui 
credincios căutarea şi găsirea acelei legături cu 
Dumnezeu care-I va da posibilitatea să ne con-
ducă la cele mai bogate experienţe pe cari El 
le-a rezervat pentru noi personal, şi la biruin-
ţele cele mai mari pentru lucrarea Sa depe 
pământ? 

In fiecare an noi căutăm să aducem la cu-
noştinţa credincioşilor noştri lucrurile provi-
denţei cari ne constrâng la fapte mai mari. 
Acestea se prezintă fiecărui lucrător care vine 
în contact cu o lume lipsită şi în aşteptare de 
cevâ mai bun. 

ETIOPIA ISI ÎNTINDE MÂINILE CĂTRE 
DUMNEZEU. 

In iarna trecută am vizitat Abisinia, care 
încă şi acuma mai este cunoscută sub numele 
de Etiopia, împreună cu fratele G. A. Lindsay, 
Secretarul pentru Şcoala de Sabat dela Divi-
ziunea europeană de Nord. Acesta este oare-
cum un câmp nou. Nu lucrăm- aci decât de 
câţiva ani. Avem deci o mică forţă de lucrători. 
Totuş puţinul lucru pe care l-am făcut a fost 
folosit de Dumnezeu pentru ca persoane sus 
puse în aceâ ţară să ne privească cu interes şi 
favorabil. In cursul vizitei mele am căutat să 
obţin o convorbire cu împăratul Abisiniei, în 
palatul său. El este un împărat de seamă; el 
conduce patrusprezece milioane de oameni, şi 
aceasta este singura monarhie ce mai dăinueşte 
în toată Africa. Restul din Africa a fost împăr-
ţit între diferitele ţări din Europa. 

Am avut privilegiul să vorbesc cu el patru-
zecişicinci de minute. Aceasta a fost prima dată 
când am avut ocazia să vorbesc cu o personali-
tate ca aceasta. După ce am schimbat diferitele 
cuvinte uzuale unui interview, l-am întrebat 
dacă ar aveâ răbdarea să mă asculte să-i spun 
despre lucrarea noastră din lumea întreagă. 
I-am spus că în timpul călătoriilor mele în ju-
rul pământului, am adunat câteva impresiuni 
cari vor fi luminătoare, şi el m'a invitat să vor-



besc. Niciodată nu am avut un auditoriu mai 
interesant în cele ce-i spuneam, ca acest singur 
ascultător, pe când desvăluiam împăratului 
Abisiniei ce face Dumnezeu prin providenţele 
Sale în toată lumea. 

Făcând o mică paranteză, vreau să spun că 
acum trei sau patru ani am întemeiat un spital 
într'un district la o depărtare de şase sau şapte 
zile de drum pe măgar, dela capitala Addis 
Abeba. In cursul acestor ani cât a funcţionat 
până acuma spitalul, împăratul a fost continuu 
un sprijinitor al acestei ramuri a lucrării noas-
tre, şi şi-a exprimat sentimentele sale de prie-
tenie dându-ne o oarecare sumă de bani pentru 
desvoltarea acestei instituţii a noastră. Chiar 
împăratul a remarcat el însuş că Dr. Bergman 
a făcut o minunată lucrare acolo dar el erâ 
prea departe. Continuând, el adăugă: „Eu sunt 
dispus să vă ajut a ridică o instituţie medicală 
aici în capitală". Fără a-şi explică în totul gân-
durile pe cari le aveâ, împăratul făgădui că îmi 
va prezentă o propunere bine stabilită, şi mă 

i^nşti inţă că ministrul de externe ne va vizită 
mai târziu şi va stabili, din partea guvernului, 
cu ce ar puteâ să ne ajute. 

Şi, după două zile, ministrul de externe ne-a 
vizitat la mica şi umila noastră adunare din 
Addis Abeba. El spuse: „împăratul m'a însăr-
cinat să vă spun că vă va da o bucată de pă-
mânt. Pe lângă aceasta vă va mai da şi 25.000 
de dolari aur, care este menţionat ca un mini-
mum în planul nostru cu privire la această lu-
crare". Aceasta m'a uimit. Căci trebuie să ştiţi 
că o sumă de bani ca aceasta este cel mai mare 
dar primit de această denominaţiune în afară 
de America. Apoi el zise: „Noi ştim că credin-
cioşii Dvs. doresc să meargă spre Nord". Să vă 
explic. In partea de Nord are loc o mişcare cu-
rioasă şi tainică, pe care nu o putem explică. 
In partea aceea oamenii se întorc în massă dela 
Mahomedanism la religiunea Coptică, singurul 
fel de creştinism cu care se pot împăcâ ei. Mii 
dintre ei fac aceasta şi noi sperasem să înce-

guîem şi acolo lucrarea. Ministrul de externe 
™ie-a spus: „împăratul vă va ajută în ce pri-

veşte lucrarea medicală în partea de Nord". 
Aceasta ne-a dat oarecum de gândit, şi ne-am 
rugat şi am discutat în privinţa aceasta în cele-
lalte două zile cât timp am avut adunările co-
mitetului. 

Chiar în seara în care mă pregătiam să plec 
din ţara aceea, ministrul de externe veni din 
nou şi zise: „împăratul tocmai a terminat clă-
direa unei maternităţi aci. El a avut o mare do-
rinţă să ajute maternitatea abisiniană. Când 
vă veţi întoarce în patrie vă rog să ne căutaţi 
doi medici pentru acest spital. Să-mi telegra-
fiaţi numele acestor medici şi îndată vom intră 

în legătură cu ei, şi le vom stabili salariile pe 
baza pe care avem contracte şi cu alte persona-
lităţi oficiale din stat". 

Acesta nu este decât unul din exemplele de 
felul acesta, arătându-ne că nemărginitul Dum-
nezeu este mereu cu poporul Său, căutând să 
le dea dovezi că lucrarea trebuie dusă înainte, 
şi că El Se va îngriji pentru terminarea ei. Nu 
totdeauna putem raportă asemenea lucruri ca 
acestea, fiindcă de multe ori chemarea vine 
din câmpuri unde nu este bogăţie, totuş acolo 
sunt suflete sincere, fiecare dintre ei valorând 
ca şi o comoară. Dacă am aveâ o listă completă 
de chemările de ajutor din partea fiecărei Di-
viziuni, fiecărei Uniuni, şi fiecărei Conferinţe, 
lucrul ar fi acelaş. Fiecare conducător ne-ar 
arătâ providenţele evidente cari indică pre-
zenţa lui Dumnezeu cu lucrătorii Săi. 

FRAMANTARILE POLITICE CU ÎNŢELES 
TAINIC. 

Spania, care de curând a trecut prin mari 
frământări politice, oferă acuma un minunat 
câmp de lucru. O revistă catolică publicată aici, 
recunoscând marile nevoi ale lucrării noastre* 
aminteşte adventismul ca o „credinţă de modă", 
vrând să zică, fără îndoeală, că oamenii de aci 
se îndreaptă spre ea la fel cum lumea se în-
dreaptă în genere după modă. Fraţii însă nu 
sunt neatenţi faţă de prilejurile momentului. 
In diferite oraşe foarte de seamă au fost ţinute 
mai multe adunări, de către fratele Gerber, 
conducătorul câmpului, care ne scrie: „Punem 
mare stăruinţă asupra lucrării de evangheli-
zare. Nădăjduim dela Domnul lucruri mari în 
acest an". Chiar şi evenimentele turburi din 
acest moment au fost folosite de Dumnezeu 
spre a deschide uşi şi a oferi căi şi mijloace 
pentru o extindere a lucrării. 

America de Sud este o altă ţară în care a 
avut loc o mare frământare politică în anul 
trecut. Şi ca urmare a acestor frământări poli-
tice a venit tot convoiul obişnuit de probleme. 
Afacerile comerciale 1111 merg; cursurile la 
bursă au scăzut în valoare. Mii de oameni au 
fost daţi afară din serviciu; organizaţiile de bi-
nefacere au suferit grozav. Dincolo de linia la 
care au ajuns predicatorii şi lucrătorii noştri 
biblici avem o armată de cercetaşi, colportori 
cum îi numim noi, şi ei continuu găsesc căi 
noui. Observaţi acest cuvânt încurajator din 
partea conducătorului Editurii din Buenos 
Aires: 

„Depresiunea financiară şi criza despre care 
auzim atât de mult, nu a făcut să scadă vânză-
rile casei noastre de editură în cursul anului 
1930. Felul însuş al Editurii noastre, şi scopul 
divin pentru care a fost întemeiată, este o ga-



ranţie că lucrul va continuă până la încheierea 
timpului de probă al omenirii. Pot să vină tim-
puri grele. Pot să se ridice în faţa noastră ob-
stacole în aparenţă de neînvins, totuş lucrarea 
lui Dumnezeu va merge înainte şi se va încheiâ 
la timp". 

LUCRAREA PLINA DE SUCCES A LITERA-
TURII EVANGHELICE. 

Vânzarea acestui fel de literatură înseamnă, 
fără îndoeală, că oamenii sunt avertizaţi, şi in-
fluenţa soliei se întinde tot mai mult. G. Storch, 
Conducătorul Misiunii Pernambuco, trimete 
următoarele experienţe prin cari ne arată că 
literatura evanghelică este un mijloc prin care 
Dumnezeu duce această solie sufletelor: 

„Acum câţiva ani cinevâ a vândut un exem-
plar din ,El Atalaya' unui tânăr negustor. 
Acesta a cetit această publicaţie şi a primit ade-
vărul. Apoi el se duse în New-York şi în Mex-
ico. El a lucrat la convertirea unei tinere care 
mai târziu a devenit soţia sa, şi ei s'au întors în 
Argentina. Aci el câştigă la adevăr pe nepoţii 
săi, iar pe un frate al său, cum şi pe un negus-
tor îi făcu să înceapă să cerceteze cu mult zel 
adevărul. Acum vreun an a fost angajat în lu-
crarea de colportaj şi a vândut mii din cărţile 
noastre. De curând a câştigat la adevăr trei fa-
milii din oraşul Santa Fe. El Atalaya a fost mij-
locul folosit de Dumnezeu pentru a câştiga la 
adevăr pe Miguel Nazar, care acuma este un 
colportor credincios. 

„Colportorii noştri nu numai că vând cărţi, 
dar ei duc şi adevărul la mulţi oameni. La 
Adunarea Anuală ţinută în Florida, Argentina, 
a fost prezentată o petiţie semnată de şasezeci-
şipatru de oameni din Junin, şi prin care se 
cerea un lucrător. Această grupă de credincioşi 
este rodul muncii colportorului Sotero Garcia. 
In alt loc, ca urmare tot a ostenelilor lucrării 
de colportaj, patruzecişicinci de persoane iau 
parte la Şcoala de Sabat şi multe dintre ele au 
fost chiar şi botezate". 

Membrii noştri laici au început şi ei să se 
ridice faţă de această ocazie. Cei mai umili 
dintre ei au fost folosiţi de Dumnezeu să ducă 
această solie la prietenii şi vecinii lor. Din apro-
pierea Mexicului ni se aduce la cunoştinţă o 
întâmplare asemenea aceleia a femei ei dela 
puţul lui Sichar, unde puterea lăuntrică a unui 
Hristos viu a făcut cu efect mărturia unui mar-
tor. Un lucrător din Tehuantepec scrie: 

„într'un oraş depe ţărm, numit Tehuante-
pec, avem o vie Şcoală de Sabat. Acum câtva 
timp un Indian Sapotecan, împreună cu soţia 
sa au vizitat locul acela. In timpul şederii lor 
acolo au auzit solia îngerului al treilea, au cre-
zut în ea, şi amândoi au fost botezaţi. Dar ei 

nu au fost mulţumiţi ca noua lor lumină să o 
pună sub obroc. Ci ei amândoi au pornit la un 
drum de şapte zile peste munţi şi peste văi. Ei 
dormiau acolo unde-i apuca noaptea, pământul 
fiindu-le pat, iar cerul acoperământ. Totul nu-
mai ca să ducă adevărul la cei iubiţi lor. 

„Când fratele nostru conducător, J. B. Nel-
son, a trecut de curând prin Oaxaca, el nu a 
găsit numai pe aceste două suflete credin-
cioase, dar şi casierul municipiului aceluia cum 
şi alte treisprezece persoane păziau Sabatul ca 
rezultat al învăţăturii răspândită de aceşti doi 
Indieni, cari fuseseră salvaţi spre a servi. Ei 
i-au spus despre planurile lor. Acum, fiindcă 
terminaseră de avertizat familiile lor, ei dorian 
să meargă prin satele dimprejur şi să spună 
oamenilor de acolo despre apropiata venire a 
lui Hristos. Deşi fanatismul este foarte mare 
în aceste părţi şi nu eşti totdeauna în siguranţă 
dacă vorbeşti despre credinţă, totuş ei nu au 
teamă de persecuţie. Rugaţi-vă ca Dumnezeu 
să-i folosească într'un chip minunat". 

Nu este aceasta adevărata credinţă? Şi îij§ 
timp ce ne rugăm pentru terminarea lucrării 
lui Dumnezeu pe pământ, nu ar trebui să sim-
ţim răspunderile ce apasă pe umerii fiecăruia 
dintre noi, pentru ca să vorbim altora şi să in-
trăm în bucuria servirii lui Dumnezeu? 

MEREU CREDINCIOS LUI DUMNEZEU. 
Fără îndoeală că în aceste vremuri de 

strâmtorare mulţi suferă, poate unii chiar fi-
zic. Totuş Dumnezeu poate susţine inima cre-
dincioasă, după cum o dovedeşte experienţa 
unui frate brazilian, povestită de un frate con-
ducător: 

„Acum câtva timp călătoriam cu un tren 
care s'a oprit la un oraş depe ţărm, destul timp 
pentru ca pasagerii să poată aveâ timpul să 
mănânce. Pe când stam acolo, deodată'trecu 
fratele Emilio Azevido, însoţit de un soldat cu 
o sabie lungă. 

„După ce ne-am salutat, el îmi spuse că în 
timp ce urmă cursurile şcolii noastre din Sai 
Paulo, a fost chemat să-şi facă serviciul mili-
tar. In primul Sabat după sosirea lui la regi-
ment, a putut obţine ca în Sabat să nu lucreze. 
Când a cerut acelaş lucru şi în Sabatul urmă-
tor i s'a refuzat, şi i s'a dat opt zile de arest 
pentru neascultare în cazul când nu ar împlini 
datoriile date lui pentru ziua aceea. Venind şi 
în Sabatul următor cu aceeaş cerere, i s'a mai 
dat douăzecişiuna de zile de arest. Acest lung 
timp de arest i s'a dat de două ori, şi apoi co-
mandantul regimentului se gândi că poate 
tânărul erâ dezechilibrat la minte şi-1 trimese 
să fie examinat. Trei medici l-au examinat şi 
au trimes comandantului un raport negativ. 



Dar comandantul nu a fost mulţumit cu această 
examinare sau cu destoinicia medicilor, aşâ că 
trimese din nou pe tânăr la Porto Alegre, pen-
tru o nouă examinare. 

„In drum spre Porto Alegre am întâlnit eu 
pe acest tânăr. El se arătă foarte curajos şi 
zâmbiâ la fel ca totdeauna. Dumnezeu să-1 ţină 
astfel! L-am luat acasă la mine, şi soţia mea 
i-a pregătit o bună gustare. După ce a vizitat 
pe mai mulţi dintre membrii noştri, el îşi con-
tinuă călătoria la Porto Alegro, însoţit de sol-
datul care se purtă cu el ca şi Iulius cu Pavel". 

Iată şi o altă experienţă asemănătoare din 
China: 

„Fratele Li Gin Yi, predicatorul nostru sta-
bilit la Yingshan, dela staţia misionară Szech-
wan de Est, a fost ţinut în închisoare mai mult 
decât un an, şi doar de curând a fost liberat. 
,A fost o grea luptă', scrie sora Herbert K. 

Smith, ,dar mulţumim lui Dumnezeu că fra-
tele nostru este ieşit din închisoare, şi poate din 
nou să-şi facă lucrul în Misiunea Szechwan de 
Est'. El fusese închis din pricina activităţii sale 
în acel district ca evanghelist creştin". 

Spaţiul limitat acordat pentru amintirea tu-
turor providenţelor puternice asemenea celor 
amintite, face imposibilă amintirea multora din 
căile minunat deschise înaintea noastră cum şi 
a succeselor pe cari le-am avut pretutindeni. 

Care ar trebui să fie răspunsul nostru? 
Aceasta este o chestiune care trebuie să fie ho-
tărîtă în întregime de fiecare credincios în 
parte. Punând în faţa noastră chemarea lui 
Dumnezeu la o nouă predare şi prin grija lui 
Dumnezeu la un mai zelos serviciu, să ne ru-
găm ca Dumnezeu să ne pregătească potrivit 
cererilor momentului. 

C. K. Meyers. 

tSPrimejdiife ce ameninfă 'Biserica. 
De cetit Sâmbătă 12 Decembrie 1931, dimineaţa. 

Am ajuns într'un ceas de mare criză în is-
toria lumii. Depresiunea economică mondială, 
milioanele de oameni fără lucru, întorsătura 
evenimentelor politice spre o pregătire a răs-
boiului viitor, creşterea crimei, lucru care arată 
decăderea societăţii, nenorociri în toate părţile, 
cum sunt: cutremure, revărsări de ape, foa-
mete, extreme de cald şi frig, creşterea aposta-
ziei spirituale care a lovit creştinătatea din 
lumea întreagă, — acestea sunt indicatorii pu-
ternici ai timpurilor în cari trăim. Ele preves-
tesc grabnica apropiere a sfârşitului, ziua ju-
decăţii finale şi venirea Domnului să strângă 
secerişul pământului. In curând Hristos îşi va 
încheia lucrarea Sa în sanctuarul ceresc. De 
atunci încolo credincioşii lui Dumnezeu vor 
trebui să treacă printr'un timp de mare strâm-
torare fără de mijlocitor în ceruri, 

ţ Şi în timp ce primejdii serioase ameninţă 
lumea în genere, primejdii serioase ameninţă 
deasemenea şi Biserica lui Hristos. Satana s'a 
coborît cu mare mânie, ştiind că nu mai are 
decât foarte puţin timp. Prin orice amăgire po-
sibilă şi prin orice ispită mai vicleană el caută, 
acum ca niciodată mai înainte, nu numai să 
ţină pe cei ai săi, ci să facă să cadă şi copiii lui 
Dumnezeu. 

într'un timp ca acesta, când noi în mod deo-
sebit căutăm pe Dumnezeu pentru o mai de-
plină binecuvântare divină a Sa, este bine să 
medităm în ce măsură au fost influenţaţi Ad-
ventiştii de Ziua Şaptea de tendinţele rele ale 
zilei. In adevăr, nu ar fi bine să cugetăm în ce 

măsură fiecare din noi am îngăduit să fim in-
fluenţaţi de lucrurile lumeşti din jurul nostru? 

Mulţumim lui Dumnezeu pentru miile de 
credincioşi sinceri şi devotaţi cari fac parte din 
această mişcare a celei de a doua veniri. Ştim 
că mulţi s'au consacrat cu totul Domnului. 
Deasemenea mulţumim lui Dumnezeu pentru 
mulţimea de tineri consacraţi cari şi-au predat 
vieţile pentru serviciul sfânt. Fie ca amândouă 
aceste clase să ţină tare credinţa lor, şi fie ca 
predarea şi devoţiunea lor să se lărgească şi să 
se adâncească pe fiecare zi ce trece, încălzin-
du-se din răceala altora, primind tărie de cre-
dinţă din îndoeala altora, şi vigoare din mole-
şeala altora. 

Dar în timp ce ne rugăm lui Dumnezeu 
pentru aceste persoane sincere şi credincioase, 
nu putem să uităm marele număr de bătrâni 
şi tineri cari sunt pierduţi. Pentru aceştia ar 
trebui să ne rugăm cu toată puterea şi pentru 
ei ar trebui să depunem cea mai mare stră-
duinţă. 

Cari sunt primejdiile cari ameninţă acum 
pe Adventiştii de Ziua Şaptea? Nu putem să 
le enumărăm pe toate în acest scurt studiu. 
Dar vom menţionâ câteva din cele mai însem-
nate. 

FORMALISMUL. 
Acesta a fost blestemul Bisericii din toate 

timpurile. Şi din nou aceeaş primejdie, ca o 
avertizare dată în mod deosebit către Biserica 
din urmă, este prezentată în capitolul al treilea 
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din Apocalips. Martorul Credincios acuză 
această Biserică prin cuvintele pe cari ea le 
spune „Sunt bogat, m'am îmbogăţit, şi nu duc 
lipsă de nimic". Să fim foarte atenţi ca acest 
spirit să nu se strecoare în inimile nooastre. Noi 
putem spune, ca şi apostolul Pavel, că după 
carne nu avem nimic în care să ne lăudăm. 
Noi avem un adevăr atât de minunat, apărat 
atât de bine în Cuvântul lui Dumnezeu încât 
orice atac al duşmanului se dovedeşte ca za-
darnic, avem o organizaţie bisericească desă-
vârşită în absolut toate privinţele, instituţii cu 
influenţă care se întinde în toată lumea, şi unită 
cu lucrarea noastră se găseşte o forţă plină de 
vigoare care atrage admiraţia lumii. 

Trebuie să mulţumim lui Dumnezeu pen-
tru toate acestea, dar iarăş să nu uităm că în 
aceste lucruri nu putem găsi nici o mântuire 
personală. Martorul Credincios afirmă că aceia 
cari se mândresc cu bogăţiile lor, sunt ticăloşi, 
nenorociţi, săraci, orbi şi goi. Singura lor nă-
dejde este ca să cumpere aurul credinţei şi 
veşmântul alb al dreptăţii lui Hristos, şi să fie 
unşi cu alifia de ochi a Spiritului Sfânt. 

Apostolul spune: „Căci prin har aţi fost 
mântuiţi, prin credinţă. Şi aceasta nu vine dela 
voi; ci este darul lui Dumnezeu. Nu prin fapte, 
ca să nu se laude nimeni". Efes. 2, 8. 9. Numai 
în acest fel, într'o conştientă legătură cu Dom-
nul Isus Hristos, se poate ca o credinţă de formă 
şi rece, să fie schimbată într'o experienţă creş-
tină vie şi plină de vigoare. Aceasta ne va face 
„lucrarea L u i , . . . . zidiţi în Hristos Isus pentru 
fapte bune". Atunci noi vom păzi Sabatul şi 
toate celelalte porunci ale lui Dumnezeu, vom 
plăti zecime, vom da daruri pentru câmpurile 
misionare, nu în scopul de a câştigă sau a cum-
pără mântuirea noastră, nu din sentimentul de 
datorie, ci din bucuria născută prin locuirea lui 
Hristos în noi. Vieaţa noastră din afară va fi 
numai rodul vieţii noastre sufleteşti. 

INTARZIEREA VENIRII LUI HRISTOS. 
Mulţi au aşteptat de multă vreme revenirea 

Domnului. Ei au încărunţit, au sacrificat şi s'au 
ostenit pentru înaintarea mişcării celei de a 
doua veniri. Primejdia e că speranţa lor, prea 
mult întârziată în împlinirea ei, să nu le îm-
bolnăvească inima. Dumnezeu cunoscând 
această primejdie care ameninţă pe credincio-
sul şi încercatul Său popor, mereu şi mereu El 
trimete câte o avertizare faţă de orice încercare 
de amăgire a lui Satana, prin care acesta spune 
că venirea Domnului întârzie. Către acei cari 
sunt ispitiţi să-şi piardă speranţa şi credinţa, 
le este adresat acest cuvânt: 

„Să nu vă părăsiţi dar încrederea voastră, 
pe care o aşteaptă o mare răsplătire! Căci aveţi 

nevoie de răbdare, ca, după ce aţi împlinit voia 
lui Dumnezeu, să puteţi căpătă ce v'a fost fă-
găduit. ,Incă puţină, foarte puţină vreme', şi 
,Cel ce vine va veni, şi nu va zăbovi. Şi cel ne-
prihănit va trăi prin credinţă: dar dacă dă 
înapoi, sufletul Meu nu găseşte plăcere în el'. 
Noi însă nu suntem din aceia cari dau înapoi 
ca să se piardă, ci din aceia cari au credinţă 
pentru mântuirea sufletului". Ebr. 10, 35—39. 

Hristos însuş dă o avertizare faţă de această 
primejdie care ameninţă în mod deosebit Bise-
rica din ultimul timp. In capitolul al douăzeci-
şipatrulea din Matei El schiţează semnele cari 
vor precedă a doua Sa venire. El îndeamnă pe 
credincioşi să fie continuu gata, „căci Fiul omu-
lui va veni în ceasul în care nu vă gândiţi". El 
rosteşte binecuvântări faţă de servul* credincios 
care ţine această solie înaintea Bisericii. Dar El 
mai zice că servul necredincios îşi va zice: 
„Stăpânul meu zăboveşte să vină!" El nu afir-
mă lucrul acesta cu voce tare. Dar se spune 
despre el că îşi va zice lucrul acesta în inima 
sa, însă faptele sale — baterea tovarăşilor săi, ! 
şi prânzirea cu beţivii — va arătă cu certitu-
dine starea de necredincioşie în care se află. 
In adevăr este dureros, că în Biserica de azi 
se găsesc unii cari reprezintă pe servul acesta 
necredincios. 

întrebarea este adresată către noi cei cari 
cetim şi ascultăm aceste cuvinte. Aparţinem şi 
noi acestei clase? Dacă este aşâ, atunci să ru-
găm pe Dumnezeu să îndepărteze necredinţa, 
din inimile noastre. Fie ca El să ne conducă în 
studiile pe cari le facem în Cuvântul Său, cu 
privire la stările existente acum în lume, pen-
tru a ne creşte în credinţă, a da puteri noui lu-
crurilor veşnice, şi în vederea căutării- după o 
nouă- experienţă cu Domnul Isus Hristos. In 
curând, „Cel ce vine va veni, şi nu va zăbovi". 
Fie ca această vie şi statornică nădejde să ne 
îndemne continuu la o nouă consacrare şi cre-
dincioşie. 

DESPĂRŢIRE IN BISERICA ŞI FAMILIE. V l 
': , •• ŞfJ 

Spiritul îndoelii, neîncrederii, şi desmem-
brării există pretutindeni, — în stat, în socie-
tate, în Biserică, în familie. Există o tendinţă 
de a privi la om mai mult decât la Dumnezeu, 
a privi la om dela care să ia exemplu, a privi 
la om pentru a face critică. Cel din urmă se 
poate chiar că este şi cel mai mare. Dacă există 
un păcat mai mare decât oricare altul, atunci 
acesta este acela al criticei pornită din răutate. 
O găsim pretutindeni. Clevetirea şi pâra îşi fac 
lucrarea lor cea rea în producerea de neînţe-
legeri între cei mai buni prieteni. Familii sunt 
desmembrate, între soţ şi soţie se ivesc certuri, 
deasemenea şi între părinţi şi copii. 



într'un sens care ar trebui să ne pună pe 
gânduri, vedem aceste stări de lucruri in jurul 
nostru. Cât de mult ar trebui să ne luptăm 
pentru a împiedecă aceste rele să pătrundă în 
Comunităţile şi căminurile noastre. In vederea 
acestei primejdii a zilelor din urmă a fost dată 
făgăduinţa prin profetul Maleahi. Vorbind des-
pre lucrarea lui Ilie, despre spiritul care ar tre-
bui să însoţească solia celei de a doua veniri în 
marşul ei triumfal către biruinţă, el afirmă: 
„El va întoarce inima părinţilor spre copii, şi 
inima copiilor spre părinţii lor, ca nu cumva, 
la venirea Mea, să lovesc ţara cu blestem"! 
Mulţumim lui Dumnezeu căci vedem împlinin-
du-se această profeţie astăzi în căminurile şi 
Comunităţile noastre, dar în zilele cari ne stau 
în faţă trebuie să vină o şi mai mare împlinire 
a acestei făgăduinţi. 

Observaţi ordinea divină. întâi sunt mişcate 
inimile părinţilor; ei se întorc spre copiii lor, 
şi atunci în inimile copiilor se naşte un fericit 

^ răspuns. Fie ca Dumnezeu să pună astăzi în 
W inimile taţilor, mamelor, şi celor mai bătrâni 

din Comunitate o mare sarcină faţă de tinerii 
şi copiii acestei denominaţiuni, căutând ca prin 
orice mijloc ce ne stă la îndemână să-i câşti-
găm de partea lui Dumnezeu. Lucrul acesta 
însă nu va puteâ fi făcut printr'un spirit de 
critică, sau din acela de a găsi numai greşeli; 
nu va puteâ fi făcut printr'o neînţeleaptă com-
paraţie a principiilor de azi cu acelea de acum 
cincizeci de ani. Tineretul de astăzi este născut 
într'o lume în care domină anumite tendinţe; 
el nu cunoaşte altceva. Deaceea datoria noas-
tră este ca să-i învăţăm cu multă răbdare şi 
bunăvoinţă calea Domnului, să-i întoarcem 
dela căile şi judecăţile rele ale lumii, la prin-
cipiile înalte şi sfinte puse înaintea noastră în 
cuvântul inspiraţiei divine, reprezentat în Bi-
blie şi în scrierile spiritului profetic. 

SPIRITUL LUMESC. 
Nu este nevoie de nici o argumentare înde-

£ lungată pentru a dovedi că spiritul lumesc face 
" î n timpul acesta serioase ravagii în Biserică. In 

ce fel îşi caută intrare acest spirit lumesc? In 
multe feluri şi sub diferite forme. In legătură 
cu aceasta nu vom aminti decât doar câteva. 

Acum câtva timp am vorbit cu un medic 
distins despre înclinaţia vădită pe care o are 
lumea de a se depărta de Dumnezeu. El a fă-
cut următoarea observaţie: „Ştiţi cari sunt cele 
trei arme principale ale lui Satana în timpul 
de acuma? Cinematograful, ştrandurile, şi lite-
ratura stricată". Credem că am mai puteâ 
adăugă şi pe a patra, şi aceasta este radio. Se 
poate că aceşti patru factori sunt răspunzători 
de o mai mare apostazie decât toate celelalte 
influenţe puse la un loc. 

Prezentarea sexualităţii şi a crimei, iată 
două influenţe cari, mai presus decât oricare 
altele corup mintea, demoralizează, şi duc pe 
oameni într'o vieaţă de decădere şi crimă. Şi 
una sau amândouă aceste prezentări poate fi 
găsită într'o măsură mai mare sau mai mică 
astăzi în cinematografe, la ştrandurile publice, 
în nuvele şi povestiri, cum şi în diferitele re-
portaj ii de crimă ce se găsesc în cărţi,'reviste, şi 
în ziare, cum şi în cântecele de jazz şi a diferi-
telor numere ale unor posturi de radio. De si-
gur că este foarte greu pentru părinţii şi tinerii 
Adventişti de Ziua Şaptea, dacă ei se lasă ispi-
tiţi a se amestecă cu cei necredincioşi, sau pri-
vesc scenele urîte depe ecranul cinematografu-
lui, sau îşi pleacă urechile influenţelor rele 
cari pătrund în cămin prin radio, ca ei să re-
cunoască faptul că prietenia lumii este vrăj-
maşă lui Dumnezeu. 

Sunt încă multe alte forme de lucruri lu-
meşti, cari deasemenea trebuie să fie privite ca 
dăunătoare. Mulţi dintre cei din rândurile noas-
tre iau parte la distracţii lumeşti, organizate de 
multe ori chiar de ei; se văd legându-se prie-
tenii cu necredincioşi, prietenii al căror rezul-
tat inevitabil este desmembrarea familiei şi 
agăţarea de plăcerile lumeşti; sau încă, se intră 
în asociaţii lumeşti, în ligi, etc., — lucruri cari 
cu toatele nu sunt decât lanţurile celui rău, şi 
cari deci trebuie evitate. 

Hristos este exemplul nostru. Nu ar trebui 
să ne lăsăm a fim conduşi de altcineva, oricât 
de sus ar fi poziţia lui, chiar şi în Comunitate, 
sau oricât s'ar arătă de evlavios. Cuvântul 
Domnului către Adventiştii de Ziua Şaptea as-
tăzi este: „Ieşiţi din mijlocul lor, şi despăr-
ţiţi-vă de ei, zice Domnul; nu vă atingeţi de ce 
este necurat, şi vă voiu primi". Noi nu putem 
ca în acelaş timp să simpatizăm şi cu lumea şi 
să ne ţinem şi legământul cu Domnul Isus 
Hristos. Calea spre Cetatea Sfântă este strâmtă, 
îngustă şi aspră, şi acela care vrea să dobân-
dească în cele din urmă vieaţa veşnică, trebuie 
să fie gata a plăti preţul abnegaţiei, lepădării 
de sine, şi al sacrificării de sine în această lume. 

Influenţele rele odată pătrunzând în cămin 
lucrează din ce în ce cu mai multă putere. Nu 
numai că ele ne răpesc orele cele mai preţioase 
fără a ne da în loc nimic, dar ne jefuesc de 
timpul pentru consacrare în rugăciune tainică, 
pentru cultul familiei, şi al cercetării Cuvântu-
lui lui Dumnezeu. De câte ori cercetarea Cu-
vântului nu este neglijată pentru ca în timpul 
acela să fie cetit vreun ziar, ultima revistă 
ilustrată, sau vreun roman. Dumnezeu să ungă 
ochii noştri spre a vedeâ cum lucrează influen-
ţele rele şi în mod hotărît să ne decidem pen-
tru o reformă în vieaţa noastră de familie şi în 
Biserica lui Dumnezeu. 



PROFANAREA SABATULUI. 

Mulţumim lui Dumnezeu pentru respectul 
pe care-1 păstrează mii dintre membrii noştri 
faţă de Sabatul Domnului. Privim cu admira-
ţie la fidelitatea care a condus pe atât de mulţi 
dintre ei să-şi sacrifice carierele pe cari le 
aveau în lume numai spre a păzi credincios 
ziua sfinţită de Domnul. Dar cu durere trebuie 
să spunem, că în vieaţa unora dintre membrii 
Comunităţilor noastre însemnătatea păzirii cu 
sfinţenie a Sabatului s'a pierdut în foarte mare 
măsură. Din Sabat aceştia au făcut o zi de 
odihnă corporală, recreaţie şi distracţie. Unii 
o folosesc pentru vizite lumeşti, pentru plim-
bări cu automobilul, pentru ieşiri la iarbă 
verde. Unii sunt foarte neglijenţi în ce priveşte 
începerea şi încheierea Sabatului. Ei se întorc 
dela serviciu sau dela cumpărături din oraş, 
după începerea Sabatului. Ei se grăbesc la lu-
cru sau să se ducă la distracţii mai înainte de 
a se fi terminat orele sfinte. 

Dumnezeu nu poate să binecuvinteze pe co-
piii Săi cari privesc în felul acesta ziua Lui cea 
sfântă. Pe de altă parte, iată şi făgăduinţa pe 
care El o dă acelora cari ţin cu sfinţenie acest 
semn al puterii creatoare şi mântuitoare a Sa: 

„Dacă îţi vei opri piciorul în ziua Sabatului, 
ca să nu-ţi faci gusturile tale în ziua Mea cea 
sfântă; dacă Sabatul va fi desfătarea ta, şi ziua 
Domnului sfântă şi cinstită pentru tine, şi 
dacă-1 vei cinsti, neurmând căile tale, neînde-
letnieindu-te cu treburile tale şi nededându-te 
la flecării, te vei puteâ desfătâ în Domnul, şi 
Eu te voiu sui pe înălţimile ţării, te voiu face 
să te bucuri de moştenirea tatălui tău Iacob; 
căci gura Domnului a vorbit". Isa. 58, 13. 14. 

Să luăm seama la acest îndemn, şi să nu 
urmăm în această zi căile noastre, să nu um-
blăm după plăcerile noastre, şi nici să vorbim 
orice ne vine. Este nevoie ca în Biserică să se 
facă o adevărată reformă cu privire la ţinerea 
Sabatului. Dumnezeu să ne ajute însă ca 
această reformă să o începem din noi. 

PACATUL LĂCOMIEI. 
Apostolul afirmă că iubirea de bani este ră-

dăcina tuturor răutăţilor. Banul, dacă este fo-
losit cum trebuie, poate fi o mare binecuvân-
tare. El poate fi dat pentru hrănirea celor flă-
mânzi, îmbrăcarea celor goi, pentru alinarea 
suferinţelor omeneşti, pentru ducerea Evanghe-
liei la cei cari nu o cunosc. Când este astfel fo-
losit, atunci binecuvântarea lui Dumnezeu îl 
va însoţi. Dar când ţinta câştigării de bani este 
pentru plăceri egoiste, pentru plăceri personale, 
sau pentru dobândirea de bunuri în această 
vieaţă în timp ce trecem nepăsători pe lângă 

cei cari sunt lipsiţi, în cazul acesta iubirea de 
bani devine rădăcina tuturor relelor. 

William Carey, tatăl misiunilor moderne, a 
fost întrebat odată cu privire la profesiunea pe 
care o are. El răspunse: „Lucrul meu este să 
slujesc Domnului, şi eu cârpesc ghete spre a 
aveâ cu ce plăti cheltuelile". In adevăr, un răs-
puns nobil şi înţelept! Lucrul fiecărui creştin 
este să slujească Domnului. Aceasta ar trebui 
să fie cea dintâiu ţintă a sa, cel mai înalt punct 
spre care să privească mereu în vieaţă, şi 
ceeace câştigă în lucrul pe care îl are să fie fo-
losit în acest scop măreţ. Acesta este felul în 
care fiecare Adventist de Ziua Şaptea ar tre-
bui să privească mijloacele pe cari Dumnezeu 
i le-a pus la dispoziţie. El nu trebuie să caute 
tot numai confortul cel mai înalt, să-şi clă-
dească o casă măreaţă, să pună deoparte averi 
pentru copiii săi; el trebuie să folosească ta-
lanţii încredinţaţi făcând astfel cum foloseşte 
şi predicatorul talantul predicării, pentru ves-
tirea Evangheliei la oameni. 

Din nefericire sunt mulţi în Biserică, cari 
jefuesc pe Dumnezeu în zecimi şi daruri şi 
dacă această Săptămână de Rugăciune este ţi-
nută cu folos, dacă ea are asupra poporului lui 
Dumnezeu ceeace El doreşte, se va vedeâ în-
torcându-se în vistieria Domnului tot ceeace a 
fost folosit nedrept. Zecimile reţinute vor fi 
plătite. Darurile de bunăvoie cari nu au fost 
date vor fi aduse, cu bucurie, nu din sentimen-
tul datoriei, şi cu plăcere, dând Domnului îna-
poi ceeace este al Lui, din aceea peste care El 
nu ne-a făcut decât economi. 

SPERANŢA NOASTRA. 

Dacă, din cercetarea Cuvântului lui Dum-
nezeu şi din cercetarea inimilor noastre prin 
puterea dătătoare de lumină a Spiritului Său 
cel Sfânt vom înţelege că suntem departe de 
Dumnezeu, că păcatele noastre au izgonit din 
vieaţa noastră plinătatea binecuvântărilor Sale, 
în ce să mai sperăm? O, noi putem să sperăm 
în harul iertător al lui Dumnezeu, în cazul însă 
când noi ne întoarcem la El. El ne invită să ve-
nim. Iată invitaţia Sa plină de iubire: „Intoar-
ce-te, Izraile, la Domnul, Dumnezeul tău! Căci 
ai căzut prin nelegiuirea ta". Osea 14, 1. Acesta 
a fost cuvântul Domnului către Izrailul din ve-
chime. Acesta a rămas acelaş cuvânt al Dom-
nului şi faţă de Izrailul de azi. In iubirea Sa 
cea mare pentru copiii Săi, El nu numai îi în-
deamnă ca să se întoarcă la El, dar le dă şi cu-
vintele cu cari să vină la Sine: „Aduceţi cu voi 
cuvinte de căinţă, şi întoareeţi-vă la Domnul. 
Spuneţi-I: ,Iartă toate nelegiuirile, primeşte-ne 
cu bunăvoinţă'". 

La această rugăminte pe care Domnul o 



pune în gura păcătosului, El dă răspunsul: „Le 
voiu vindecă vătămarea adusă de neascultarea 
lor, îi voiu iubi cu adevărat! Căci mânia Mea 
s'a abătut dela ei!" 

Cum ar fi putut Dumnezeu să-Şi exprime 
mai bine bunăvoinţa Sa? In ce măsură ar fi 
putut El dovedi grija şi iubirea cea mare faţă 
de fiii oamenilor? El ţine cupa mântuirii, ofe-
rind-o fiecărui suflet, şi tot ceeace cere El este 
ca fiecare să vină şi să bea. 

Nu ar trebui ca în acest moment să primim 
această invitaţie şi să facem Domnului o nouă 
consacrare a inimii şi vieţii noastre? El vine 
în curând, lucrarea Sa se va termina îndată, şi 
fiecare dintre noi ar trebui să ne silim a lua 
parte la triumful încheierii acestei lucrări. 
După cum prin dăruirea lui Hristos Dumnezeu 
a pus totul pe altar pentru noi, tot astfel El cere 
în schimb ca noi să ne predăm cu tot ce sun-
tem şi tot ce avem pe altarul Său. Noi trebuie 

Titlul subiectului acestei prelegeri pentru 
această după amiază de Sabat este plin de 
inspiraţie. La gândul triumfului lucrării lui 
Dumnezeu şi al certitudinei acestui triumf, ini-
mile noastre se umple de bucurie nouă şi de 
curaj. Şi textul nostru pentru această după 
amiază este una din acele trâmbiţări ale Inspi-
raţiei divine, care îndeamnă la lucru şi recon-
sacrare. Este 2 Cor. 2, 14: „Mulţumiri fie aduse 
lui Dumnezeu, care ne poartă totdeauna cu 
carul Lui de biruinţă în Hristos". O altă tradu-
cere spune: „care totdeauna ne duce în biru-
inţă". îmi place acest tablou pe care textul îl 
redă atât de viu. Noi ne găsim pe un câmp de 
bătălie, înconjuraţi de duşman. Dar în toate 
întâmplările şi luptele din vieaţă este Cineva 

^ |are ne conduce la biruinţă. Şi'ce fel este acest 
Wonducător! El „totdeauna ne duce în bi-

ruinţă". Urmându-1 pe El, 11 vom urmă la bi-
ruinţa cea veşnică asupra păcatului şi asupra 
lui Satana. 

Dar acest text se întinde mai departe decât 
câmpul experienţei personale. El ne arată pe 
Hristos conducând cauza adevărului prin toate 
veacurile; şi pe cei doi adversari din această 
luptă seculară întâlnindu-se pe ultimul lor 
câmp de luptă. Triumful care pune capăt răs-
boiului cu răul este înaintea noastră. Profetul 
loan, în Apocalips, văzu triumful final al lui 
Hristos asupra puterilor răului: „Ei se vor răs-
boi cu Mielul, dar Mielul îi va birui, pentrucă 
El este Domnul domnilor şi împăratul împăra-

să consacrăm vieaţa, planurile, ţintele, ocupa-
ţiile, câştigurile, familiile noastre, tot ce avem 
şi suntem şi sperăm spre a fi folosite după cum 
va orândui Spiritul Său Sfânt şi cum va con-
duce mâna Sa. 

Prin această completă consacrare vom găsi 
o bucurie în servirea Lui, bucurie pe care nu 
am cunoscut-o mai înainte. Noi vom aveâ bi-
ruinţă acolo unde înainte am avut înfrângere. 
Hristos prin Spiritul Său Sfânt va intra şi-Şi 
va face locuinţă în inimile noastre. Noi vom 
simţi în tot momentul prezenţa Sa divină, şi 
vom fi asiguraţi că suntem primiţi prin cel 
prea iubit. 

Aceasta este vieaţa fericită pe care Dumne-
zeu doreşte ca fiecare din noi să o trăească. Să 
căutăm pe Dumnezeu în vederea acestei expe-
rienţe în vieaţă, pentru prosperarea Bisericii 
Sale, şi pentru vieaţa noastră zilnică. 

F. M. Wilcox. 

ţilor. Şi cei chemaţi, aleşi şi credincioşi, cari 
sunt cu El, deasemenea îi vor birui". Apoc. 
17, 14. 

„Cari sunt cu El", este spus. Nedemni aşâ 
cum suntem, noi am auzit chemarea Sa, şi am 
ales să stăm „cu El". Inimile noastre păcătoase 
se îndreaptă către Mielul lui Dumnezeu care 
Şi-a dat vieaţa pentru ca noi să putem aveâ 
iertare şi curăţire de orice păcat. Chemaţi şi 
curăţaţi prin nemeritatul har al Mielului, noi 
ne predăm astăzi din nou, rugându-L să ne 
ţină credincioşi — „chemaţi, aleşi şi credin-
cioşi". 

Dacă nu am făcut până acuma, atunci as-
tăzi este timpul să intrăm în rândurile credin-
cioşilor Mielului. Este oare aici în mijlocul nos-
tru cinevâ care nu s'a hotărît pentru Hristos şi 
pentru adevăr? Să o facă în această după 
amiază. Nu este deajuns doar a te gândi la 
Hristos şi la adevăr. „Căci prin credinţa cu 
inima se capătă neprihănirea", dar „prin măr-
turisirea cu gura se ajunge la mântuire". Rom. 
10, 10. Isus spune: „Deaceea, pe orişicine Mă 
va mărturisi înaintea oamenilor, îl voiu măr-
turisi si Eu înaintea Tatălui Meu care este în 
ceruri"'. Mat. 10, 32. 

Cât de mult doreşte El ca să mărturisească 
fiecare nume! In timpul acestei adunări să ne 
rugăm ca nimeni dintre noi, tânăr sau bătrân, 
să nu părăsească această adunare astăzi fără 
a-şi aveâ scris numele în cartea vieţii. 

Siguranţa triumfutui. 
De cetit Sâmbătă 12 Decembrie 1931, după amiază. 



BIRUINŢA ESTE ASIGURATA DELA 
ÎNCEPUT. 

Dela un capăt şi până la altul al Sfintei 
Scripturi, glasul lui Dumnezeu vorbeşte despre 
siguranţa biruinţii în Hristos. Din ziua în care 
a apărut în cer păcatul, a fost un lucru sigur 
că într'o zi el va dispare. Răsboiul sfânt a în-
ceput atunci imediat. Ni se spune că „Mihael 
şi îngerii lui s'au luptat cu balaurul"; dar Sa-
tana „cu îngerii lui s'au luptat şi ei, dar n'au 
putut birui". Puterile celui rău niciodată nu 
vor puteâ birui pe Hristos. 

Gândiţi-vă la această luptă care de şase mii 
de ani are loc pe pământul nostru. Niciodată 
Satana nu a putut birui pe Hristos. Aparenta 
biruinţă a lui Satana la crucea depe Golgota 
nu erâ decât înfrângerea supremă care în-
semna nimicirea lui pe vecie. In adevăr, el bi-
ruise pentru un moment asupra lui Adam şi 
Eva în Eden, şi păcatul, firea păcătoasă, moar-
tea şi tot felul de răutăţi fuseseră aduse în 
omenire; şi acest pământ nou ieşit plin de mă-
reţie din mâna lui Dumnezeu fusese întunecat 
de păcat. Dar chiar în clipa aceea,. Isus trans-
formă în biruinţă înfrângerea omului. El Se 
dădu să moară în locul păcătosului. Loviturile 
cari aveau să cadă asupra noastră au căzut 
asupra Lui. Atunci, actul cel sigur şi veşnic al 
mântuirii a fost sigilat de Tatăl şi de Fiul, în 
felul amintit de loan: „Fiindcă atât de mult a 
iubit Dumnezeu lumea, încât a dat pe singurul 
Lui Fiu, pentru ca oricine crede în El, să nu 
piară, ci să aibă vieaţă veşnică". 

ISUS ESTE GARANTUL NOSTRU. 
îmi place mult acest verset, şi fără îndoeală 

că şi vouă. El cuprinde tot ceeace ar fi putut 
da cerul, şi totul de care am fi avut nevoie, 
avem acuma. După cum ne spune textul dela 
Ebrei 7, 22, Isus S'a făcut „chezaşul" sau ga-
rantul nostru. Dacă cinevâ nu-şi îndeplineşte 
angajamentul faţă de o altă persoană, atunci 
chezaşul sau garantul lui devine răspunzător. 
Dacă această făgăduinţă a dăruirii vieţii veş-
nice păcătosului credincios ar cădeâ, atunci şi 
Isus, care este chezaşul pentru această făgă-
duinţă, ar trebui să piară. Dar lucrul acesta nu 
se va puteâ întâmplă niciodată. Jurământul, 
legământul, şi sângele Său ne dă asigurarea 
•din moment ce noi zicem: „Doamne, Eu cred, 
primesc Darul". Toate aceste garanţii ne sunt 
date pentru ca „să găsim o puternică îmbărbă-
tare noi, a căror scăpare a fost să apucăm nă-
dejdea care erâ pusă înainte, pe care o avem 
ca o ancoră a sufletului; o nădejde tare si ne-
clintită". Ebr. 6, 18. 19. 

Nimeni care a venit cu inima sdrobită la 
picioarele lui Isus nu a fost dezamăgit în urmă. 

Slabi şi păcătoşi prin noi înşine, noi nu putem 
face nimic. Totuş prin El putem ajunge la bi-
ruinţă. Tendinţele fireşti ale cărnii păcătoase 
sunt protivnice Mielului. Egoismul, micimea, 
nerăbdarea, laudăroşia, şi iubirea noastră de 
poziţii înalte, micile uri, resentimente, şi gelo-
zii, menţinerea tendinţei de a privi numai par-
tea întunecoasă şi să ne descurajăm, în fapt, 
toate aceste obişnuite păcate atât de comune 
inimii fireşti — acestea sunt relele cari fac răs-
boiu şi deci sunt protivnice Mielului. Acestor 
lucruri putem aplică asigurarea din textul ci-
tat mai sus: „Ei se vor răsboi cu Mielul, dar 
Mielul îi va birui, pentrucă El este Domnul 
domnilor şi împăratul împăraţilor. Şi cei che-
maţi, aleşi şi credincioşi, cari sunt cu El, dea-
semenea îi vor birui". Apoc. 17, 14. 

Noi suntem cu Mielul lui Dumnezeu în 
această luptă împotriva păcatului din sufletul 
nostru. Să nu îngăduim păcatul în vieaţa noas-
tră, să nu-1 adăpostim în noi nici o clipă, şi să 
nu căutăm să-i găsim motiv de justificareţvv 
atunci când l-am făptuit. De îndată noi trebuii 
să alergăm la Isus pentru a primi harul cură-
ţitor şi puterea Sa. El a dat făgăduinţa să in-
tervină îndată pentru inima hotărîtă a trăi nu-
mai pentru Dumnezeu. Inima este via lui Dum-
nezeu; şi El ne zice: „Eu, Domnul, sunt Păzi-
torul ei, Eu o ud în fiecare clipă; Eu o păzesc 
zi şi noapte ca să n'o vatăme nimeni". Isa. 27, 3. 

Nu trebuie avută nici o teamă, nici o frică 
din moment ce este atât de puternic păzită, 
noapte şi zi, în fiecare clipă. Ii putem încre-
dinţa mântuirea sufletelor noastre, cum şi toate 
năzuinţele noastre. Putem zice împreună cu 
apostolul Pavel: „Ştiu în cine am crezut. Şi 
sunt încredinţat că El are putere să păzească 
ce I-am încredintat până în ziua aceea". 2 Tim. 
1 , 1 2 . 

O! ce bucurie a fi sigur că Hristos poate 
mântui pe deplin pe toţi aceia cari vin la Dum-
nezeu prin El, şi este în stare să ne ţină acum 
si în vecii vecilor. 4.v 

<ij 
* BIRUINŢA MIŞCĂRII ADVENTE ESTE 

' SIGURA. 
Dar trebuie ca pentru câteva minute să me-

dităm asupra certitudinei apropiatei biruinţe 
a lucrării lui Dumnezeu pe pământ. De atâta 
importanţă şi atât de plăcut este să ne oCupăm 
despre siguranţa mântuirii sufletelor noastre 
în Hristos, încât am lăsat doar puţin loc pentru 
a vorbi despre sigura şi apropiata biruinţă a 
acestei mişcări şi solii. Adevărul lui Dumnezeu 
va birui, iar păcatul va fi şters depe faţa pă-
mântului. In tot cursul veacurilor Domnul nu a 
încetat să vorbească despre siguranţa acestui 
lucru. In timpul unor zile grele din istorie, El a 



spus: „Dar cât este de adevărat că Eu sunt viu, 
slava Domnului va umplea tot pământul". 
Num. 14, 21. 

El a făcut jurământul pe propria Sa exis-
tenţă. De repetate ori, Dumnezeu a prezis că 
acest pământ păcătos va fi umplut de slava Sa. 
Timpul este aproape. Vorbind prin profetul 
Habacuc, El Se adresează nouă cari aşteptăm, 
şi accentuează asupra temeiniciei nădejdii 
noastre: „Aşteapt-o, căci va veni şi se va îm-
plini negreşit". Habacuc 2, 3. 

Şi scriitorul noului Testament, citând acest 
text, îl redă în felul următor: „încă puţină, 
foarte puţină vreme", şi „Cel ce vine va veni, 
şi nu va zăbovi". Ebr. 10, 37. 

Domnul ştia că aşteptarea revenirii Lui 
poate ar ajunge să ni se pară prea îndelungată. 
Dar de fapt, gloriosul sfârşit al marei lupte se 
apropie cu iuţeala luminii. Un eveniment nu 
întârzie când se apropie de această iuţeală. 
Domnul ne îndeamnă: „Deaceea nu părăsiţi 

^redinţa voastră". Triumful cel veşnic este 
wproape. El va veni negreşit. 

Câtă abundenţă de semne ale sfârşitului se 
vede pretutindeni! Se pare că niciodată lucra-
rea noastră nu a fost împresurată de primejdii 
ca în aceşti ani din urmă, în cari am văzut 
strâmtorarea neamurilor, pline de teamă la au-
zul vuetului mării şi al valurilor. In turburările 
cari au avut loc în Asia, trei misionari şi-au 
pierdut vieaţa. Un bătrân şi credincios frate 
australian împreună cu şase lucrători fijieni, 
au fost luaţi de valuri în timpul unui uragan 
neobişnuit care a pustiit insulele acelea. Cutre-
murul de pământ din Noua Zelanda, în timpul 
căruia cartiere întregi au fost nimicite, a prici-
nuit mari pagube şi căminului unuia dintre iu-
biţii noştri lucrători; în timp ce în America 
Centrală, casa misiunii noastre a rămas singură 
în picioare în mijlocul dărâmăturilor unui oraş 
întreg, ca un monument al ocrotirii divine. 
Scriind la lumina lunii în acest oraş, Managua, 

cărui atmosferă erâ încă plină de praful pro-
d u s de cutremurul de pământ, şi al cărui sol 

încă mai tremură, soţia conducătorului misiu-
nii, Pearl Waggoner Howard, scrise un frumos 
imn cu privire la revenirea lui Hristos, singura 
speranţă şi scăpare a acestei lumi care se pră-
buşeşte. 

Totul ne spune: „Fiţi gata; căci Fiul omului 
va veni în ceasul în care nu vă gândiţi". Mat. 
24, 44. într'o ţară foarte mare mii dintre fraţii 
noştri trec prin încercări atât de amare încât 
nici nu au cuvinte spre a ni le descrie. Lucrul 
acesta ştiindu-1, mii de rugăciuni ar trebui să 
se înalţe: Vino Doamne Isus, vino curând! El 
va veni şi nu va zăbovi. 

IN REGIUNI NEGLIJATE. 

Noi vedem solia progresând cu o iuţeală 
care de multe ori ne pune în uimire. Ploaia 
târzie a început să cadă în ţinuturi cari multă 
vreme au fost neglijate, şi au început în aceste 
câmpuri să iasă la iveală roade la cari nu ne 
aşteptam. Se obsearvă că aceste revărsări ale 
Spiritului Sfânt se îndreaptă acuma în cea mai 
mare măsură asupra câmpurilor în cari noi nu 
am pătruns încă, pentru ca astfel şi acolo lu-
crarea să ajungă la punctul la care a ajuns în 
ţările în cari am lucrat de mulţi ani. Fie, ca 
Domnul să-Şi reverse plinătatea ploiei târzii 
asupra tuturor ţărilor, pentru ca lucrarea Sa 
din lumea întreagă să înainteze la fel pretutin-
deni, şi ca biruinţa finală să vină în toată pu-
terea ei. 

In fiecare profeţie cu privire la această lu-
crare noi putem găsi siguranţa. Când i-a sosit 
timpul, în 1844, această mişcare a apărut. Oa-
menii au început să păzească poruncile lui 
Dumnezeu şi să predice venirea ceasului jude-
căţii lui Dumnezeu. In timp ce solia treceâ din 
ţară în ţară, rodul a început să se ivească — 
poporul profeţiei, dintre toate naţiunile, nea-
murile şi limbile, păzind „poruncile lui Dumne-
zeu şi credinţa lui Isus". Această mişcare nu 
este omenească, ci e dela Dumnezeu. 

Este un lucru minunat să priveşti cum 
Dumnezeu conduce mereu înainte această miş-
care. Acum vedem împlinindu-se, în ţările ca-
tolice şi în ţinuturile păgâne, prezicerile făcute 
cu mulţi ani mai înainte de spiritul profeţieL 
Atunci se scriâ: 

„In Africa păgână, în ţinuturile catolice din 
Europa, în America de Sud, în China, în India, 
în insulele mărilor, şi în colţurile cele mai în-
tunecate al pământului, Dumnezeu îşi are aleşi" 
ai Săi cari vor străluci în mijlocul întunerecu-
lui, arătând în mod vizibil unei lumi apostate 
puterea transformatoare a ascultării de legea 
Sa". „Profeţi şi Regi", p. 189. 

Nimeni dintre noi nu am fi îndrăznit să 
scrim atunci asemenea lucruri, cari păreau 
aproape de neprevăzut. Dar spiritul profeţiei 
prezise lucrul acesta despre acele ţări cari 
atunci păreau atât de sterpe şi neroditoare. 
Aceşti credincioşi trebuiau să fie chemaţi chiar 
în ultimul timp dintre catolici şi din ţările pă-
gâne. In ceasul celei mai mari apostazii ei 
aveau să treacă în faţă. Acum îi vedem venind 
cu miile. Cât de mult ar trebui să mulţumim 
lui Dumnezeu văzându-i venind. Multe mii cari 
în trecuta Săptămână de Rugăciune nu erau 
între noi, acum sunt aci. Cu multă iubire urăm 
bun venit acestor noui credincioşi. 



IUŢEALA EVENIMENTELOR. 

Ultimele evenimente se vor întâmpla de 
grabă. Ni se spune că mişcările din ultimul 
timp vor urmă repede una după alta. 

Lupta se înteţeşte. Putem vedea foarte clar 
cum puterile răului se strâng tot mai strâns 
laolaltă pentru ultima şi mare luptă. Dar Mie-
lul le va birui cu totul", pentrucă El este Dom-
nul domnilor şi împăratul împăraţilor. Şi cei 
chemaţi, aleşi şi credincioşi, cari sunt cu El, 
deasemenea îi vor birui". Apoc. 17, 14. Acum 
mai mult ca oricând trebuie să dovedim cre-
dinţa noastră. Iată câteva citate din Spiritul 
Profeţiei, cari ne asigură, ca şi Scriptura, des-
pre triumful acestei solii: 

„In mijlocul vremurilor turburi cari vor 
v e n i . . . . credincioşii lui Dumnezeu vor sta ne-
clintiţi. Satana şi oastea sa nu poate să-i nimi-
cească; căci îngeri cu puteri uimitoare îi vor 
ocroti". „Mărturii", Vol. IX, p. 17. 

„Atacurile lui Satana niciodată nu vor duce 
la biruinţă. Victoria va fi de partea soliei înge-
rului al treilea". „Mărturii pentru Predicatori", 
p. 410. 

„Câteodată, greutăţile pe cari le vom aveâ 
de întâmpinat vor fi din cele mai descuraja-
toare. Sarcina cea atât de mare ne va înspăi-
mântă. Şi totuş, cu ajutorul lui Dumnezeu, ser-
vii Lui în cele din urmă vor ieşi biruitori". 
„Schiţe din Vieaţăp. 439. 

„Eu mărturisesc aceste lucruri pe cari le-am 
văzut, pe cari le-am auzit, şi pe cari le-am pi-
păit, lucruri cu privire la Cuvântul vieţii, Şi 
această mărturie ştiu că vine dela Ţatăl şi dela 
Fiul. Noi am văzut şi mărturisim că puterea 
Spiritului Sfânt a însoţit răspândirea adevăru-
lui, inspirând scrisul şi graiul, pentru ca solia 
să fie dusă aşâ cum trebuie. A tăgădui această 
lucrare ar însemna tăgăduirea Spiritului Sfânt, 
şi a ne coborî la treapta celor apostaziaţi". 

„Vrăjmaşul va depune toate sforţările pen-
tru a desrădăcinâ încrederea credincioşilor în 
stâlpii credinţei noastre în soliile din trecut, 
cari ne-au aşezat pe platforma înaltă a adevă-
rului veşnic, şi care a statornicit şi a dat carac-
terul lucrării. Domnul Dumnezeul lui Izrail a 
călăuzit pe poporul Său în cunoştinţa adevă-
rului divin. Vocea Lui s'a auzit şi se aude încă 
zicând: înaintaţi cu puteri tot mai mari, din 
har în har. din mărire la mărire. Lucrarea se 
întăreşte şi se întinde tot mai mult, căci Dom-
nul Dumnezeul lui Izrail este ocrotitorul popo-
rului Său". Id., p. 430. 

„Dumnezeu Se adresează credincioşilor Săi, 
acelora cari cred în El, zicându-le să prindă 
curaj". „Mărturii", Voi. VIII, p. 12. 

Să ne rămână continuu în minte aceste ul-
time cuvinte ale Spiritului Profetic: Noi tre-
buie să prindem curaj. Toţi trebuie să vorbim 
şi să ne îndemnăm a prinde curaj. Vrem? Fraţi 
şi surori, cine ar puteâ ca ştiind pe Dumnezeu 
în capul acestei lucrări să nu prindă curaj ? El 
ne conduce în triumf la biruinţa finală. Aci, 
să ne reînnoim credinţa şi credincioşia noastră 
faţă de solie şi faţă de Isus Hristos, Călăuza 
noastră. 

Noi nu trebuie să uităm că lucrul acesta im-
plică sacrificii din partea noastră pentru susţi-
nerea nevoilor lucrării. Astăzi este ziua de 
strângeri de daruri pentru misiuni. Ştiţi cu to-
ţii că lipsa de fonduri se simte astăzi în mod 
grozav. Situaţia este acum mai gravă decât ori-
când mai înainte: câmpurile sunt absolut coapte 
pentru seceriş, şi acest an de depresiune finan-
ciară care a lovit lumea întreagă a pricinuit în 
toate câmpurile mari greutăţi. Rugaţi fraţilor 
iubiţi, rugaţi pe Domnul secerişului. Şi daţi, 
pentru iubirea lui Hristos, după puterile voas-
tre cât mai mult. v" |j)| 

Dar înainte de a aduce darurile noastrtr 
înaintea Domnului, să ne predăm pe noi înşine 
Lui, în acest ultim Sabat al unei noui Săptă-
mâni de Rugăciune. Tot astfel au făcut credin-
cioşii Noului Testament din Macedonia când 
şi-au adus darurile. Ni se spune că mai întâiu 
s'au predat pe ei. Acesta este cel mai preţios 
dar pe care cinevâ îl poate da astăzi Domnu-
lui. Mai întâiu invităm pe toţi aceia cari doresc 
să se predeâ din nou, să se ridice în picioare 
pentru a mărturisi astfel predarea lor com-
pletă în mâinile lui Dumnezeu, cum şi consa-
crarea lor în serviciul Său. Apoi ne vom uni cu 
toţii în rugăciune, rugând pe Dumnezeu să pri-
mească această consacrare, iertându-ne, "şi cu-
răţindu-ne de orice mânjitură a păcatului, ast-
fel ca darul nostru Să-I fie bineplăcut. Şi oare 
nu ar dori oricine se găseşte adunat cu noi în 
această după amiază, să se unească cu noi în 
mărturisirea că primeşte pe Isus şi adevărul 
Său? Fie, ca nimeni să nu plece astăzi de aci, 
fără a fi primit invitaţia pe care necontenit ; 'j 
face Mântuitorul: „Veniţi la Mine". Şi aşâ cum 
suntem, O, Mielul lui Dumnezeu, venim la 
Tine. Toţi cari vor să facă această consacrare 
să se ridice în picioare. 

(Notă către conducător. — Dacă este necesar, 
luaţi un moment, în timp ce adunarea este în pi-
cioare, pentru a invită a se predă lui Dumnezeu şi 
acei cari încă nu au făcut-o. De multe ori, o invita-
ţie cordială din partea aceluia care conduce un ser-
viciu ca acesta, sau din partea vreunui prieten, 
poate produce o hotărîre care înseamnă vieaţă veş-
nică. Apoi va urmă rugăciunea de consacrare, şi 
după aceea darurile anuale.) 

W. A. Spicer. 



Săptămână de rugăciune pentru copii. 

(S'a dat o deosebită atenţie alegerii lecţiunilor 
pentru copiii, pentru această Săptămână de Rugă-
ciune. Lecţiunile sunt bazate pe subiectele folosite 
de cei cari au scris prelegerile pentru majofi, numai 
că au fost adaptate priceperii copiilor. Credem că 
fiecare Comunitate va face planurile cele mai bine 
chibzuite spre a veni în ajutorul copiilor, alegând 
din vreme instructori cari să fi avut destulă expe-
rienţă cu copiii. Adunările cu copiii se vor ţine 
separat, dar în aceleaşi zile şi timp cu cele rpajore. 
Lecţiunile acestea au fost pregătite sub conducerea 
Departamentului Şcolii de Sabat. 

Cât de deseori, în lucrarea Sa printre noi, a luat 
.Domnul în braţe pe câte un copil pentru a întipări 
pnai bine în inimile oamenilor oarecari învăţături 
spirituale. Şi astăzi încă, El, prin Spiritul Său, 
trage la Sine pe copii în anii cei frumoşi ai lor, 
înscriindu-le numele în Cartea Vieţii, dacă ei vin 
la El în dragostea şi sinceritatea inimii lor. „Lăsaţi 
copiii să vină la Mine", au fost cuvintele lui Isus. 
Şi aceste cuvinte trec prin secole şi ajung până la 
noi tot atât de clare şi cu tot atâta putere ca atunci 
când au fost rostite. Să căutăm a lăsa drum liber 
şi a înlesni venirea copiilor la Isus. In timpul aces-
tei Săptămâni de Rugăciune această cărare ce duce 
la Isus să fie curăţită de orice obstacole. Şi apoi, 
deasemenea, Domnul va folosi pe mulţi dintre copii 
spre a arătă această cale celor mai bătrâni, spre a 
veni şi ei; căci, nu avem noi acest cuvânt dela 
acela care este calea: „Dacă nu vă veţi întoarce la 
Dumnezeu şi nu vă veţi face ca nişte copilaşi, cu 
nici un chip nu veţi intra în împărăţia cerurilor"?) 

Lecţiunea 1. Vineri 4 Decembrie, 1931. 

Vorbind cu Dumnezeu. 
Cuvânt către instructor: Fie, ca rugăciunea fie-

•
cărui instructor care stă înaintea unui grup de copii 
|n această Săptămână de Rugăciune, să fie: „Doam-
ne, învaţă^mă ca şi eu să pot învăţă pe copii cum 
să se roage". Când copiii sunt învăţaţi să se plece 
la rugăciune simţind lipsa lor şi având inimile 
bine agăţate de făgăduinţele lui Dumnezeu, atunci 
putem aveâ deplină încredere în rugăciunile aces-
tor micuţi. In această primă lecţiune se va depune 
toată străduinţa a săpa adânc în inima copilului 
punctele principale ale vieţii de rugăciune. 

1. Rugăciunea este vorbirea către Dumnezeu ca 
faţă de un Prieten prea iubit. 

2. Datoria noastră este să căutăm a ne da seama 
de păcatele noastre şi să le mărturisim, aşâ cum 
sunt, lui Isus. 

3. Noi trebuie să credem că Isus ascultă şi răs-
punde la fiecare rugăciune a celui credincios. 

4. Mulţumire pentru rugăciunile răspunse'. 
5. A vorbi cu Isus în fiecare clipă este privile-

giul şi nevoia noastră cea mai mare. 

1. Rugăciunea este vorbirea către Dumnezeu ca 
faţă de un Prieten prea iubit. 

Ce ideie vă faceţi despre un prieten foarte bun? 
Este acela care v'ar ajută numai când ar aveâ plă-
cere? Este acela căruia nu îi puteţi destăinui decât 
numai unele din secrete? Este acela care astăzi vă 
este prieten şi peste câteva zile vă uită cu totul? 
Ce trist exemplu de prieten ar fi acesta! De sigur 
că nu acesta este felul de prieten pe care-1 doriţi. 
Doriţi un prieten care totdeauna să vă fie prieten, 
de al cărui ajutor să fiţi totdeauna sigur, faţă de 
care să vă simţiţi liber a-i spune orice. Un prieten— 
şi acesta este mai mare decât toţi — care ar fi dis-
pus să moară pentru voi, dacă aceasta ar fi necesar. 
Este un lucru minunat să poţi aveâ un prieten ca 
acesta. Nu mulţi prieteni depe pământ ajung această 
măsură a prieteniei. Dar acest fel de prieten este şi 
doreşte să fie Dumnezeu pentru fiecare băiat şi fată 
de aci. Gândiţi-vă la vreunul dintre micii voştri iu-
biţi. Cum v'aţiîmprietenit? Aţi început să vorbiţi 
împreună, şi fără să vă daţi seama v'aţi împrietenit. 
Tot astfel, începând să vobiţi cu Dumnezeu veţi de-
veni prieteni intimi cu El. Spuneţi-I Lui tot ce aveţi 
pe suflet. Puteţi să-i spuneţi despre greşelile voas-
tre urîte, lucruri cari nu aţi puteâ să le spuneţi vre-
unui prieten pământesc *— şi cu cât veţi vorbi mai 
mult cu El cu atâta vă va iubi mai mult. Dar nimic 
nu este oare să-L facă să vă iubească mai mult, 
decât faptul dacă vă vede venind la El spre a-I cere 
câtecevâ. Lucrul acesta va umple inima Lui de bu-
curie şi dragoste faţă de voi. 

(La acest punct din lecţiune, cântaţi o strofă 
din cântarea: „Mai sus de cerul înstelat" No. 420. 
Anexa.) 

2. Datoria noastră este să căutăm a ne da seama 
de păcatele noastre şi să le mărturisim, aşâ cum 
sunt, lui'Isus. — 1 Petru 5, 7. 

Se întâmplă deseori ca prietenii noştri intimi 
să ne oprească şi să ne zică: „Am să-ţi spun cevâ 
deosebit". Acesta este felul în care doreşte Prie-
tenul nostru divin ca să venim la Eh El Se bucură 
auzindu-ne zicând: „Am un anumit păcat despre 
care vreau să-ţi vorbesc". Dacă de exemplu este vor-



ba de vreo minciună, atunci am puteâ spune în felul 
acesta: „Nu sunt atât de cinstit cum ar trebui; căci 
iată că atunci am spus o minciună". Dacă am merge 
la vreun prieten al nostru pământesc şi i-am spune 
anumite păcate ale noastre, ei se poate că nu ne-ar • 
mai iubi. Dar Dumnezeu vă va iubi cu atât mai 
mult cu cât îi spuneţi mai mult, căci El socoteşte 
aceasta ca o dovadă a deosebitei prietenii pe care 
o aveţi faţă de El. Deaceea căutaţi toate lucrurile 
ascunse pe cari le aveţi în inimă, şi mărturisiţi-le 
Lui aşa cum sunt. 

3. Noi trebuie să credem să Isus ascultă şi răs-
punde la fiecare rugăciune a celui credincios. Mat. 
21, 22. 

Nimic nu ne face mai fericiţi decât atunci când 
putem auzi pe prietenii noştrii pământeşti zicând 
despre noi: „Pot să mă bizui pe acest tânăr, căci 
este prietenul meu intim". Sau: „Ştiu că această fată 
nu mă va vorbi de rău, căci este prietena mea in-
timă". Nimic nu bucură mai mult pe Isus decât pu-
tând să ne audă zicând: „Ştiu că Isus ascultă rugă-
ciunile mele, căci este Prietenul meu intim", sau, 
„Ştiu că astăzi nu am să spun nici o minciună, căci 
am rugat pe Isus să mă ajute la aceasta". 0 aseme-
nea credinţă în inimile noastre nu numai că face 
bucuros pe Isus, dar ea face îngeri putrenici să vină 
lângă noi spre a ne fi de ajutor. A crede este lucrul 
cel mai de căpetenie în legăturile noastre de prie-
tenie cu Isus. 

4. Mulţumire pentru rugăciunile răspunse. Efes. 
5, 20. 

Un alt lucru de însemnătate în prietenia noastră 
cu Isus este recunoştinţa sau mulţumirea. Eu cer, 
cred, şi primesc, dar apoi trebuie să mulţumesc. Nu 
este aşâ că mulţumiţi prietenului vostru care vă tri-
mete vreo carte frumoasă? De sigur că* da. Voi nu 
aţi fi atât de nepoliticoşi încât să primiţi vreun lu-
cru şi să nu ziceţi „Mulţumesc". Deasemenea să 
băgăm de seamă să nu fim nepoliticoşi fgţă de Prie-
tenul divin. Să-I mulţumim pentru orice ne dă El, 
oricât de mic ar fi. De exemplu mi-am pierdut bri-
ceagul, şi nu pot să-1 găsesc nicăeri. Atunci mă rog 
Prietenului meu ceresc să mă ajute să-1 găsesc. Şi 
după ce termin rugăciunea, îndată îl găsesc. Nu ar 
trebui atunci să stau puţin şi să spun: „Mulţumesc, 
iubitul meu Prieten ceresc". M'am rugat deseori în 
timpul zilei ca Dumnezeu să mă ajute a fi bun faţă 
de sora mea cea mică. Seara când îngenuchez la ru-
găciune îmi aduc aminte cum de nenumărate ori în 
timpul zilei am fost ajutat să fiu bun, când eu aş fi 
vrut să fiu aspru. Eu nu pot să mă duc la culcare 
fără a spune: „Iţi mulţumesc iubite Prieten divin, 
căci mi-ai ajutat în acest chip minunat". 

5. A vorbi cu Isus in fiecare clipă esie privile-
giul şi nevoia noastră cea mai mare. 1 Tes. 5, 17. 

Câteodată pretenii noştri se găsesc la foarte mari 
depărtări de noi şi atunci nu putem să vorbim cu 
ei, dar cu Prietenul nostru din cer putem vorbi ori-
când. Nu este nici o clipă când El nu ar puteâ auzi 

şoptirea cât de înceată a celui care se roagă. Unii 
cred că nu putem să ne rugăm decât dacă încetăm 
lucrul la care suntem şi îngenuchem aşâ cum facem 
la rugăciunea de dimineaţă şi de seară. Dar lucrul 
acesta nu este adevărat. Noi putem să vorbim lui 
Dumnezeu chiar şi la joacă, unde suntem atât de 
deseori ispitiţi a ne certă sau a rosti cuvinte urîte. 
Putem să vorbim cu Dumnezeu atunci când ne 
facem problemele la aritmetică. Putem să vorbim cu 
El atunci când mergem spre casă cu prietenii de 
şcoală. Oricând putem înălţă această rugăciune: 
„Doamne, ajută-mă". Aceasta înseamnă a te ruga 
în fiecare clipă. Satana este absolut hotărît a face 

, să păcătuească orice băiat, sau fată, dar aceia cari 
vor vorbi cât mai des cu Prietenul lor ceresc, vor 
învinge pe Satana. 

Lecţiunea 2 — Sâmbătă 5 Decembrie, 1931. 

Căutarea şi salvarea 
celor pierduţi. 

Cuvânt către instructor: Scopul acestei lecţiuni. 
este să întipărească în minteâ copiilor gândul că 
noi ne găsim într'o lume pierdută, şi noi înşine 
suntem pierduţi, Privilegiul nostru este a ajută pe 
copii să găsească pe Isus ca Mântuitorul lor perso-
nal, Şi apoi să li se inspire de a aduce şi ei pe 
alţii la Isus. Lecţiunea este bazată pe aceste puncte: 

1. Fiecare este pierdut. 
2. Isus a venit să găsească pe cel pierdut. 
3. Te-a găsit Isus? 
4. Cum pot ajută pe Isus să găsească pe alţii. 

1. Fiecare este pierdut. 
Oricine s'a rătăcit vreodată prin vreo pădure 

ştie cât de grozav este simţimântul acela când nu 
ştii care este drumul spre casă. La orice sgomot pe 
care-1 aude printre pomi, crede că este vreun ani-
mal sălbatec ce vine să-1 sfâşie. Ori tăcerea mor-
mântală îl umple de teama singurătăţii. Dar dacă 
în întunerec aude glasul cuiva sau vede prima lică-
rire de lumină, cum se umple inima lui de speranţă 
şi bucurie! El ştie atunci că în curând va fi scăpat 
de toate aceste temeri. 

Orice bărbat, femeie, sau copil din această lu-
me este pierdut din pricina păcatului. După cum 
ştiţi, Adam şi Eva fuseseră aşezaţi într'o grădină 
frumoasă, dar Eva pliinbându-se printre pomii gră-
dinii a căzut în păcat din pricină că a ascultat de 
o minciună pe care i-a spus-o Satana. Apoi Adam a 
urmat-o în păcat, şi a fost pierdut şi el. Şi fiindcă 
Adam şi Eva au fost pierduţi, noi cu toţii fiind 
copiii lor, deasemenea suntem pierduţi. Niiheni 
dintre noi prin sine însuş nu ar puteâ găsi calea 
spre casă, spre a ieşi din pădurea păcatului. Orice 
faptă rea pe care o facem ne duce tot mai departe 
de casă în desişul întunecos şi primejdios al pădu-
rii, unde ne găsim fără ajutor şi sortiţi morţii. 



2. Isus a venit să găsească pe cel pierdut. 
Isus a privit din ceruri la noi jos şi ne-a văzut 

pierduţi în desişul păcatului. Atunci El zise Tatălui: 
„Vreau să părăsesc această minunată locuinţă de aci 
şi să Mă cobor în întunecata lume a păcatului şi să 
caut să scot de acolo pe copiii noştri pierduţi. Eu 
voiu deveni lumina lumii, şi cu lumina Mea sunt 
sigur că voiu puteâ găsi pe mulţi dintre aceşti copiii 
pierduţi şi să-i aduc acasă". Tatăl răspunse: „Iubesc 
atât de mult pe a-ceşti copiii încât Te las să Te duci 
ş i să-i găseşti". Astfel Isus S'a coborât din ceruri 
în această lume întunecată a păcatului. Sosind aci 
El zise: „Am venit să caut şi să mântuesc pe cel 
pierdut. Pe oricine va auzi glasul Meu şi va veni la 
Mine, îl voiu mântui". Când suntem ispitiţi de păcat, 
vocea lui Isus ne spune: „Nu merge pe această cale, 
căci te va duce mai afund în pădurea păcatului, dar 
vino la Mine, şi cu lumina Mea te voiu duce acasă 
unde vei fi în siguranţă". 

3. Te-a găsit Isus? 
întrebarea pe care ar trebui să şi-o pună fecare 

^ » ă i a t şi fată este: „M'a găsit Isus?" De fiecare dată 
^ c â n d spuneţi câte o minciună, de fiecare dată când 

nu ascultaţi pe tata, pe mama, sau pe învăţătorul 
vostru, voi vă depărtaţi tot mai mult de Isus. Dar 
decâteori spuneţi: „Nu, nu vreau să mint, voiu spu-
ne adevărul", Isus vine tot mai aproape de voi. De 
câteori faceţi absolut exact ce vă spune mama sau 
învăţătorul vostru, Isus lasă ca lumina Sa să stră-
lucească tot mai luminos pentru ca voi să găsiţi 
calea spre casă. Isus merge pretutindeni spre a găsi 
pe copiii Săi — în pădurile întunecoase, pe munţi, 
în pustiuri nisipoase, oriunde se găsesc copiii Săi 
pierduţi. El vine cu multă iubire în casa voastră, ia 
loc în camera voastră, şi bate la uşa inimii voastre, 
zicând: „Vino la Mine, şi Eu îţi voiu arătă calea cea 
bună pe care să mergi astăzi. Dacă vei sta strâns 
lângă Mine, astăzi nu te vei pierde". Te-a găsit Isus? 
Auzi glasul Lui? Stai strâns lângă El, astfel ca să nu 
te mai pierzi. 

4. Cum pot ajută pe Isus să găsească pe alţii. 
Din moment ce Isus a arătat atâta bunătate încât 

a venit şi v'a găsit pe voi, nu aţi vrea ca la rândul 
A m s t r u să ajutaţi să-L găsească şi alţii cari sunt pier-

duţi? Sunt multe căi prin care puteţi face aceasta. O 
cale este să ne purtăm frumos când suntem la joacă 
împreună cu alţi copii, astfel ca şi ei să fie îndem-
naţi să se poarte frumos. O altă cale este să ascultăm 
totdeauna pe mama şi pe învăţătorul nostru, astfel 
ca şi alţi copii să fie influenţaţi să asculte de ei 
când ne văd pe noi făcând cu plăcere ceeace ni se 
cere. O altă cale de a ajută pe Isus să găsească pe 
alţii este să economisim fiecare bănuţ pe care îl 
putem apoi da în Şcoala de Sabat, spre a ajută la 
răspândirea Bibliei şi a altor cărţi bune la oamenii 
negrii, roşii, şi galbeni din ţinuturile îndepărtate. 
Iar o altă cale este să fim buni faţă de toţi aceia 
pe cari îi găsim în necazuri. Pretutindeni sunt o 
mulţime de oameni trişti, şi voi puteţi să-i încura-

jaţi spunându-le şi făcându-le lucruri bune. Puteţi 
duce flori vreunui copil bolnav. Puteţi aduce un pa-
har cu apă curată atunci când mama este încălzită 
şi obosită. Nu vreţi şi voi să fiţi mici ajutoare ale lui 
Isus în toate aceste căi? In timp ce El caută pe cei 
pierduţi şi mântueşte, voi puteţi fi mâna Lui de aju-
tor. Cred că veţi fi bucuroşi să faceţi lucrul acesta 
fiindcă Isus a venit să vă caute spre a vă mântui, şi 
El v'a găsit. 

Lecţiunea 3 — Sâmbătă 5 Decembrie, după amiază. 

Revenirea lui Isus. 
Cuvânt către instructor: Aaceastă lecţiune urmă-

reşte să facă pe copiii să înţeleagă realitatea faptu-
lui că Isus va reveni în curând, şi că noi trebuie 
să fim gata spre a-L întâmpină când va reveni. De-
asemenea noi trebuie să spunem şi altora despre 
venirea lui Isus, şi să ajutăm şi pe alţii să se pre-
gătească a-L întâmpină. Punctele sunt: 

1. Isus a venit odată pe pământ. 
2. Isus va veni din nou. 
3. Eu trebuie să fiu gata'spre a-L întâmpină. 
4. Trebuie să ajut altora să se pregătească. 

1. Isus a venit odată pe pământ. 
Aţi auzit cu toţi că Isus va reveni în curând? 

Trei băieţi din California aveau un tată aviator. A-
cest tată se hotărî odată să plece într'o lungă călă-
torie în jurul lumii. Aceasta eră o călătorie grea şi 
primejdioasă, dar tatăl nu se gândiâ la greutăţile 
acestea ci numai să poată face călătoria şi să 
se întoarcă sănătos acasă. Astfel el îşi lăsă într'o zi 
soţia şi pe cei trei băieţei şi porni cu aeroplanul 
în lunga sa călătorie. Zi după zi, noapte după noap-
te el sbură mereu, trecând peste munţi, păduri, de-
serturi, şi oceane mari. Băieţii şi mama aşteptau 
mereu mereu pe tatăl lor să se întoarcă acasă. Pe 
când tatăl sburâ, el trimeteâ prin radio veşti despre 
locul unde erâ, şi mereu spunea că încurând se va 
întoarce la mica sa familie. Astfel într'o zi oamenii 
au văzut un aeroplan coborîndu-se din cer şi oprin-
du-se chiar pe locul de unde plecase. In aeroplan 
erâ tatăl, sănătos şi vesel după călătoria sa lungă. 
Mama nemai putând să aştepte până ce el s'ar în-
toarce acasă, luă un alt aeroplan şi sbură o distanţă 
destul de mare spre a întâmpină pe tatăl. Astfel cei 
trei băieţei rămaseră fără tată şi fără mamă, care 
să stea cu ei, şi trebuiau să aştepte şi iar să aştepte 
până ce se va întoarce mama. într'o zi un alt aero-
plan s'a coborît din cer, nu prea departe de casa 
băieţeilor, şi un prieten îi duse cu aeroplanul la 
marele aeroport spre a întâmpină pe mamă. O, cât 
de fericiţi au fost atunci copiii! Ei aşteptaseră mult, 
foarte mult timp, dar iată că acuma mama erâ din 
nou acasă şi tatăl aveâ să vină în curând! 

Isus este ca şi un tată pentru toţi copiii cari II 
iubesc. El v'a iubit mai înainte de a-L fi iubit voi. 
El Isi părăsi locuinţa cea măreaţă de sus din ceruri 
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şi veni jos pe acest pământ unde trăim noi. El veni 
ca un mic copil şi crescu la un loc cu fraţii şi su-
rorile sale în casa sa din Nazaret, la fel ca şi voi. 
Apoi El străbătu toată ţara, spunând oamenilor că 
El a venit pe pământ să caute şi să mântuească pe 
cei pierduţi. Mulţi s'au umplut de bucurie auzind 
aceste veşti frumoase, dar unii oameni răi au în-
ceput să-L urască şi în cele din urmă L-au omorît, 
crucificându-L pe cruce. Prietenii Lui, foarte îndu-
reraţi L-au luat şi L-au îmmormântat într'un mor-
mânt tăiat în piatră, dar după trei zile Tatăl Lui 
L-a chemat din nou la vieaţă şi înviind El Se duse 
să găsească şi să îmbărbăteze pe cei cari II iubiau. 
într'o zi, pe când vorbiâ unora dintre aceştia, El 
El începu să Se înalţe iarăş la cer, înconjurat de o 
mulţime de îngeri. El Se întorcea înapoi la Tatăl 
Său şi la casa Sa. 

2. Isus va veni din nou. 
Pe când Isus Se înălţă spre ceruri, unul dintre 

îngeri rămase cu prietenii Lui şi le zise: „Acest Isus, 
care S'a înălţat la cer din mijlocul vostru, va veni 
în acelaş fel cum L-aţi .văzut mergând la cer". Fapt. 
1, 11. Când Isus Se aflase încă pe pământ, El spusese 
credincioşilor Săi: „In casa Tatălui Meu sunt multe 
locaşuri. Dacă n'ar fi aşâ, v'aş fi spus. Eu Mă duc 
să vă pregătesc un loc. Şi după ce Mă voiu duce şi 
vă voiu pregăti un loc, Mă voiu întoarce şi vă voiu 
lua cu Mine, ca acolo unde sunt Eu, să fiţi şi voi", 
loan 14, 2. 3. 

Cu siguranţă că Isus va menţine această făgă-
duinţă făcută. După înălţarea Sa la cer, loan, uce-
nicul Său iubit a scris despre revenirea Lui. „Iată 
că El vine pe nori. Şi orice ochiu II va vedeâ". 
Apoc. 1, 7. Printre ultimele cuvinte adresate de El 
lui loan, sunt acestea: „Iată, Eu vin curând; şi răs-
plata Mea este cu Mine, ca să dau fiecăruia după 
fapta lui". Apoc. 22, 12. Isus doreşte ca toţi copiiii 
Săi să fie cu El în patria Sa plină de fericire, şi El 
va veni curând, foarte curând pe pământ spre a-i 
strânge. 

3. Eu trebuie să fiu gata spre a-L întâmpină. 
Când tatăl aviator din povestea dela începutul 

acestei lecţiuni se sui în aeroplanul său el spuse 
celor trei copilaşi şi mamei lor că se va întoarce în 
curând — el speră să revină mai curând decât ori-
care altul care încercase până atunci înconjurul lu-
mii. El le spuse că nu le poate preeizâ când va veni, 
dar că ei vor şti timpul când va sosi. El spuse ma-
mei copiilor: „Tu să fii gata oricând te voiu chemă, 
ziua sau noaptea, pentru ca să poţi veni şi să mă 
întâmpini cu alt aeroplan". Dacă ne-am închipui că 
mama ar fi simţit foarte obositor lucrul acesta de 
a fi gata în tot momentul când ar ehemâ-o el, ce bu-
curie ar fi pierdut ea, şi cât de trist ar fi fost tatăl! 
Când mama plecă de acasă, ea spuse celor trei băie-
ţei să fie gata să vină şi să o întâmpine atunci când 
se va întoarce cu un mare aeroplan. Şi cu siguranţă 
că aceşti copilaşi, atunci când a sosit aeroplanul, 
au fost îmbrăcaţi în hainele lor cele mai bune, în-

tinzându-şi mânuţele spre a ură bun venit mamei 
lor. Dacă ei ar fi rămas la jocul lor, şi ar fi fost 
acolo, inima mamei ar fi fost foarte mult îndure-
rată, şi cât de trişti ar fi fost şi copiii dacă ar fi 
pierdut ocazia să o întâmpine. 

Tot astfel şi Isus, când a plecat, a spus: „Ve-
gheaţi dar, pentrucă nu ştiţi în ce zi va veni Dom-
nul vostru căci Fiul omului va veni în cea-
sul în care nu vă gândiţi". Mat. 24, 42. 44. Fiindcă 
nu ştim exact când va veni Isus, trebuie ca în orice 
moment să fim gata a-L întâmpina. Calea prin care 
putem să ne pregătim şi prin care să fim gata la 
venirea lui Isus este a ne mărturisi toate păcatele 
noastre, a le depune toate la picioarele lui Isus, şi 
să facem întocmai ceeace El vrea ca să facem în 
fiecare zi şi în fiecare clipă. 

4. Trebuie să ajut altora să se pregătească. 
Nu este deajuns ca numai noi înşine să fim gata 

când va veni Isus. Noi trebuie să ajutăm şi altora 
să se pregătească. Dumnezeu atât de mult a iubit 
întreaga omenire încât a dat pe Isus să moară pen-" 
tru ca astfel să o poată salvă din păcat. El iubeşte 
atât de mult pe fiecare, încât Biblia ne spune că El 
vrea ca nici unul să nu piară. Mat. 18, 14. Isus do-
reşte ca toţi să fie gata. Unii nu vor fi gata, dar noi 
trebuie să ajutăm fiecăruia ca să se pregătească. Noi 
trebuie să ajutăm fraţilor şi surorilor noastre, ru-
delor noastre, tovarăşilor de joacă, pentru ca şi ei 
să se pregătească a întâmpină pe Isus la venirea Sa. 
Câţi dintre cei cari vă găsiţi azi aci doriţi să 'vă pre-
gătiţi pe voi şi să ajutaţi şi altora să se pregătească 
pentru patria cerească? 

Lecţiunea 4 — Duminecă 7 Decembrie. 

Oricând, înainte. 
Cuvânt către instructor: Această lecţiune cores-

punde prelegerii dela adulţi: „înaintare sub greu-
tăţi". Scopul ei este ca să înveţe pe copii că dru-
mul vieţii de creştin nu este uşor, ci că pe acest 
drum trebuie să se îndure greutăţi ca un bun ostaş. 
Dar Isus netezeşte calea dacă ne ţinem strâns de El 
şi urmăm pe urmele Sale, Din moment ce copiii vor 
găsi că această cale este bună, ei vor dori să-şi facă 
partea în aceea de a spune şi altora despre ea. 
Punctele principale ale lecţiunii sunt: 

1. Calea vieţii nu este uşoară. 
2. Isus netezeşte calea. 
3. Merg eu pe calea lui Isus? 
4. Cum pot ajută altora să afle calea? 

I. Calea vieţii nu este uşoară. 
Aţi fost vreodată în grădină spre a culege tran-

dafiri şi v'aţi înţepat? Ştiu că vă plac trandafirii 
fiindcă sunt frumoşi şi au un parfum îmbătător. 
Dar când îi strângeţi, spinii cei ascuţiţi vă înţeapă 
mâinile şi câteodată chiar fac să curgă şi sânge. Dar 
fiindcă sunt şi spini, oare nu mai culegeţi tranda-
firi? Nu, vouă ştiu că vă plac trandafirii atât de 



mult încât preferaţi să vă sgârie puţin dar numai să 
nu rămâneţi fără trandafiri. 

Nu vi s'a întâmplat vreodată ca ducându-vă la 
şcoală pe ploaie, vântul să vă întoarcă umbrela pe 
dos? In timp ce plouă mai se întâmplă că şi trebuie 
să fugiţi, spre a nu fi udaţi prea rău, dacă vi s'a 
stricat umbrela, şi lucrul acesta ştiu că nu este prea 
plăcut. Dar oare nu vă duceţi la şcoală fiindcă plouă 
sau bate vântul şi se poate că v'aţi udâ? Nu, voi 
vreţi să învăţaţi, vă iubiţi profesorul, şi deaceea vă 
duceţi la şcoală zilnic, pe ploaie sau pe ninsoare. 

Când Isus a venit pe acest pământ credeţi că a 
găsit o cale uşoară de umblat? Nu, El a fost născut 
într'un staul unde se adăpostesc şi se hrănesc vitele, 
fiindcă nu mai erâ nici un loc pentru mama Lui şi 
în han oamenii dormiau. Apoi Iosif a trebuit să i 
fugă cu El şi cu mama Lui într'o ţară foarte depar-
tată din pricină că regele căută să omoare pe micul 
Copil care se născuse în Betleem. Casa lui Isus a 
fost săracă, şi chjar de mic copil a trebuit să lu-
creze din greu pentru a ajută la câştigarea hranei 

^ îmbrăcăminţii. Când a ajuns mare şi a mers prin-
d e oameni făcând binele, El nu a avut un pat moale 
în care să se culce noaptea. Deşi toată ziua umblâ 
prin praf şi arşiţa soarelui, învăţând şi vindecând 
neîncetat pe oameni, El totuş trebuia să Se culce 
sub pomi sau lângă vreo piatră mare. El nu a mân-
cat decât hrană foarte simplă, şi a băut apă doar 
acolo unde a găsit. Dar El a trecut prin toate aces-
tea cu multă bărbăţie fiindcă El ne iubiâ şi doriâ 
să ne înveţe calea vieţii. Calea vieţii nu este uşoară, 
dar noi suntem bucuroşi să mergem pe ea din pri-
cina multor lucruri bune pe cari le primim şi a 
multor alte lucruri bune pe cari le putem face pen-
tru alţii. 

2. Isus netezeşte calea. 
Dacă ar fi ca pe calea vieţii să mergem numai 

singuri, se poate că ni s'ar păreâ în adevăr prea 
aspră. Dar Isus a mers mai întâiu pe această cale şi 
a netezit-o, dar numai pentru aceia cari se hotărăsc 
să asculte de El. Când suntem ispitiţi să spunem 
vreo minciună sau să furăm cevâ, Isus va spune lui 
Satana să plece, şi ne va da putere să rămânem cre-

^ î c i o ş i până la capăt. Când unul dintre tovarăşii 
noştri de joc, în mânia sa ne loveşte şi noi suntem 
gata să-i dăm îndărăt, vocea cea dulce a lui Isus 
spune: „Spune-i un cuvânt blajin, şi el singur se va 
ruşina". Această voce scumpă a lui Isus face cărarea 
uşoară pentru noi. Când mama refuză să ne dea 
vreun lucru la care ţinem poate mult, dar care ne-ar 
strică, când suntem aproape gata să rostim oarecari 
cuvinte urîte către mama, Isus ne spune: „Lasă-VIă 
să-ţi iau din inimă aceste cuvinte mânioase, şi să 
nu le spui lui mama". Este' minunat chipul cum ne-
tezeşte Isus calea pentru noi, dacă suntem hotărîţi 
să facem numai binele şi cerem ajutorul Lui. 

3. Merg eu pe calea lui Isus? 
Lucrul asupra căruia ar trebui să hotărască fie-

care copil în această Săptămână de Rugăciune, 

este: „Merg eu pe calea lui Isus?" Dacă merg pe ca-
lea lui Isus, atunci ea va fi fooarte, foarte uşoară, 
căci El merge înaintea mea şi-mi netezeşte calea. 
Dar dacă nu merg pe calea lui Isus, calea mea va fi 
grea, grea de tot, fiindcă nu este Isus care să nete-
zească, această cale şi Satana o face gloduroasă şi 
spinoasă. Isus spune: „Eu sunt calea, adevărul, şi 
vieaţa; nimeni nu vine la Tatăl decât prin Mine". 
Nu, noi înşine nu ne putem pune mâinile în mâi-
nile iubitorului nostru Tată ceresc, dacă Isus nu ni 
le pune. El este singurul care cunoaşte calea care 
duce spre cer, şi cu siguranţă că El ne va călăuzi 
acolo, numai dacă vom urmă pe calea Sa. Câţi din-
tre voi vor să spună astăzi: „Vreau să merg pe calea 
lui Isus, căci dacă m'aş încercă să merg pe calea 
plăcerilor mele îmi va fi prea greu"? Vă rog să vă 
ridicaţi, toţi aceia cari v'aţi hotărît să mergeţi pe 
calea lui Isus. 

4. Cum pot ajută altora să afle calea? 
Ar însemnă să dăm dovadă de prea mult egoism 

clacă am merge pe calea lui Isus şi nu ne-am stră-
dui să ajutăm şi altora să o găsească. Sunt mulţi 
copii păgâni a căror cale este cu mult mai grea de-
cât a noastră. Aceştia trăesc în mare număr în 
Africa, China şi India. Mai întâiu trebuie să ajutăm 
tuturor copiilor albi din vecinătatea noastră cum 
şi prietenilor de joacă, ca ei să afle calea lui Isus, 
dar milioane de Chinezi, Indieni şi Africani cer ca 
să le fie trimes cineva care să-i înveţe calea lui Isus. 
Mulţi dintre aceştia nu au auzit niciodată numele 
lui Isus. Unii au auzit despre calea Lui, dar nu ştiu 
cum să meargă pe ea. Ei nu au nici mamă nici tată 
creştin, nici Şcoală de Sabat la care să meargă, nici 
Comunitate la care să se ducă să asculte, şi chiar 
dacă ar aveâ Biblii ei singuri nu pot să le cetească. 
Costă mulţi bani să trimetem la ei învăţători, dar 
Isus ne zice: „Mergeţi în toată lumea şi predicaţi 
Evanghelia la orice făptură". Voi puteţi ajută la tri-
meterea învăţătorilor şi predicatorilor prin econo-
misirea fiecărui ban şi prin străduinţa de a strânge 
cât mai mulţi. In timp ce noi facem aceasta, putem 
să spunem şi altora despre acest lucru, şi să-i în-
demnăm şi pe ei să facă la fel. Ce ajutor minunat 
ar fi dacă toţi am face aceasta? Câţi sunt gata să 
înceapă de acuma? 

Lecţiunea 5 — Miercuri 9 Decembrie, 1931. 

Iubirea nu este egoistă. 
Cuvânt către instructor: Spiritul de a da Dom-

nului Isus pentru înaintarea lucrării Sale ar trebui 
să se desfăsoare în tot timpul acestei Săptămâni (le 
Rugăciune asemenea unui fir de aur. Dăruirea din 
inimă este lucrul cel mai spiritual pe care-1 putem 
face. într'un anumit sens dăruirea este un lucru mai 
spiritual decât chiar rugăciunea. Când ne rugăm, 
noi cerem un anumit lucru; dar când dăm, facem 
cevâ care exprimă credinţa şi iubirea noastră. La 
fiecare pas suntem ispitiţi a risipi banii fără rost. 
Am economisi mulţi bani pentru lucrarea lui Dum-
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nezeu dacă am învăţă pe copiii noştrii obiceiul dă-
ruirii. Indemnaţi-i să pună deoparte şi să sacrifice 
cevâ în timpul acestei Săptămâni de Rugăciune, 
pentru ca la sfârşitul ei să poată aveâ un dar din 
iubire pentru Isus. Iată şi punctele principale ale 
acestei lecţiuni: 

1. Isus Marele dăruitor. 
2. Dă şi vei iubi! 
3. Celui mai mic dintre fraţii Mei. 
4. Dăruirea. 
1. Isus Marele Dăruitor. loan 10, 17. 
Noi cu toţii găsim plăcere în a da. Noi ne adu-

cem darurile în Şcoala de Sabat. Ne dăm darurile 
în Sabatul al 13-lea. Plătim zecimea şi dăm încă şi 
alte daruri. Dar oare dăm noi lui Isus şi pentru cei 
lipsiţi ai Lui atâta cât ar trebui? Mai înainte de a 
răspunde la această întrebare, să ne oprim o clipă 
şi să medităm cât de mult a dat Domnul Isus şi cât 
mai dă încă şi acuma. Ne-ar fi cu putinţă să măsu-
răm câtă apă are oceanul? Este cu atât mai mult 
imposibil să măsurăm iubirea Iui Isus, după cum 
este dovedită prin darurile pe cari El le revarsă zil-
nic asupra noastră. Ne închipuim că Isus văzând 
nevoia noastră de un Mântuitor ar fi zis: „Voiu pă-
răsi locuinţa Mea din cer şi Mă voiu coborî pe pă-
mânt, unde voiu fi fără casă, şi unde nu voiu găsi 
nici un loc unde să-Mi plec capul. Voiu părăsi stră-
zile de aur, în schimbul cărărilor gloduroase şi pline 
de praf depe pământ cari duc la locul suferinţei şi 
lipsei. Voiu părăsi locul de lângă Tatăl Meu, şi voiu 
lua loc lângă omenirea suferindă. Şi când voiu fi 

.făcut toate acestea, de sigur, voiu fi făcut deajuns". 
Şi de sigur, chiar şi lucrurile amintite până aci pun 
în uimire pe oricine. Dar acestea nu au fost dea-
juns pentru Isus. Nu, El nu aveâ numai să pără-
sească cerul cu toată măreţia şi gloria lui, şi să Se 
coboare pe un pământ întunecat, uscat şi fără loc 
de adăpost pentru El, unde trebuiâ să sufere şi să 
ostenească, şi unde aveâ să fie prigonit şi chinuit; 
dar El aveâ să plătească ultimul şi cel mai mare 
preţ pentru mântuirea ta şi a mea. El a trebuit să-Şi 
dea vieaţa şi lucrul acesta 1-a făcut bucuros, cu iu-
bire. Iubirea Lui cea mare L-a îndemnat să facă 
aceasta pentru tine şi pentru mine. Acesta este Isus 
care astăzi cere din ceruri darul din iubire al tău şi 
al meu. Şi în timp ce cere aceasta dela noi, El dă, 
dă, şi iar dă—ne dă vieaţă, casă, părinţi. Ne dă soare, 
aer, ploaie, care ne aduce sănătate, hrană şi bine-
cuvântări nemăsurate. Ce Dăruitor minunat este 
Isus! In adevăr, o iubire atât de minunată, atât de 
divină cere vieaţa, sufletul şi totul al meu". 

2. Daţi şi veţi iubi. Luca 6, 38. 
Aceasta este cauza pentru care Isus ne iubeşte 

atâta. Adică pentrucă El ne-a dat atât de mult. Aţi 
puteâ zice atunci: „O, El dă fiindcă ne iubeşte 
atâta". Da, de fapt am puteâ zice că iubirea Lui are 
două izvoare. El dă fiindcă ne iubeşte, şi ne iubeşte 
fiindcă ne dă. Aceasta este pentru ce doreşte Dum-
nezeu ca şi noi să dăm la rândul nostru. Dumnezeu 
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doreşte ca noi ,să-L iubim din ce în ce mai mult. 
Deci iubiţi şi veţi da, daţi şi veţi iubi. 
3. „Unuia din aceşti foarte neînsemnaţi. fraţi ai 

Mei". Mat. 25, 40. 
Dumnezeu vrea să dăm ca indirect să contribuim 

la răspândirea Evangheliei şi la alinarea suferinţe-
lor celor în lipsă. Dumnezeu are comori infinite, 
şi nu El este Acela care are nevoie de banii noştri. Nu 
este decât iubirea care a făcut din noi lucrători în 
câmpul Său. Acest câmp este lumea; este vecinul 
meu sărac, este schilodul dela colţul străzii, o! sunt 
milioanele din Africa, India, din China, cari nicio-
dată nu au auzit despre Evanghelie şi pentru cari 
deasemenea a venit Isus spre a-i mântui şi pe ei. In 
timp ce lucrăm pentru aceste suflete, lucrăm pen-
tru Isus. 

„Oridecâteori aţi făcut aceste lucruri unuia din 
aceşti foarte neînsemnaţi fraţi ai Mei, Mie mi li-aţi 
făcut". Dumnezeu, după cum am -spus, este bogat, 
dar din iubire pentru noi, El nu ia în seamă bogă-
ţiile Sale pentru răspândirea Evangheliei. El pri-
veşte, aşâ bogat cum este, la bănuţul nostru, la zer % 
mile noastre, căci el doreşte să vadă iubirea noa.^ 
tră. O, să nu-L dezamăgim! 

4. Dăruirea generoasă. 
Cum ar trebui să dăm? Ocaziile de a risipi banii 

fără rost sunt nenumărate. Deseori suntem ispitiţi 
să cumpărăm bomboane sau ciocolată cum şi lu-
cruri de cari nu atera nevoie, lucruri cari ne strică. 
Cum am puteâ să cheltuim cât mai puţin pentru 
noi şi să dăm cât mai mult lui Isus? Iată un sfat bun 
în această privinţă: Când suntem ispitiţi să ne dăm 
banii pe bomboane să ne oprim şi să ne gândim la 
India cu milioanele ei neavertizate. Când suntem is-
pitiţi să ne dăm banii pe ciocolată, să stăm şi să ne 
gândim la China cu milioanele ei deasemenea nea-
vertizate. De sigur, gândul la sufletele cari pier fără 
a le fi fost vestită Evanghelia ne va reţine de a ri-
sipi banii fără rost. Face ca totdeauna să fim gene-
roşi, mai ales când este vorba de Dumnezeu. Să 
luăm hotărîrea de a cugetă la Dumnezeu în folosirea 
bunurilor cari ne sunt încredinţate. Să dăm lui Dum-
nezeu din iubire; şi dacă II iubim, cum am puteâ 
reţine în mod egoist partea care Ii aparţine? 

Lecţiunea 6 — Vineri 11 Decembrie, 1931. 

Dumnezeu ne vorbeşte. 
Cuvânt către instructor: Acest subiect este o pre-

lucrare a prelegerii dela majori, cu titlul: „Provi-
denţe constrângătoare". Scopul acestei lecţiuni este 
să ajute copiilor să înţeleagă interesul pe care-1 
poartă Dumnezeu pentru vieaţa fiecăruia dintre noi 
cum şi călăuzirea Sa în toate căile noastre. Dum-
nezeu răspunde la rugăciunile noastre, dar nu tot-
deauna aşâ cum am voi noi, căci de multe ori el ne 
trece printr'o oarecare pregătire mai înainte de a 
ne da ceeace am cerut. Iată şi punctele principale 
ale lecţiunii acesteia: 

1. Dumnezeu este dispus să ne vorbească. 



2. Răspunsul lui Dumnezeu către Moise. 
3. Răspunsul lui Dumnezeu către Iosif. 
4. Răspunsul lui Dumnezeu către misionarii 

noştri. 
5. Răspunsul lui Dumnezeu către noi. 

1. Dumnezeu este dispus să ne vorbească. 
„Dumnezeu este totdeauna gata şi bucuros, să as-

culte rugăciunea din inimă a celui mai de jos din 
copiii Săi". „Calea către Hristos", p. 115. 

Noi vorbim prietenilor noştri şi ei ne vorbesc 
nouă. Y'aţi putea închipui vreo convorbire cu vreun 
prieten şi acesta să nu răspundă nimic la cele ce 
spuneţi'? Ce conversaţie unilaterală ar fi această con-
vorbire. Un prieten adevărat te ascultă liniştit până 
ce termini, apoi vorbeşte el iar tu asculţi liniştit. Tot 
asfel este şi în convorbirea noastră cu Prietenul ce-
resc. El ascultă cu cea mai mare atenţie tot ceeace 
Ii spunem, şi apoi găseşte o mare bucurie putând să 
ne răspundă. îngeri sunt chemaţi şi trimeşi îndată 
să facă lucrul care trebuie făcut în scopul de a se 
răspunde la rugăciunile noastre. Noi nu-i putem ve-

( f c e â , nici auzi, dar putem vedeâ ce fac ei. Totul se 
pune imediat în mişcare în cer când noi ne rugăm 
şi cevâ are loc. Câteodată însă nu se întâmplă exact 
ceeace cerem. 

Rugăciunile noastre când ajung în ceruri sunt 
rezumate într'un singur cuvânt: „ajutor". Isa. 41, 10. 
Atunci Prietenul nostru din cer porunceşte imediat 
îngerilor să facă lucrul care ne va fi de mai mare 
ajutor. Şi cât de repede sboară ei ispre a împlini po-
runca Lui! Astfel, lucrurile cari ne vin se poate -să 
fie tocmai ceeace am cerut, dar se poate să nu fie 
acelea. Dacă ceeace am cerut ne este spre un ade-
vărat ajutor, ele cu siguranţă că vor fi împlinite. 
Dar dacă ele nu ne vor fi de ajutor atunci de sigur 
că nu se vor realiză. Singura intenţie a lui Dumne-
zeu cu noi este să ne ajute. El este Ajutorul nostru 
cel puternic — răspunsul Său la fiecare rugăciune 
a noastră este: „Te voiu ajută". 

2. Răspunsul lui Dumnezeu către Moise. 
Moise nu erâ tânăr când se găsiâ la curtea îm-

păratului păgân din Egipt. El şi-a dat foarte bine 

•
eama că Dumnezeu îl chemase să libereze pe po-
orul Izrail de sub jugul egiptean şi să-1 conducă în 

ţara făgăduită. Ce lucrare mare pentru un tânăr! 
Dar Moise se gândiâ că ar puteâ face aceasta. El 
erâ tânăr şi puternic. El cunoşteâ regulile militare. 
El primise o bună educaţie. Dar el nu ştiâ că Moise 
fără Dumnezeu nu poate face nimica. Astfel, atunci 
când Moise s'a rugat ca Dumnezeu să-1 facă un mare 
conducător, Dumnezeu îi răspunse la rugăciune tri-
meţându-1 în pustie, unde înţelese cât de slab erâ el 
şi cât de puternic erâ Dumnezeu. Moise nu se aştep-
tase ca drept răspuns la rugăciunea sa să primească 
trimeterea în pustie. Dar ce mare conducător al lui 
Dumnezeu a făcut aceasta din Moise! Ce minunat 
răspuns la rugăciunea lui Moise! Astfel deci, dacă 
vreodată tu sau eu avem greutăţi şi lucrurile ne 

merg rău, cine ştie dacă nu cumvâ Dumnezeu Se 
sileşte să te înveţe pe tine, că Nicu fără Dumnezeu 
nu poate face nimica, sau că Lucia fără Dumnezeu 
iar nu poate face nimica. Aceasta este lecţiunea pe 
care Dumnezeu voeşte să o înveţe orice copil ce 
vrea să împlinească o lucrare mare pentru Dumnezeu. 

3. Răspunsul lui Dumnezeu către Iosif. 
Iosif a fost învăţat cu multă grijă de către tatăl 

său cele cu privire la legea lui Dumnezeu. Lui îi plă-
cea să şeadă la uşa cortului lor împreună cu tatăl 
său şi să asculte povestirile minunate pe cari acesta 
i le spuneâ despre Dumnezeu. Cât de mult ardeâ 
inima lui de dorinţa de a fi credincios faţă de Dum-
nezeul tatălui său. Rugăciunea zilnică a lui Iosif erâ: 
„Doamne, ajută-mă să rămân credincios în cele ce 
tu mi-ai arătat". Şi căror lucruri le eră îngăduit să 
vină ca răspuns la această rugăciune? Se îngăduiâ 
să-i vină mari ispite ca să fie necredincios, pentru 
ca acestea să-1 întărească. A fost ispitit ca sclav în 
Egipt, ispitit să lucreze neglijent în slujba cea jos-
nică de sclav, ispitit să păcătuească atunci când nu 
l-ar fi văzut nimeni, ispitit să fie nemilos când aveâ 
putere. Dar Iosif a fost în stare să spună „Nu", ori-
cărei ispite, şi fiecare „Nu" zis ispitei 1-a făcut şi 
mai credincios faţă de Dumnezeu. Cât de credincios 
a rămas el chiar şi când a fost în capul unui neam 
întreg. Dumnezeu de sigur că răspunsese la rugă-
ciunile lui. Să nu ne speriem de ispită. Se poate ca 
ea să fie un miloc de a răspunde Dumnezeu la rugă-
ciunile noastre, El vrând să facă din noi vreun Iosif. 

4. Răspunsul lui Dumnezeu către misionarii 
noştrii. 

Gândiţi-vă la bravii şi curajioşii noştri misionari 
cari înfruntă atâtea primejdii pentru ca Evanghelia 
să poată fi răspândită. Cât de deseori se roagă ei cşi 
Dumnezeu să-i ajute să împrăştie solia în toată lu-
mea. Şi în câte feluri surprinzătoare răspunde Dum-
nezeu la rugăciunile lor. Cum ar puteâ prigonirea 
să fie un răspuns la rugăciunea lor pentru împrăş-
tierea Evangheliei? Pentrucă fiind în închisoare, 
predicatorii noştrii adesea au putut să vorbească 
despre Isus acelora cari se găsiau în închisoare cu 
ei. Deseori fiind închişi au fost duşi înaintea ofiţe-
rilor superiori şi a magistraţilor, şi ce ocazie minu-
nată le-a dat aceasta de a le vorbi despre Evanghe-
lie. O cale ciudată dar minunată de a răspunde la 
rugăciunile lor. Câteodată şefi de triburi vin din 
mari depărtări la misionarii noştrii şi-i roagă să le 
trimeată învăţători creştini. Deseori misionarii noş-
trii trebuie să spună: „Nu avem pe nici un învăţă-
tor să vă dăm, din pricină că nu avem bani". Apoi 
ce fac misionarii noştrii curajioşi? Ei se roagă la 
Dumnezeu ca El să ne mişte pe noi de aci să dăm 
cât mai mult pentru ca aceşti oameni cari doresc cu 
atâta ardoare lumina, să poată primi un învăţător. 
Iţi aduci aminte când ai simţit o deosebită nevoie 
de a da o sumă de bani pentru a ajută pe misionarii 
noştrii? Dumnezeu a mişcat inima ta, şi aceasta a 
fost calea Sa de a răspunde la rugăciunea bravilor 



noştri misionari. Dumnezeu are multe căi minunate 
de a răspunde la rugăciune, şi fiecare cale este o 
cale de ajutor. 

5. Răspunsul lui Dumnezeu către noi. 
Iubiţi copii, Dumnezeu nu este numai un Dum-

nezeu care doar vorbeşte, ci care şi lucrează. El 
lucrează în o mulţime de feluri ca să răspundă ru-
găciunilor noastre. El poate să îngăduie ,să vină 
asupra noastră greutăţi, ispite mari, şi chiar şi du-
reri — orice, care ne va fi de folos. Ro-m. 8, 28. Sin-
gura dorinţă a lui Dumnezeu este să ne ajute, şi El 
nu Se depărtează niciodată de noi, ci noi suntem 
care ne depărtăm de El, atunci când dorinţa Lui 
este să ne ajute pe cale. Rugaţi-vă deci1, rugaţi-vă 
zilnic, şi fiţi siguri că pentru oricare cerere, oricât 
de slabă şi fără curaj ar fi ea, va fi un răspuns, un 
ajutor pentru tine. 

Lecţiunea 7 — Sâmbătă 12 Decembrie, dimineaţa. 

Pe urmele Sale. 
Cuvânt către instructor: Acest titlu ne face să ne 

gândim la sforţările pe cari ar trebui să le depună 
creştinii spre a urmă exemplul Domnului Isus. Creş-
tinismul nu este cevâ formal sau abstract. Este prac-
tic şi real. Principiile sale se pot aplică vieţii zil-
nice. O, cât de bine ar fi ca să urmăm pe urmele 
Sale, pentru ca să învăţăm şi să fim învăţaţi. Acest 
titlu caută să cuprindă în sine toate detaliile cele 
mai mici din vieaţa noastră, şi în cari noi trebuie 
să ne conformăm din ce în ce mai mult exemplului 
desăvârşt. 

1. Să ne rugăm ca şi El. 
2. Să întâmpinăm ispita ca şi El. 
3. Să vorbim ca şi EI. 
4. Să lucrăm ca şi El. 
5. Să iubim ca şi El. 

Vieaţa a fost deseori comparată cu o cărare pe 
care nu mergem decât o singură dată. Şi mergând 
această singură dată pe această cale a vieţii, trebuie 
să mergem cât mai bine, trăind cu cel mai mare 
folos şi făcând tot ce putem mai bine. Isus a mers 
pe calea vieţii înaintea noastră spre a ne arătă ca-
lea. Dacă vrem să păşim pe urmele Sale, atunci tre-
buie mai întâiu să învăţăm 

/. Să ne rugăm ca şi El. Marcu 1, 35. 
De repetate ori ni s'a amintit că nimeni nu a 

trăit ca El, fiindcă nimeni nu s'a rugat ca El. Din 
vieaţa lui Isus putem învăţâ multe cu privire la ru-
găciune. Nu din însăş minunatele Sale rugăciuni 
înălţate de El ar fi ca să învăţăm mult, ci din fap-
tul că El S'a rugat mult. Isus Se sculă disdedimi-
neaţă, şi Se duceâ în câte un loc retras şi liniştit să 
Se roage. El Se rugă să fie tare spre a înfruntă is-
pita. Atunci când Satana II ispiteâ mai crunt, El Se 
rugâ toată noaptea. El S'a rugat când lucră la masa 
de dulgherie. El Se rugă când mergeâ. El Se rugâ 
când vorbiâ. El Se rugâ nu numai pentru Sine, El 
Se rugă pentru o lume pierdută. El înălţă rugăciuni 
simple ca aceasta: „T-ată, păzeşte-Mă pe Mine şi pă-
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zeşte-i şi pe ei". O asemenea rugăciune putem înălţă 
şi noi, şi după cum ea a păzit ipe Isus în orice clipă 
de nu păcătui înaintea lui Dumnezeu, tot astfel ea 
va păzi pe fiecare copil în ceasul ispitei. Să repe-
tăm încet cu toţii această rugăciune: „Doamne, pă-
zeşte-mă". 

2. Să întâmpinăm ispita ca şi El. 
Vreţi şi voi să înfruntaţi ispita în acelaş chip 

minunat in care a făcut Isus? Atunci trebuie să vă 
îmbrăcaţi cu armura cu care a fost îmbrăcat şi Isus. 
Orirfcu câtă furie au fost aruncate săgeţile lui Satana 
în Isus, totuş nici una nu L-a vătămat. In adevăr, a 
fost o armură minunată, şi una din aceasta poate să 
îmbrace fiecare copil în orice dimineaţă. Această 
armură este rugăciunea şi Cuvântul lui Dumnezeu. 
Aceasta este singura armură care ne va apărâ în 
clipa ispitei. Cu cât ne rugăm şi studiem mai mult 
Cuvântul lui Dumnezeu, cu atâta va fi mai tare ar-
mura noastră. Să nu luăm numai hotărîrea de a ne 
rugă în felul lui Isus, dar încă să şi studiem zilnic 
şi Sfânta Scriptură. Hotărîţi-vă un anumit timp zil-
nic când să vă consacraţi cercetării Cuvântului lui 
Dumnezeu; încuiaţi uşa camerei voastre; faceţi s 
nu se mai audă nici un sgomot care v'ar puteâ tur-
bură, pentru ca astfel să nu auziţi decât vocea lui 
Dumnezeu vorbind inimii voastre. Urmaţi acest sfat, 
aceasta este calea de a întâmpină şi a înfruntă is-
pita, şi tot astfel a făcut şi Isus. 

„Isus nu ascundeâ niciodată adevărul, dar îl spu-
neâ totdeauna în cuvinte iubitoare Niciodată nu 
S'a purtat brusc faţă de cinevâ". „Calea către Hris-
tos", p. li. 

Glasul lui Isus a fost cel mai dulce glas ce s'a 
auzit vreodată, din pricină că în el eră iubire. Dacă 
vrem să vorbim la fel ca Isus, atunci în glasul nos-
tru ar trebui să fie deasemenea iubire. Este uşor să 
vorbim iubitor atunci când şi oamenii din jurul nos-
tru ne vorbesc cu iubire. Dar cercarea vine atunci 
când oamenii vorbesc mânioşi cu noi. Oamenii se 
purtaseră cu ură şi mare mânie faţă de Isus. De si-
gur, Isus ar fi putut să răspundă cu asprime la toate 
cuvintele lor. Dar ascultaţi, aceeaş voce blajină şi 
iubitoare spunea: „Veniţi la Mine, toţi cei trudiţi şi 
împovăraţi, şi Eu vă voiu da odihnă". Indiferent câ' * 
de aspru s'ar fi purtat cinevâ cu Isus, El n i c i o d a t ă 
nu a vorbit vreun cuvânt mânios. O, ce raport mi-
nunat au avut îngerii să scrie! Fie ca şi noi să fo-
losim zilnic aceeaş vorbire iubitoare folosită de Isus. 

Să lucrăm ca şi El. Eccl. 9, 10. 
Din care categorie de lucrători faceţi parte? Sun-

teţi din cei buni sau din cei netrebnici? Isus a fost 
un bun lucrător. Ca tânăr a lucrat lângă tatăl său, ca 
dulgher, şi nu i s'a putut aduce nici un reproş. Fie-
care unghiu eră absolut exact, fiecare planşă bine 
dată la rindeâ, cu alte cuvinte, lucrul Lui erâ desă-
vârşit. Acesta este felul in care a lucrat Isus conti-
nuu. Şi deaceea EI a căutat ca în orice lucru pe care 
l-ar face să facă tot ce ar puteâ mai bine. Şi fiindcă 
a căutat să facă desăvârşit lucrurile mici, atunci 



când a ajuns mare El a făcut tot desăvârşit şi lucru-
rile mai grele. El a fost un Ajutor desăvârşit în ate-
lierul de dulgherie. Apoi deveni învăţătorul desă-
vârşit, Vindecătorul desăvârşit, Mântuitorul desă-
vârşit. Să adoptăm şi noi acest motto al Lucrătorului 
desăvârşit: „In orice voiu face, voiu căuta să fac ce 
pot mai bine". 

5. Să iubim ca şi EI. loan 3, 16. 
Lucrul cel mai mare din vieaţa lui Isus în timpul 

cât a umblat pe calea vieţii, a fost felul iubirii Lui. 
El a iubit pe cel sărman şi cu hainele sdrenţuite, tot 
atât ca şi pe cel bogat îmbrăcat numai în mătăsuri 
şi blănuri scumpe. El a iubit pe acela care eră aspru 
şi mânios faţă de El tot la fel ca şi pe acela care erâ 
bun şi iubitor cu El, El iubiâ pe copilaşi la fel ca şi 
pe oamenii mari( şi puternici. El a fost care a iubit 
cel mai mult. El a iubit pe oricine. Şi ei nu aveau 
nevoie să audă că Isus îi iubeşte. 0 , Nu! Ei puteau 
să vadă aceasta în faţa Sa, puteau să audă lucrul 
acesta din glasul lui, puteau simţi aceasta din atin-
gerea Lui. Şi ştiţi care erâ secretul acestei iubiri mi-

^ p n a t e a Lui? 0, Isus vedeâ în fiecare ins, suflete 
pierdute, faţă de care aveâ datoria să-i mântuească. 
r̂ l Se purtă cu fiecare suflet ca şi cum numai acela 
ar fi fost pentru care venise pe pământ să-1 mân-
tuească. Dacă şi noi am aveâ aceleaşi senti-
mente faţă de Cornel, Mioara, Nelu, Ionel, faţă de 
D-1 Dinescu şi D-na Marinescu, faţă de fiecare cu 
care avem vreo legătură, cât de deosebit ne-am 
purtâ cu ei, cât de multă iubire ar fi în glasul şi 
purtarea noastră, şi în orice am face. Să iubim cât 
mai multe persoane cari ne iubesc cât mai puţin, 
după cum a iubit şi Isus — aceasta înseamnă a iu,bi 
ca Isus._ 

0, ce ideal! să înfrângem ispitele, să lucrăm, să 
ne rugăm, şi să vorbim ca şi Isus! Acestea trebuie 
făcute dacă voiţi să umblaţi ca şi Isus. Dacă în fie-
care zi te vei întrebă, când vei voi să te rogi: „Cum 
s'ar fi rugat Isus astăzi"? Sau când fiind gata să vor-
beşti, când cinevâ ţi-ar fi vorbit răutăcios: „Cum 
ar fi vorbit Isus"? Ori fiind gata să începi lucrul: 
„Cum ar fi făcut Isus acest lucru"? Când a-i întâlni 

cinevâ sărac şi sdrenţăros şi poate şi flămând: 
W - u m s'ar fi purtat Isus faţă de acest suflet"? In 

felul acesta veţi lua pe Isus ca modelul vostru, şi 
veţi deveni asemenea Lui. 

Lecţiunea 8 — Sâmbătă 12 Decembrie, după amiază. 

Sigur de izbândă. 
Cuvânt către instructor: Această lecţiune cores-

punde prelegerii majore: „Siguranţa Triumfului". 
Scopul ei este să ajute copiilor să înţeleagă cutn să 
fie învingători în lupta vieţii. Multe exemple din 
Biblie ne arată calea. Dar Dumnezeu a ales pe copiii 
din timpul nostru la fel cum a făcut şi în vremurile 

biblice, când El a avut o mare lucrare de împlinit. 
Dumnezeu Şi-a început ultima Sa mare lucrare pe 
pămân şi doreşte ca şi copiii să aibă o parte în ea. 
Punctele principale ale lecţiunii sunt: 

1. Iosif a fost sigur de izbândă. 
2. Dumnezeu are acuma de condus un popor. 
3. Cum pot fi eu sigur de izbândă? 
4. Doreşti izbânda? 

1. Iosif a fost sigur de izbândă. 
Când Iosif erâ de vreo şaptesprezece ani, tatăl 

său îl trimise să vadă ce mai fac fraţii lui cari 
păziau oile departe de casa părintească. Iosif porni 
la drum foarte voios. Tatăl său îl iubiâ foarte mult, 
şi-i făcuse o haină cu mai multe colori. Iosif la 
rândul său iubia pe tatăl său cel bun, şi erâ foarte 
bucuros să-i facă acest serviciu ducându-se pentru 
el în aceil drum lung, purtând haina sa cea nouă 
şi ducând fraţilor lui hrană proaspătă. Cât de vesel 
ar fi fost el să se poată întoarce apoi acasă în grabă 
şi să spună veşti bune dela fraţii săi. Dar când 
fraţii lui au văzut pe Iosif venind, ei l-au luat şi l-au 
aruncat într'o fântână adâncă şi întunecoasă, şi l-au 
lăsat acolo toată noaptea singur. Ei nu voiau să ia 
seama la rugăminţile lui să-1 scoată afară şi să-1 lase 
să se întoarcă acasă. Ci din contră luară haina cea 
nouă şi o stropiră cu sânge. Apoi ei o duseră înapoi 
la tatăl lor, spunându-i o minciună, că au găsit 
haina. Şi tatăl crezu cu siguranţă că vreo fiară săl-
batecă l-a sfâşiat. Iosif însă fusese scos din fântână 
şi vândut unor oameni cari mergeau cu cămilele 
în Egipt. Aceştia l-au luat cu ei şi l-au vândut unui 
slujbaş al împăratului ca sclav. 

0 , ce vremuri grele au fost acelea pentru Iosif!, 
El nu mai puteâ să se mai întoarcă la tatăl său cel 
iubitor şi la căminul său fericit. Nedeprins la mun-
că grea, el a trebuit să pună mâinile sale delicate 
la munca de sclav. El trebuiâ să trăească într'o ţară 
păgână printre oameni păgâni cari se închinau la 
idoli şi nu cunoşteau pe adevăratul Dumnezeu. Iosif 
se gândiâ la toate acestea în timp ce călătoriâ pe 
cămilă sul) arşiţa soarelui. începu să aibă un mare 
dor de casă şi să-i fie teamă. întâiu a fost foarte des-
curajat, dar tatăl său îl învăţase multe lucruri cu 
privire la Dumnezeu, şi îngerii i-au amintit aceste 
lucruri. Gândindu-se la toate acestea, inima începu 
să prindă curaj. De ce? Fiindcă se hotărî să fie cre-
dincios lui Dumnezeu oriunde ar fi dus şi orice i 
s'ar face. Din chiar acea clipă a acestei hotărîri, 
Iosif a fost sigur de izbândă. 

Gândiţi-vă la cele ce a avut de întâmpinat Iosif 
in Egipt. El erâ singur printre miile de idolatri. El 
trebuiâ să păzească Sabatul şi să se închine adevă-
ratului Dumnezeu. Oamenii nelegiuiţi au căutat în 
repetate rânduri să-1 tragă în păcat, dar el zi.ceâ cu 
hotărîre: „Cum pot face eu acest lucru rău şi să 
păcătuesc înaintea lui Dumnezeu"? De fiecare dată 
când zicea ispitei „Nu", el erâ mai sigur de izbândă. 



El a fost atât de credincios faţă de Dumnezeu, sin-
cer şi cu totul dependent de El, încât Domnul i-ai 
deschis drumul înainte ca să ajungă a sta chiar 
lângă împăratul acelei ţări. In felul acesta el a fost 
în stare ,să salveze întreaga sa familie, pe tot popo-
rul lui Dumnezeu, de a flămânzi în timpul >de foa-
mete. Iosif a fost sigur de izbândă din .pricină că 
totdeauna a rămas credincios lui Dumnezeu. Dum-
nezeu S'a servit de Iosif din pricină că a văzut că 
el este un tânăr în care se puteâ aveâ deplină în-
credere. 

2. Dumnezeu are acuma de condus un popor. 
După cum a fost pe timpul lui Iosif tot astfel este 

şi acuma. Dumnezeu Şi-a ales ca şi atunci un popor 
care are îndatorirea de a-L reprezentâ în lume. Şi 
pe acest popor El îl are de condus. Sosind timpul 
să-Şi înceapă ultima Sa lucrare în lume, El alese pe 
o tânără care să arate calea — o tânără căreia ori-
unde şi oricând puteâ să-i încredinţeze solii pentru 
credincioşii Săi. Ellen Harmon a avut doar treispre-
zece ani când Dumnezeu a chemat-o să fie copilul 
Său, şi nu a avut decât şaptesprezece ani când El 
i-a dat prima Sa viziune şi prima solie pentru cre-
dincioşii Săi. Pentru ea a fost o grea cruce însărci-
narea de a spune oamenilor păcatele lor şi să arate 
calea către Dumnezeu şi izbândă în lucrarea Sa. Dar 
Ellen, asemenea ca şi Iosif, se hotărî îndată să fie 
credincioasă lui Dumnezeu, şi sub orice împrejurare 
să facă întocmai ceeace El doriă ca să facă. Din acel 
moment, lucrarea lui Ellen şi planul lui Dumnezeu 
pentru credincioşii Săi a fost sigur de izbândă. 

începerea ultimei lucrări a lui Dumnezeu în 
lume şi alegerea lui Ellen Harmon au avut loc acum 
vreo nouăzeci de ani. Ellen Harmon deveni mai târ-
ziu Ellen G. White. Ea a trăit optzecişiopt de ani, şi 
a rămas credincioasă lui Dumnezeu până în ultima 
clipă. Ea s'a dus la odihnă, dar lucrarea lui Dumne-
zeu merge puternic înainte. Sora White a scris mai 
mult de şasezeci de cărţi şi multe articole şi scrisori 
pentru a veni în ajutorul lucrării. Aceste lucrări li-
terare conţin multe îndrumări preţioase. Copiii noş-
trii studiază mult din aceste cărţi în şcolile noastre, 
din pricină că toate acestea sunt bazate pe Biblie şi 
ne ajută să înţelegem Biblia. Dacă vom urmă învă-
ţăturile acestor scrieri, atunci vom fi siguri de iz-
bândă în marea lucrare pe care ne-a încredinţat-o 
Dumnezeu să o facem. 

Cum pot fi sigur de izbândă? 
Eu pot fi sigur de biruinţă tot la fel ca şi copiii 

amintiţi în Biblie. Dumnezeu a ales pe Iosif fiindcă 
.ştia că va fi credincios. Dumnezeu alese de micuţ 
pe Moise fiindcă ştia că atunci când se va face mare 
va fi de partea poporului lui Dumnezeu şi-1 va scoate 
din Egipt. Dumnezeu alese pe micul Samuel să fie 
profetul Său fiindcă Samuel ziceâ: „Vorbeşte Dom-
nul meu, căci servul Tău ascultă". Dumnezeu alese. 
pe Estera să fie împărăteasa unei mari naţiuni din 
pricină că ei nu-i eră teamă nici chiar să moară 
pentru poporul Său, dacă aceasta ar fi fost de ne-
voie. Dumnezeu alese de tânăr pe Daniel să fie pre-
dicatorul Lui înaintea marilor împăraţi de atunci, 
fiindcă Daniel nu se temeâ nici de oameni şi nici 
de lei, dar se rugâ credincios lui Dumnezeu de trei 
ori pe zi. Dumnezeu alese pe Ellen G. White de 
tânără, fiindcă ei nu i-a fost teamă să vestească so-
liile Sale către credincioşii Săi, şi către conducăto-
rii lor timp de ani îndelungaţi. Dumnezeu alege în 
fiecare zi şi acuma copii, băieţi şi fete, în timp ce 
se găsesc în căminurile lor sau merg la şcoală. 
doreşte să-Şi termine cât mai curând lucrarea, şi Er^ 
are nevoie de băieţi şi, fete cari depinzând de El în 
totul să facă lucrarea Sa, credincioşi planului Său. 

k. Doreşti izbânda? 

Venirea de a doua oară a lui Isus este un liicru 
foarte precis. Nu vrei şi tu să fii învingător? Dacă 
da, atunci trebuie să urmezi planul Său zi cu zi. Tu 
poţi fi un Iosif, o Estera, sau un Daniel în lucrarea 
lui Dumnezeu de acuma, după cum au fost şi copiii 
lui Dumnezeu din vechime. Dar să nu uitaţi că pla-
nul lui Dumnezeu cu siguranţă că va ajunge la iz-
bândă, şi tu trebuie să iei parte acuma la această 
împlinire a planului divin, după cum au făcut şi 
ei, dacă vrei ca să ajungi la izbândă. Vrei? 

„ C u r i e r u l M i s i o n a r " . 
Foaie lunară. 
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